
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ε. Μεϊµαράκη και

Ν. Δένδια, σελ. 2522
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Πολίχνης Θεσσαλονίκης,
µαθητές από πρόγραµµα της Ιεράς Μητρόπολης Ιλίου, Αχαρ-
νών και Πετρουπόλεως "Δράσεις υπέρ  του παιδιού και της
οικογένειας ΡΟΜΑ" τους οποίους συνοδεύει ο Σεβασµιότα-
τος Ιλίου Αχαρνών και Πετρουπόλεως Αθηναγόρας, µαθητές
από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Σταυρούπολης Θεσσαλονίκης,
το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Νεάπολης Θεσσαλονίκης και το 2ο
Πρότυπο Πειραµατικό Δηµοτικό Σχολείο Ρόδου, σελ. 2503,
2509, 2518, 2523

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2503, 2508, 2516, 2517,
2521, 2522, 2525

4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 2522

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανάγνωση αναφορών, σελ. 2503-2505
2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-

κρότησης:
i. σχετικά µε τον καθαρισµό του Θερµαϊκού Κόλπου, σελ.

2506
ii. σχετικά µε τη νοµοθετική ρύθµιση υιοθέτησης της ρή-

τρας ακριτικότητας, σελ. 2508
iii. σχετικά µε το  πρόγραµµα χρηµατοδότησης των παιδι-

κών σταθµών, σελ. 2511
iv. σχετικά µε τα προβλήµατα στη λειτουργία των Κέντρων

Δηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών (ΚΔΑΠ) και Παιδιών µε
Αναπηρία (ΚΔΑΠ ΜΕΑ), σελ. 2513

v. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη νέα αντιπυρική πε-
ρίοδο, σελ. 2516

vi. σχετικά µε τη µεταναστευτική πολιτική της χώρας, σελ.
2524

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας
και Τουρισµού:

i. σχετικά µε το αντίτιµο των διοδίων της Περιφερειακής
Ενότητας Βοιωτίας, σελ. 2517

ii. σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην επέκταση του δια-
δρόµου του αεροδροµίου της Χίου, σελ. 2519

iii. σχετικά µε τη µονοπώληση της διέλευσης του Πορθµού
Ρίου - Αντιρρίου, σελ.  2522

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2503-2527

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 2525
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 2521
ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2503, 2508, 2516, 2517, 

2522, 2525
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 2521

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 2522
ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2522
ΣΠΙΡΤΖΗΣ Χ. , σελ. 2522

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 2511, 2513, 2514, 2515
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 2508, 2510, 2511
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 2523, 2524, 2526
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. ,σελ. 2511, 2512, 2513
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 2506, 2508, 2509, 2510, 

2511
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 2516, 2517
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 2519
ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2508, 2518, 2519, 2520, 

2523, 2525, 2526
ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 2521, 2522, 2523, 2524
ΠΑΝΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 2516, 2517
ΣΠΙΡΤΖΗΣ Χ. , σελ. 2518, 2519, 2520, 2521, 

2522
ΣΤΑΘΑΣ Ι. , σελ. 2517, 2518
ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ Ε. , σελ. 2513, 2514, 2515
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ Α. , σελ. 2506, 2507
ΧΑΪΚΑΛΗΣ Π. , σελ. 2524, 2525, 2526
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α., σελ. 2525, 2526
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Αθήνα, σήµερα στις 11 Μαΐου 2015, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.00’ στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου συ-
νήλθε η  Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προ-
εδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΛΕΞΙΟΥ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ανάγνωση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ

Παρακαλείται ο Γραµµατέας της Βουλής κ. Ζήσης Ζάννας,
Βουλευτής Πιερίας, να αναγνώσει τις αναφορές προς το Σώµα.

Πριν αρχίσετε την ανάγνωση, κύριε Ζάννα, έχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν
από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι οκτώ µαθητές και µαθήτριες και
τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο της
όµορφης Πολίχνης Θεσσαλονίκης. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. Σας ευχόµαστε υγεία και κάθε καλό
να έχετε!

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριε Ζάννα, έχετε τον λόγο και παρακαλώ να διαβάσετε τις

αναφορές µε σύντµηση χρόνου, ώστε να φαίνεται η αναφορά,
αλλά να αποφεύγονται περιττές λεπτοµέρειες.

ΖΗΣΗΣ ΖΑΝΝΑΣ: Ανακοίνωση αναφορών 11ης Μαΐου 2015:
Ο Βουλευτής κ. Δερµιτζάκης Κωνσταντίνος κατέθεσε ανα-

φορά προς τον Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Ο Σύλλογος Εργαζο-
µένων του Νοσοκοµείου Ιεράπετρας επισηµαίνει τη δραµατική
κατάσταση στο Νοσοκοµείο Ιεράπετρας».

Ο Βουλευτής κ. Δερµιτζάκης Κωνσταντίνος κατέθεσε ανα-
φορά προς τον Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµά-
των µε θέµα: «Ο Δήµος Ιεράπετρας και το ΤΕΙ Κρήτης επιση-
µαίνουν την αναγκαιότητα παραµονής και συνέχισης της λει-
τουργίας του Τµήµατος Εµπορίας και Διαφήµισης στην Ιεράπε-
τρα».

Ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κασαπίδης κατέθεσε αναφορά προς
τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης µε
θέµα: «Οι πρώην δηµοτικοί αστυνοµικοί του Νοµού Κοζάνης αι-
τούνται το δικαίωµα επιλογής θέσης κατά την επανασύσταση της
Δηµοτικής Αστυνοµίας, όπως ακριβώς ισχύει για τους υπόλοι-
πους πρώην δηµοτικούς αστυνοµικούς».

Οι Βουλευτές κύριοι Γεώργιος Μαρίνος και Ιωάννης Γκιόκας
κατέθεσαν αναφορά προς τον Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και
Θρησκευµάτων µε θέµα: «Ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων

του Δηµοτικού Σχολείου Βαθέως Αυλίδος αιτείται την ανέγερση
νέου σχολείου στο Βαθύ Αυλίδας». 

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Διοικητικής Ανασυγκρότησης,
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων µε θέµα:
«Η Ένωση Υπαλλήλων Φυλακής Πάτρας αιτείται την επίλυση ζω-
τικής σηµασίας προβληµάτων τους και την αποκατάσταση σοβα-
ρών ελλείψεων στη Φυλακή Πάτρας».

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά
προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικών Ασφαλίσεων και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων µε θέµα: «Ο Σύλλογος Διδασκόντων του 1ου Πρότυπου
Πειραµατικού Δηµοτικού Σχολείου Θεσσαλονίκης αιτείται τη δια-
σφάλιση του εργασιακού καθεστώτος στα Πρότυπα Πειραµατικά
Σχολεία των εκπαιδευτικών µε πενταετή θητεία».

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων µε
θέµα: «Πολίτης διαµαρτύρεται και παραθέτει προτάσεις για τους
πρώην δηµοτικούς αστυνοµικούς που υπηρετούν στην Ελληνική
Αστυνοµία».

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων µε
θέµα: «Πολίτης παραθέτει προτάσεις για τον χειρισµό εκκρεµών
εργασιακής φύσης θεµάτων των πρώην δηµοτικών αστυνοµικών,
που υπηρετούν στην Ελληνική Αστυνοµία».

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά
προς τον Πρωθυπουργό και τον Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Οι
κάτοικοι Πάρου-Αντίπαρου διαµαρτύρονται µε ψήφισµά τους για
την ανεπάρκεια της υγειονοµικής κάλυψης που παρέχει το το-
πικό κέντρο υγείας».

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά
προς τον κύριο Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης µε θέµα: «Ο Πρόεδρος του Ιδρύµατος Προασπίσεων Ηθι-
κών και Πνευµατικών Αξιών αιτείται την παραχώρηση µικρής
έκτασης σε δηµόσιας ιδιοκτησίας περιοχή, προς ανέγερση ιερού
ναού από το «Ίδρυµα Προασπίσεως Ηθικών και Πνευµατικών
Αξιών».

Οι Βουλευτές κύριοι Νικόλαος Συρµαλένιος, Αντώνιος Συρίγος
και Νικόλαος Μανιός κατέθεσαν αναφορά προς τους Υπουργούς
Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού µε θέµα: «Ο
Δήµος Αµοργού αιτείται την ολοκλήρωση της σύνθεσης της
Αµοργού µε το Εθνικό Δίκτυο Οπτικών Ινών».

Ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατέθεσε αναφορά προς
τον Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε θέµα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΣΤ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΘ’
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«Πολίτης ενηµερώνει για τη µη εγγραφή επιτυχούσας Ελληνίδας
αποφοίτου ξένου σχολείου και αιτείται την τροποποίηση των
προϋποθέσεων εγγραφής».

Ο κ. Κωνσταντίνος Δερµιτζάκης κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης µε θέµα: «Οι δικαιούχοι εργατικών κατοικιών Ση-
τείας επισηµαίνουν τις ελλείψεις και κακοτεχνίες στις εργατικές
κατοικίες Σητείας που δεν είχαν καταγραφεί από το κλιµάκιο του
ΟΕΚ». 

Ο κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε
θέµα: «Η Ελληνική Κοινωνιολογική Εταιρεία διαπιστώνει ότι το
µάθηµα της Κοινωνιολογίας αποκλείεται από τα εξεταζόµενα µα-
θήµατα της Γ’ λυκείου, υποβαθµίζοντας τον ρόλο και τη διδασκα-
λία των Κοινωνικών Επιστηµών στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση». 

Ο κ. Αθανάσιος Δαβάκης κατέθεσε αναφορά προς τον κύριο
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης µε θέµα:
«Ο Δήµος Ελαφονήσου αιτείται την ίδρυση και λειτουργία µόνι-
µου Αστυνοµικού Τµήµατος Ελαφονήσου». 

Ο κ. Αθανάσιος Βαρδαλής και η κ. Ελένη Γερασιµίδου κατέθε-
σαν αναφορά προς τον κύριο Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης µε θέµα: «Οι κάτοικοι και φορείς της
Θάσου αντιτίθενται σε οποιαδήποτε µορφής αδειοδότησης για
το λατοµείο σχιστόλιθου στην περιοχή Φεγγάρι στο Υψάριο
Όρος». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κύριους Υπουργούς Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Του-
ρισµού, Επικρατείας, Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης µε θέµα: «Ο Σύλλογος Ιδιωτικών Υπαλλήλων Πάτρας πα-
ραθέτει την απόφασή του για αποχή από την εργασία κατά την
Κυριακή 5 Απριλίου 2015 που ισχύει εορταστικό ωράριο και κά-
νουν αίτηση να καταργηθεί η εργασία κατά την Κυριακή-αργία,
γενικά. 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Πολιτισµού Παιδείας και Θρησκευµάτων, Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Εσωτερι-
κών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης µε θέµα: «Η Ελληνική
Ποδοσφαιρική Οµοσπονδία παραθέτει τις θέσει και προτάσεις
της που αφορούν στο σχέδιο νόµου «Επείγοντα µέτρα για την
αντιµετώπιση της βίας στον αθλητισµό και άλλες διατάξεις»». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εθνικής Άµυνας µε θέµα: «Η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Ενώσεων Στρατιωτικών διαµαρτύρεται για τις µισθολο-
γικές ανισότητές στα στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων, ενώ
τεκµηριώνει µε στοιχεία τις εν λόγω µισθολογικές διαφορές σε
πίνακες απαρίθµησης αριθµητικών στοιχείων και αιτείται τη σχε-
τική αποκατάσταση τους». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας και Οικονοµικών µε θέµα: «Πολίτης διατυ-
πώνει αίτηµά του υπέρ του Αγροτικού Συνεταιρισµού «Φιλίων»
Αχαΐας για µη συγχώνευση του τελευταίου µε άλλους Συνεταιρι-
σµούς». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Οικονοµικών, Εσωτερικών και Διοικητικής
Μεταρρύθµισης µε θέµα: «Ο Σύλλογος Ενηµέρωσης Προστα-
σίας και Επιµόρφωσης Καταναλωτών διαµαρτύρεται για την από-
φαση εις βάρος της αξιοπρέπειας των απόρων που αφορά τη
διανοµή καρτών προµήθειας τροφίµων προς χρήση από τους ίδι-
ους τους απόρους». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης, Εργασίας, Κοινωνικών Ασφαλίσεων και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης µε θέµα: «Οι σχολικοί φύλακες Θεσσαλονίκης αιτούνται την
επαναπρόσληψή τους». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Πολίτης εκ µέρους του
Συνδικάτου Επαγγελµατιών Περιπτερούχων, Καπνοπωλών και
Ψιλικών Ειδών του Νοµού Αττικής εισηγείται την πάταξη του λα-
θρεµπορίου καπνικών και τη ρύθµιση και ανασύσταση του λια-
νεµπορίου καπνικών». 

Ο κ. Παναγιώτης (Πάνος) Σκουρολιάκος κατέθεσε αναφορά
προς τον κύριο Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Ο Δήµαρχος Ραφήνας
επισηµαίνει την προβληµατική λειτουργία του Κέντρου Υγείας
Ραφήνας και αιτείται την εικοσιτετράωρη λειτουργία του και την
πλήρη αναβάθµιση των υπηρεσιών του». 

Ο κ. Ιωάννης Βρούτσης κατέθεσε αναφορά προς τον κύριο
Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Ο Δήµαρχος Τήνου επισηµαίνει τη σο-
βαρότητα των προβληµάτων του Κέντρου Υγείας Τήνου που αν-
τιµετωπίζουν οι κάτοικοι του νησιού εν όψει της τουριστικής
περιόδου και αιτείται την άµεση διευθέτησή τους». 

Ο κ. Κυριάκος Χαρακίδης κατέθεσε αναφορά προς τον κύριο
Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Πολίτης αιτείται την ενηµέρωση
του για συνταξιοδοτικό θέµα που τον αφορά». 

Οι κύριοι Νικόλαος Μωραΐτης και Νικόλαος Καραθανασόπου-
λος κατέθεσαν αναφορά προς τον κύριο Υπουργό Υγείας µε
θέµα: «Η Διευθύντρια του ΠΕΔΥ- Κέντρο Υγείας Βόνιτσας αιτεί-
ται την ενίσχυση του κέντρου µε επιπλέον προσωπικό». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Η Γενική Συνοµοσπονδία
Επαγγελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδος παραθέτει τις θέ-
σεις της για το σχέδιο νόµου «Ρυθµίσεις για την επανεκκίνηση
της οικονοµίας»». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εξωτερικών µε θέµα: «Η Ένωση Ακολούθων
Τύπου αιτείται την αναβάθµιση της Ελληνικής Δηµόσιας Διπλω-
µατίας µε τη δηµιουργία µίας ενιαίας διπλωµατικής υπηρεσίας
και τη µεταφορά του κλάδου Συµβούλων, Γραµµατέων Επικοινω-
νίας των αρµοδιοτήτων διεθνούς επικοινωνίας και των Γραφείων
Τύπου και Επικοινωνίας Εξωτερικού από τη Γενική Γραµµατεία
Ενηµέρωσης και Επικοινωνίας». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος
και Ενέργειας µε θέµα: «Η Οµοσπονδία Οικολογικών Οργανώ-
σεων Κορινθιακού Κόλπου «Η ΑΛΚΥΩΝ» διαµαρτύρεται για τη
µεταφορά αποβλήτων στα λιµάνια του Κορινθιακού Κόλπου». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος
και Ενέργειας µε θέµα: «Η Οµοσπονδία Οικολογικών Οργανώ-
σεων Κορινθιακού Κόλπου «Η ΑΛΚΥΩΝ» διαµαρτύρεται για τη
διάβρωση των ακτών του Κορινθιακού Κόλπου και τη µη ορθή
αντιµετώπιση από τις περιφέρειες και τους δήµους, γεγονός που
αντιτίθεται στην προοπτική της βιώσιµης ανάπτυξης της περιο-
χής σε βάθος χρόνου». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε
θέµα: «Ο Σύλλογος Βρεφονηπιοκόµων Ελλάδας αιτείται την επα-
ναφορά του εξάωρου ωραρίου στο παιδαγωγικό προσωπικό των
Παιδικών Σταθµών».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης µε
θέµα: «Η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συµβασιούχων Πυροσβεστών
και Πυροσβεστών Πενταετούς Υποχρέωσης παραθέτει πρόταση
για την οµογενοποίηση του Πυροσβεστικού Σώµατος και τη µο-
νιµοποίηση των Πυροσβεστών Πενταετούς Υποχρέωσης ».

Ο κ. Χρίστος Δήµας κατέθεσε αναφορά προς τον κύριο
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης µε θέµα:
«Οι πρώην δηµοτικοί αστυνοµικοί που εξαιρέθηκαν της διαδικα-
σίας της κινητικότητας και µετατάχθηκαν σε θέσεις διοικητικού
προσωπικού διαµαρτύρονται για τη διάκριση εις βάρος τους, αι-
τούµενοι το δικαίωµα επιλογής της µετάταξής τους».

Οι κύριοι Νικόλαος Μωραΐτης και Νικόλαος Καραθανασόπου-
λος κατέθεσαν αναφορά προς τον κύριο Υπουργό Υγείας µε
θέµα: «Ο ειδικός γενικής ιατρικής επιµελητής Β’ Κέντρου Υγείας
του Αστακού αιτείται τη στελέχωση του κέντρου υγείας µε ια-
τρικό, νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό, µε αποτέλεσµα να κα-
θίσταται προβληµατική η εύρυθµη εικοσιτετράωρη λειτουργία
του. 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εθνικής Άµυνας µε θέµα: «Πολίτης διαµαρτύρε-
ται για έγγραφο-αποκάλυψη που τέθηκε υπ’ όψιν της Ένωσης
Στρατιωτικών Ηπείρου, σχετικά µε αναστολή πληρωµής νοση-
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λειών». 
Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον

κύριο Υπουργό Οικονοµικών µε θέµα: «Οι Σύγχρονες Επιχειρή-
σεις-Σύγχρονη Ελλάδα παραθέτουν τις θέσεις τους επί του άρ-
θρου 21 του πρόσφατου νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οικο-
νοµικών µε τίτλο «Ρυθµίσεις για την επανεκκίνηση της οικονο-
µίας»». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Οικονοµικών και Οικονοµίας, Υποδοµών,
Ναυτιλίας και Τουρισµού µε θέµα: «Η Οµοσπονδία Συλλόγων
Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας παραθέτει πρόταση για την
ανάπτυξη της οικονοµίας και του τουρισµού». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε
θέµα: «Ο Παναθλητικός Όµιλος Κωφών αιτείται τροποποιήσεις
και προσθήκες υπέρ των ΑΜΕΑ στο σχέδιο νόµου «Επείγοντα
µέτρα για την αντιµετώπιση της βίας στον αθλητισµό και άλλες
διατάξεις»».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε
θέµα: «Δηµοσίευµα που αφορά πληροφορία για τη µη λειτουργία
του Μουσείου της πόλης της Καλαµάτας λόγω ωραρίου κατά τη
διάρκεια επίσκεψης που πραγµατοποίησαν τουρίστες κρουαζιε-
ρόπλοιου που ελλιµενίστηκε στην πόλη στην αρχή της τρέχου-
σας τουριστικής περιόδου». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης µε
θέµα: «Το Πανελλήνιο Σωµατείο Πυροσβεστών Πενταετούς Υπο-
χρέωσης αιτείται τη µονιµοποίηση των Πυροσβεστών Πενταε-
τούς Υποχρέωσης».

Η κ. Όλγα Γεροβασίλη και ο κ. Βασίλειος Τσίρκας καταθέτουν
αναφορά προς τον κύριο Υπουργό Υγείας µε θέµα: «Ο Δήµαρχος
Γεωργίου Καραϊσκάκη του Νοµού Άρτας διαµαρτύρεται για την
υποστελέχωση και τις ελλείψεις σε αναλώσιµα υλικά που αντιµε-
τωπίζουν τα τέσσερα Αγροτικά Ιατρεία του Δήµου Γεωργίου Κα-
ραϊσκάκη και αιτείται την εύρυθµη λειτουργία του Κέντρου
Υγείας Καλεντίνης». 

Ο κ. Κωνσταντίνος Τασούλας κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος
και Ενέργειας µε θέµα: «Ο Αµπελουργικός Σύλλογος Ζίτσας αι-
τείται την επανεξέταση της εφαρµογής του νέου συστήµατος
διακίνησης και χρήσης γεωργικών φυτοφαρµάκων, δίνοντας
βάρος στη σωστή εκπαίδευση του αγροτικού κόσµου». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης µε
θέµα: «Καθηγητής ΕΠΑΛ παραθέτει προσθήκες και επισηµάνσεις
στο νοµοσχέδιο «Εκδηµοκρατισµός της Διοίκησης, Καταπολέ-
µηση Γραφειοκρατίας και Ηλεκτρονική Διακυβέρνηση -Αποκατά-
σταση αδικιών και άλλες διατάξεις»».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εθνικής Άµυνας µε θέµα: «Η Ένωση Στρατιωτι-
κών Περιφέρειας Ηπείρου αιτείται την αποζηµίωση για υπερω-
ριακή εργασία των αξιωµατικών πέραν των σαράντα ωρών».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος
και Ενέργειας µε θέµα: «Η πέµπτη Κυνηγετική Οµοσπονδία Ηπεί-
ρου αιτείται την άρση της απαγόρευσης της άσκησης θήρας σε
περιοχή του ποταµού Καλαµά της Ηπείρου». 

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Οικονοµικών και Εθνικής Άµυνας µε θέµα:
«Η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων Στρατιωτικών αιτείται την
εξοµάλυνση θεµελίωσης συνταξιοδοτικού δικαιώµατος των
στρατιωτικών που κατετάγησαν τα έτη 1990-1992».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε
θέµα: «Πολίτης παραθέτει παρατηρήσεις και προτάσεις του για
θέµατα οργάνωσης των πειραµατικών και πρότυπων σχολείων,
για τις οργανικές θέσεις εντός αυτών, για τη διόρθωση σχετικών

µε τα εν λόγω σχολεία αδικιών, για την αποκατάσταση των διωχ-
θέντων και για την επιλογή νέων διευθυντών στα εν λόγω σχο-
λεία».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων και
Εθνικής Άµυνας µε θέµα: «Γονέας διαµαρτύρεται για τη µη χο-
ρήγηση αναβολής σπουδών µικρής διάρκειας στον υιό του προς
ολοκλήρωση σπουδών του τελευταίου στην τριτοβάθµια εκπαί-
δευση».

Οι κ.κ. Σταύρος Τάσσος, Εµµανουήλ Συντυχάκης και Διαµάντω
Μανωλάκου κατέθεσαν αναφορά προς τον Υπουργό Παραγωγι-
κής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας µε θέµα: «Η
Ένωση Οινοποιητικών Συνεταιρισµών Σάµου επισηµαίνει την
ανάγκη ικανοποίησης των αιτηµάτων της για την στήριξη της αµ-
πελουργίας στη Σάµο».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Εθνικής Άµυνας µε θέµα: «Το Συντονιστικό Όρ-
γανο Συνεργαζόµενων Ορθοδόξων Χριστιανικών Σωµατείων
Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται και διατυπώνει τις ενστάσεις του
για την Κάρτα του Πολίτη».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού µε θέµα:
«Η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτοκινητιστών Ελλάδας αιτείται τη
λήψη πληροφόρησης σχετικά µε το αν έχουν επιβληθεί οι προ-
βλεπόµενες κυρώσεις σε µη έγκυρα δανειοδοτηµένο παροχέα
µεταφορικού έργου εντός της επικράτειας».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Του-
ρισµού και Οικονοµικών µε θέµα: «Πολίτης παραθέτει τις από-
ψεις του για τις αιτίες της δηµιουργίας και διόγκωσης του
δηµοσίου χρέους».

Ο κ. Κωνσταντίνος Δαµαβολίτης κατέθεσε αναφορά προς τον
κύριο Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε
θέµα: «Οι καθηγητές των Πρότυπων Πειραµατικών Σχολείων αι-
τούνται το δικαίωµα στην εργασιακή ασφάλεια και να δοθούν ορ-
γανικές θέσεις στους ήδη υπηρετούντες καθηγητές σε θέσεις
επί θητεία».

Ο κ. Χρήστος Μπουκώρος κατέθεσε αναφορά προς τον κύριο
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων µε θέµα: «Το Περι-
φερειακό Τµήµα του Νοµού Μαγνησίας του Πανελλήνιου Συλλό-
γου Φυσικοθεραπευτών αιτείται την άµεση καταβολή των
οφειλών ΕΟΠΥΥ προς τους συµβεβληµένους φυσικοθεραπευ-
τές».

Οι Βουλευτές κ.κ.Σταύρος Τάσσος, Εµµανουήλ Συντυχάκης
και Διαµάντω Μανωλάκου κατέθεσαν αναφορά προς τον κύριο
Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού µε
θέµα: «Ο Δήµαρχος Λήµνου αιτείται άµεση λύση του προβλήµα-
τος της ακτοπλοϊκής σύνδεσης της Λήµνου και του Αγίου Ευ-
στρατίου µε τη διατήρηση και την ενίσχυση των δροµολογίων
από το λιµάνι του Λαυρίου».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων
µε θέµα: «Δηµοσίευµα του διαδικτύου που αφορά τη διαµαρτυ-
ρία του Δηµάρχου Ζίτσας επί της επικείµενης υποβάθµισης ή και
κατάργησης του Αστυνοµικού Τµήµατος στην περιοχή Ζίτσα
στην Ήπειρο».

Ο κ. Νικόλαος Νικολόπουλος κατέθεσε αναφορά προς τους
κυρίους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης και Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων µε θέµα: «Δη-
µοσίευµα που αφορά τον παραγκωνισµό βασικών αναγκών των
Ελλήνων νηπίων µέσω της χρηµατοδότησης σχετικών προγραµ-
µάτων που στοχεύουν µόνο σε νήπια µεταναστών».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Ζάννα.

Ολοκληρώθηκε η ανάγνωση των αναφορών.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα προτάξουµε τις δύο επίκαιρες ερωτήσεις προς την Υφυ-
πουργό κ. Κόλλια-Τσαρουχά.

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 182/5-5-2015 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτών Α’ Θεσσαλονίκης του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξανδρου Τριαντα-
φυλλίδη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης και Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρι-
σµού, σχετικά µε τον καθαρισµό του Θερµαϊκού Κόλπου.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Υφυπουργός κ. Μαρία
Κόλλια-Τσαρουχά.

Κύριε Τριανταφυλλίδη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ (ΑΛΕΚΟΣ) ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, µε αφορµή όχι µόνο πρόσφατες αναφορές

στα µέσα ενηµέρωσης, αλλά και προσωπικές αυτοψίες κατά
µήκος των ακτών του θαλάσσιου χώρου του Θερµαϊκού Κόλπου,
είναι σαφές ότι διαπιστώνουµε έντονα και ορατά ζέοντα προβλή-
µατα ρύπανσης. 

Ακριβώς µπροστά από το µνηµείο-σύµβολο της πόλης, τον
Λευκό Πύργο, η θάλασσα έχει µετατραπεί σε σκουπιδότοπο και
µε την παράλληλη παρουσία της έντονης δυσοσµίας που επικρα-
τεί, δηµιουργούνται συνθήκες που δεν συνάδουν µε τις αρχές
τις βιώσιµης ανάπτυξης που καλούµαστε να υπηρετήσουµε.

Δυστυχώς, ο µυχός του Θερµαϊκού Κόλπου, η θαλάσσια αυλή
της Θεσσαλονίκης, δίνει την εικόνα µιας επιπλέουσας χωµατε-
ρής. Και, µάλιστα, καθώς εισερχόµαστε στους θερινούς µήνες,
µε την αναµενόµενη άνοδο της θερµοκρασίας, τα φαινόµενα
τόσο του ευτροφισµού όσο και της ερυθράς παλίρροιας αλλά
και της δυσάρεστης ατµόσφαιρας επιτείνονται. Η κατάσταση γί-
νεται ήδη χειρότερη κι αφόρητη τόσο για τους πολίτες της Θεσ-
σαλονίκης όσο και για τους τουρίστες. 

Δυστυχώς από τον Γενάρη του 2015 εξαιτίας της µη ανανέω-
σης προγραµµάτων και των αναγκαίων κονδυλίων, το αντιρρυ-
παντικό σκάφος «ΑΛΚΙΠΠΗ», που επιχειρούσε για να αντιµε-
τωπίσει τουλάχιστον την επιφανειακή ρύπανση, περισυλλέγοντας
ποσότητα απορριµµάτων µηνιαίως έως και διακόσια κυβικά
µέτρα, έχει σταµατήσει το έργο του.

Να πούµε εδώ ότι οι εργασίες καθαρισµού γίνονταν σε τρεις
διαφορετικές περιοχές: από το λιµάνι της Θεσσαλονίκης µέχρι
και τη θαλάσσια περιοχή του Μεγάρου Μουσικής, από το λιµάνι
µέχρι τη θαλάσσια περιοχή της Αγίας Τριάδας και από το λιµάνι
µέχρι το δέλτα των ποταµών Αξιού, Λουδία και Αλιάκµονα.

Ωστόσο, όπως γίνεται φανερό, το βάρος του καθαρισµού δι-
νόταν µπροστά στην παραλιακή ζώνη από το Μέγαρο Μουσικής
µέχρι και το λιµάνι.

Όταν µιλάµε για τον Θερµαϊκό Κόλπο, µιλούµε για τον µεγα-
λύτερο κόλπο του Αιγαίου, όπου χωροθετείται το δεύτερο µεγα-
λύτερο αστικό κέντρο της χώρας, αναπτύσσονται δύο από τις
µεγαλύτερες τουριστικές ζώνες –Κασσάνδρα και Πιερία-Όλυµ-
πος- εκβάλλουν σηµαντικοί, ελληνικοί διασυνοριακοί ποταµοί –
Αλιάκµονας, Αξιός, Λουδίας κ.λπ.- και µιλάµε για ορισµένες
περιοχές που τις προστατεύει και η συνθήκη Ραµσάρ, δηλαδή
δέλτα Αξιού και Αλιάκµονας.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα ανωτέρω, στην περιοχή συνευθύνης
σας, στην οποία βρίσκεται ο Θερµαϊκός Κόλπος, –και λέω συνευ-
θύνης, γιατί αντίστοιχη ευθύνη θα έπρεπε να συναισθάνονται
τόσο οι δήµοι όσο και η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας-
υπάρχουν πρόδηλες αρµοδιότητες για την παρακολούθηση και
τον έλεγχο της προστασίας του περιβάλλοντος, την ποιότητα της
ζωής στην περιοχή, την παρακολούθηση και το συντονισµό της
εκτέλεσης έργων που είναι ενταγµένα σε προγράµµατα και αφο-
ρούν τον Θερµαϊκό Κόλπο, τη φροντίδα και την προώθηση του-
ριστικής, οικονοµικής, πολιτιστικής και κοινωνικής ανάπτυξης.

Όλοι γνωρίζουµε πως ο Θερµαϊκός Κόλπος έχει επιβαρυνθεί.

Το ζητούµενο µέσα από την ερώτησή µου είναι να δούµε τι µπο-
ρούµε να κάνουµε όλοι µαζί για να βελτιώσουµε όχι µόνο τη βι-
τρίνα της πόλης, αλλά και να προστατεύσουµε το θαλάσσιο
οικοσύστηµα.

Θέλουµε να µας ενηµερώστε, λοιπόν, κυρία Υφυπουργέ, αν
υπάρχει κάποιο σχέδιο για τον καθαρισµό των υδάτων και, αν
υπάρχει, πότε θα ξεκινήσει να υλοποιείται.

Ειδικότερα, τα ερωτήµατά µου είναι εύλογα και είναι τα ακό-
λουθα:

Πρώτον, αν θα συνεχιστεί το πρόγραµµα του επιφανειακού κα-
θαρισµού των υδάτων µε τη χρήση του αντιρρυπαντικού σκά-
φους και µε τη διάθεση των αναγκαίων κονδυλίων, τόσο από
φορείς του δηµοσίου όσο και κυρίως από φορείς του ιδιωτικού
τοµέα.

Δεύτερον, µε ποιο πλέγµα µέτρων θα αντιµετωπιστούν ριζικά
οι προαναφερθείσες βασικές ρυπογόνες ουσίες, όχι δηλαδή
µόνο η επιπλέουσα ρύπανση, αλλά η ρύπανση που αφορά αστικά
λύµατα, βιοµηχανικά απόβλητα, αγροτοκτηνοτροφικές δραστη-
ριότητες κ.λπ..

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Τριανταφυλλίδη.

Τον λόγο έχει η Υφυπουργός κ. Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (Υφυπουργός Εσωτερικών και

Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, θεωρώ ότι η επίκαιρη ερώτησή σας µας
δίνει τη δυνατότητα να απαντήσουµε επί της ουσίας για ένα καί-
ριο θέµα που αγγίζει τις ευαίσθητες πλευρές της πόλης της Θεσ-
σαλονίκης και σας ευχαριστώ γι’ αυτό.

Με αυτό που αναφέρεται στο ρεπορτάζ –κι εσείς το ξέρετε
καλά αυτό ως δηµοσιογράφος- δηλαδή µε τον τίτλο «SOS εκπέµ-
πει ο Θερµαϊκός» εγώ θα συµφωνήσω και θα προσθέσω ότι για
χρόνια ο Θερµαϊκός εκπέµπει σήµατα κινδύνου και για το θέµα
αυτό έχουν τοποθετηθεί δηµόσια και επώνυµα οι πάντες και
έχουν γραφεί δεκάδες ρεπορτάζ.

Στον βαθµό που σχετίζεται µε τις αρµοδιότητες των διευθύν-
σεων και των εποπτευόµενων νοµικών προσώπων του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών, Διοικητικής Ανασυγκρότησης µε αρµοδιότητα
τη Μακεδονία και τη Θράκη, έχω να σας πω τα εξής:

Απαράβατος και αµετάθετος στόχος µας είναι η προστασία, η
ανάδειξη και η ανάπτυξη του Θερµαϊκού Κόλπου, ο οποίος, αν
και αποτελεί αναπόσπαστο κοµµάτι της καθηµερινότητας της
Θεσσαλονίκης, είναι δυστυχώς εκτεθειµένος και στην περιβαλ-
λοντική ασυνειδησία.

Μετά την επανασύσταση του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης
το 2012 και λόγω της δραµατικής µείωσης του προϋπολογισµού
του, είχε αποφασιστεί η απευθείας χρηµατοδότησή του από τον
ιδιωτικό τοµέα και µε τη βοήθεια δύο φορέων του δηµοσίου είχε
προχωρήσει στη µίσθωση ειδικού αντιρρυπαντικού σκάφους,
όπως ήδη αναφέρθηκε, για τον καθαρισµό του Θερµαϊκού µέχρι
το τέλος του 2014.

Με δεδοµένο ότι η σύµβαση έληξε στο τέλος του προηγούµε-
νου έτους, δεδοµένου ότι ακολούθησαν οι εθνικές εκλογές, η νέα
Κυβέρνηση, η ανάθεση αρµοδιοτήτων που ακολούθησαν, στο
Υφυπουργείο άµεσα ξεκινήσαµε όλες τις απαιτούµενες διαδικα-
σίες για την αναζήτηση πόρων από τον πενιχρό προϋπολογισµό,
αλλά κυρίως από τον ιδιωτικό τοµέα, προκειµένου να υπογραφεί
το συντοµότερο δυνατό η νέα σύµβαση.

Είχα και έχω προσωπικές επαφές και µε τους φορείς και επι-
χειρήσεις που στήριξαν µέχρι τώρα αυτόν τον καθαρισµό του
Θερµαϊκού, προσθέτοντας όµως και άλλες, που για διάφορους
λόγους δεν είχε ζητηθεί παλαιότερα η στήριξή τους. Έχω σχετι-
κές επιστολές που µπορώ να σας τις δώσω.

Για το αν υπάρχει δυνατότητα για χρηµατοδότηση είναι µία
συζήτηση ευρύτερη. Όµως, πριν την πραγµατοποιήσουµε, θα
ήθελα να ευχαριστήσω όλους όσοι στηρίζουν αυτήν την προσπά-
θεια µέσα από τα περιβαλλοντικά προγράµµατά τους και την
ευαισθησία που τους διακρίνει για την πόλη.

Σχετικά µε τα µέτρα, που θα πρέπει να ληφθούν για την προ-
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στασία του Θερµαϊκού, επιχειρούµε να θέσουµε το ζήτηµα της
διαφύλαξης του µεγαλύτερου κόλπου του Αιγαίου Πελάγους σε
µια νέα αφετηρία, τόσο για τη Θεσσαλονίκη όσο και για την ευ-
ρύτερη περιοχή.

Οι κύριες πηγές ρύπανσης, όπως αναφέρατε, είναι: η κτηνο-
τροφία, η γεωργία, η βιοµηχανία, τα αστικά κέντρα, τα λύµατά
τους, οι µόνιµοι παραθεριστικοί οικισµοί, οι µεταφορές µε πλοία
και δεξαµενόπλοια.

Ήδη η αρµόδια Διεύθυνση Περιβάλλοντος και Πολιτισµού και
το Τµήµα Περιβάλλοντος και Σχεδιασµού Αειφόρου Ανάπτυξης,
που έχει και την αρµοδιότητα προστασίας και ανάδειξης του
Θερµαϊκού Κόλπου, εντείνει τις πρωτοβουλίες για την αποτελε-
σµατική αντιµετώπιση των σηµαντικών και περιβαλλοντικών πιέ-
σεων που δέχεται ο κόλπος εξαιτίας και των ποικίλων βιοµη-
χανικών δραστηριοτήτων, του ρυπασµένου φορτίου των ποτα-
µών που εκβάλλουν σε αυτόν, των µέχρι πρόσφατα ανεπεξέργα-
στων οικιακών λυµάτων, αλλά και τον πρωτογενή τοµέα. 

Με το δεδοµένο ότι ο Θερµαϊκός επιβαρύνεται και από τα νερά
των ποταµών που εκβάλλουν σε αυτόν –Αλιάκµονα, Γαλλικού,
Λουδία- η αρµόδια διεύθυνση συνεργάζεται στενά µε τις αρµό-
διες υπηρεσίες των Υπουργείων και των οργανισµών τοπικής αυ-
τοδιοίκησης –τουλάχιστον, προσπαθεί να συνεργαστεί- Α’ και Β’
βαθµού της κεντρικής και δυτικής Μακεδονίας, ώστε να επεξερ-
γαστούµε από κοινού µε σκοπό την προστασία και τη βελτίωση
της ανάπτυξης της λεκάνης του κόλπου. 

Σαφέστατα απαιτούνται συγκεκριµένες κινήσεις –κύριε συνά-
δελφε, θα σας ζητήσω να συµπορευτούµε- και θα έχουν ως απο-
τέλεσµα τον ουσιαστικό περιορισµό της ρύπανσης. Εστιάζουµε
στην αποκατάσταση του υδάτινου χώρου στην περιοχή των πα-
λαιών βυρσοδεψείων, στον διαρκή και συστηµατικό έλεγχο των
εκροών όλων των εντοπισµένων και δυνητικών σηµειακών εστιών
ρύπανσης και τη µόλυνση του Θερµαϊκού, στην κατάλληλη χω-
ροθέτηση της βιοµηχανικής ζώνης µέσω του Οργανισµού Ρυθ-
µιστικού Θεσσαλονίκης και των υπολοίπων συναρµοδίων φο-
ρέων, καθώς και στην ανάκληση της άδειας λειτουργίας της κάθε
εγκατάστασης, η οποία δεν επεξεργάζεται αποτελεσµατικά τα
λύµατά της.

Προχωρά, επίσης, µε ταχύτερες διαδικασίες η επεξεργασία
των νερών της κεντρικής αποχετευτικής τάφρου της Σίνδου, εν-
δεχοµένως και του Λουδία, όπως και του υπόλοιπου στραγγιστι-
κού δικτύου του νοτίου τµήµατος της λεκάνης, όπου σήµερα
καταλήγουν απευθείας στο Θερµαϊκό Κόλπο.

Ο Αξιός είναι ένα ιδιαίτερα σηµαντικό θέµα. Απαιτείται ιδιαί-
τερη µεταχείριση για αυτό, αφού αγγίζει και τη γειτονική χώρα,
η οποία δεν ανήκει στην Ευρωπαϊκή Ένωση και άρα, δεν έχουµε
τη δυνατότητα ελέγχου, όσο γίνεται, για τα βεβαρηµένα φορτία
ρύπανσης. Όλοι, λοιπόν, οι εµπλεκόµενοι φορείς καταβάλλουµε
τις προσπάθειές τους για τον έλεγχο της κατάστασης.

Κύριε συνάδελφε, οι ερευνητικές οµάδες, τα ανώτατα ιδρύ-
µατα της πόλης –και όχι µόνο-, έχουν καταθέσει τις απόψεις
τους, έχουν προσδιορίσει επακριβώς το χρονοδιάγραµµα των
µέτρων που θα πρέπει να ακολουθήσουν –έχω επαφή µε όλους
αυτούς τους φορείς- και όλα αυτά µέσα από χρηµατοδοτικά προ-
γράµµατα που θα µπορούσαν να αξιοποιηθούν, τόσο από εθνι-
κούς όσο και από ευρωπαϊκούς πόρους. 

Θα επιµείνω, όµως –και κλείνω µε αυτό την πρωτολογία µου-
στην περιβαλλοντική συνείδηση που επιβάλλεται επιτέλους να
έχουµε οι πολίτες. Αυτή τελικά θα καθορίσει και το δικαίωµά µας
να ελπίζουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,

κυρία Υπουργέ.
Ορίστε, κύριε Τριανταφυλλίδη, παρακαλώ, έχετε τον λόγο για

τη δευτερολογία σας.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ (ΑΛΕΚΟΣ) ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Για να δώ-

σουµε ένα µέτρο τάξης, να πούµε ότι στην παραλιακή ζώνη του
κόλπου διαβιεί περίπου το 50% του πληθυσµού της κεντρικής
Μακεδονίας, το 10% της χώρας. Στην ίδια περιοχή παράγεται πε-
ρίπου το 18% της µεταποιητικής βάσης και παραγωγής. Να δώ-

σω ένα παράδειγµα: Στον κόλπο συγκεντρώνεται το 90% των µο-
νάδων παραγωγής οστράκων σε εθνικό επίπεδο. Γι’ αυτό δεν
είναι µόνο –και µόνο αυτό θα άξιζε, δηλαδή- περιβαλλοντικό ζή-
τηµα αλλά είναι και θέµα ενίσχυσης και υποστήριξης της ίδιας
της παραγωγικής διαδικασίας.

Σύµφωνα µε την ευρωπαϊκή οδηγία 56/2008 του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 17ης Ιουνίου 2008, οδηγία-
πλαίσιο για τη θαλάσσια στρατηγική, που έχει στόχο την επίτευξη
της καλής περιβαλλοντικής κατάστασης του θαλάσσιου περιβάλ-
λοντος, η καλή περιβαλλοντική κατάσταση εξασφαλίζεται από
έντεκα άξονες προτεραιότητας, µεταξύ των οποίων η διατήρηση
της βιοποικιλότητας, ο περιορισµός της χηµικής ρύπανσης και
του ευτροφισµού –που προκαλεί ουσιαστικά την εξαφάνιση των
ψαριών, γιατί ελαχιστοποιείται το οξυγόνο και έχουµε προβλή-
µατα στην επιβίωση του πληθυσµού των ψαριών-, η αποµά-
κρυνση των απορριµµάτων που προκαλούν βλάβη στο περιβάλ-
λον και στους οργανισµούς και η διατήρηση της καλής ποιότη-
τας των θαλασσινών που προορίζονται προς κατανάλωση από
την ιχθυαγορά. 

Όσον αφορά το αποχετευτικό, αναφερθήκατε κυρία Υπουργέ.
Είναι ένα ζήτηµα, δεν θέλω να µπούµε σε λεπτοµέρειες. Προφα-
νώς αφορά και τον συνάδελφό σας από τον τοµέα των τεχνικών
τον κ. Σπίρτζη, εάν δεν κάνω λάθος, και έχει να κάνει µε την αν-
τιµετώπιση και την ολοκλήρωση ουσιαστικά του βιολογικού κα-
θαρισµού, του παντορροϊκού δικτύου και των αντιπληµµυρικών
ουσιαστικά υποδοµών. Γιατί όταν έχουµε πληµµυρικά φαινόµενα,
λόγω του παντορροϊκού δικτύου ό,τι από φερτά, ζωντανά κ.λπ.,
τα κατεβάζει όλα στον κόλπο, µε αποτέλεσµα να δηµιουργείται
µια αποκρουστική εικόνα. Το ίδιο γίνεται και µε τα βιοµηχανικά
απόβλητα, το ίδιο και µε τις λοιπές ρυπογόνες πηγές. Έχουµε
το βιολογικό καθαρισµό της ΒΙΠΕΘ, της βιοµηχανικής περιοχής
της Σίνδου, που και αυτό θα πρέπει να ολοκληρωθεί. 

Με αφορµή –και µε αυτό καταλήγω, κύριε Πρόεδρε- το επεί-
γον θέµα του Θερµαϊκού κι επειδή το Υπουργείο σας χωροταξικά
έχει την ευθύνη του συντονισµού όλων των δραστηριοτήτων της
χώρας, ειδικότερα στη γεωγραφική ζώνη Μακεδονίας και Θρά-
κης, θα ήθελα να παρακαλέσω για τη δική σας πρωτοβουλία, κ.
Τσαρουχά.

Τα χρονίζοντα προβλήµατα και οι πληγές του µνηµονίου απο-
τυπώνονται καθηµερινά στο σώµα της πόλης µας, της Θεσσαλο-
νίκης µας. Οι «µαύρες τρύπες» είναι ορατές. Το µετρό καρκι-
νοβατεί. Το λιµάνι απαξιώνεται. Το Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελ-
λάδος υπολειτουργεί. Τα νοσοκοµεία καταρρέουν. Η Θεσσαλο-
νίκη µας παραµένει πρωτεύουσα της ανεργίας, µε τεράστια
ποσοστά στους νέους και τις γυναίκες και χιλιάδες συσσίτια για
φτωχούς. Η πόλη είναι καθηλωµένη από το κυκλοφοριακό, η
αγορά στρυµωγµένη από τα εργοτάξια του µετρό και το µονα-
δικό µέσο µαζικής µεταφοράς, ο ΟΑΣΘ, δεν έχει ακόµη υλοποι-
ήσει το δωρεάν εισιτήριο τις ώρες που µετακινούνται οι εργάτες.
Αυτήν τη Θεσσαλονίκη παραλάβαµε. Αυτήν τη Θεσσαλονίκη πα-
ρέλαβε η Κυβέρνηση εθνικής και κοινωνικής σωτηρίας ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ. 

Ζητώ, λοιπόν, από εσάς, κυρία Υφυπουργέ, κυρία Τσαρουχά,
να µεταφέρετε την πρόταση για µια ειδική θεµατική συνεδρίαση
του Υπουργικού Συµβουλίου µέσα στον µήνα Ιούνιο στη Θεσσα-
λονίκη και στο Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, υπό την προ-
εδρία του Πρωθυπουργού, µε ατζέντα όλα τα προαναφερόµενα
ζέοντα θέµατα.

Η πόλη χρειάζεται ένα επείγον και έκτακτο πρόγραµµα, µε
αξιοποίηση όλων των δυνατών εθνικών και ευρωπαϊκών πόρων,
µε κινητοποίηση τόσο του δηµόσιου όσο και του ιδιωτικού τοµέα.

Στην κατεύθυνση αυτή, ανάλογες θεµατικές συνεδριάσεις του
Υπουργικού Συµβουλίου ανά περιφέρεια, θα µπορούσαν να ορ-
γανωθούν στην Αλεξανδρούπολη, τα Ιωάννινα, τη Λάρισα, το
Ηράκλειο κ.ο.κ., σε όλη τη χώρα, έτσι ώστε να καταστεί σαφές
ότι η πολιτική της Κυβέρνησης κοινωνικής σωτηρίας ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ είναι πράξη λυτρωτική και δεν κινείται και δεν οριοθετείται
στα στενά όρια του αθηναϊκού πολιτικού και τηλεοπτικού «πριγ-
κιπάτου» αλλά αφορά το σύνολο της ελληνικής επικράτειας από
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την Αλεξανδρούπολη µέχρι την Κρήτη και από τα Δωδεκάνησα
µέχρι τη Φλώρινα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Εσείς εκπονήσατε

πρόγραµµα καθαρισµού ολόκληρης της βορείου Ελλάδας, κύριε
Τριανταφυλλίδη.

Κυρία Τσαρουχά, έχετε κάτι να συµπληρώσετε;
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (Υφυπουργός Εσωτερικών και

Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Προφανώς, έχω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Να τηρήσουµε τον

χρόνο, διότι οι Υπουργοί επείγονται και είναι κρίσιµες οι κατα-
στάσεις. Να τηρούµε τον χρόνο.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (Υφυπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Θα προσπαθήσω, κύριε Πρό-
εδρε. Καταλαβαίνω.

Κύριε συνάδελφε, αυτά που είπατε όλα, όπως είπε ο κύριος
Πρόεδρος, είναι πάρα πολύ σπουδαία. Χαίροµαι που είναι παρών
στην Αίθουσα ο Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης, για να τα ακούσει – όχι πως δεν τα ξέρει αλλά είναι
µια καλή υπενθύµιση αυτή. 

Όσοι πιστεύουν στον θεσµικό ρόλο του Υπουργείου Μακεδο-
νίας-Θράκης, προσδοκώντας µέσω αυτού στην µετουσίωση των
αιτηµάτων των βορειοελλαδιτών στη δηµόσια πολιτική, µπορούν
να προστρέξουν, για να κάνουµε αυτό που πρέπει, δηλαδή το
αυτονόητο.

Κρατώντας, λοιπόν, το Υπουργείο όλες τις αρµοδιότητες που
είχε πριν από τις εκλογές, διεκδικεί εκείνες που θα του επιτρέ-
ψουν να αξιοποιήσει το στρατηγικό, επιτελικό, συντονιστικό,
όπως ήδη αναφέρατε, και λειτουργικό του ρόλο. Αυτό θα ξεκι-
νήσει µε την ενεργοποίηση όλων των αναπτυξιακών, ακαδηµαϊ-
κών και επιστηµονικών δυνάµεων –που το πιστεύω ακράδαντα-,
µε απώτερο σκοπό να δηµιουργηθούν οι στέρεες βάσεις για την
επανεκκίνηση του βορειοελλαδικού επιχειρείν, το οποίο στραγ-
γαλίστηκε τα προηγούµενα χρόνια, στο όνοµα των µνηµονιακών
πολιτικών.

Η παρούσα Κυβέρνηση έχει τονίσει ότι η Θεσσαλονίκη αποτε-
λεί σταυροδρόµι ευκαιριών και ανάπτυξης, οι οποίες από την
πρωτεύουσα της Μακεδονίας διαχέονται σε όλη τη βόρειο Ελ-
λάδα.

Αυτά τα πολλαπλά προβλήµατα που προκάλεσε η αµοραλι-
στική και ισοπεδωτική πολιτική των αριθµών και του στείρου νε-
οφιλελευθερισµού, που προέκυψαν από την πλήρη απουσία ενός
εθνικού σχεδίου ανασυγκρότησης της χώρας και των πλεονεκτη-
µάτων της αλλά και της γεωπολιτικής της σπουδαιότητας, δεν
είναι δυνατόν να αντιµετωπιστούν άµεσα, ακόµη και σε επίπεδο
δεκαετίας.

Θα ξεκινήσουµε οπωσδήποτε από τον επαναπροσδιορισµό της
εθνικής αξιοπρέπειας, θα περάσουµε στη δηµιουργία νέων ξε-
κάθαρων όρων λειτουργίας, που θα έχουν να κάνουν µε την επι-
χειρηµατική κοινότητα και θα καταλήγουν στο γεγονός ότι η
πολιτική ηγεσία υπηρετεί τον λαό και τους πολίτες.

Στο όνοµα της κοινωνικής ευθύνης, όπως είπα και στην πρω-
τοµιλία µου, ζήτησα στο πλαίσιο της κοινωνικής ευθύνης που θα
πρέπει να µας διακατέχει όλους, τη στήριξη του προγράµµατος
καθηµερινής λειτουργίας αυτού του απορρυπαντικού σκάφους.
Για τη λειτουργία αυτού και του όλου εγχειρήµατος, καθοριστική
είναι η θετική αξιολόγηση της πρόσκλησης που έχουν απευθύνει
για τη στήριξη του προγράµµατος επιφανειακού καθαρισµού του
Θερµαϊκού Κόλπου.

Πιστεύω ότι σε σύντοµο χρονικό διάστηµα θα συµβεί αυτό και
θα προβούµε στη διαδικασία της υπογραφής της νέας σύµβα-
σης.

Το Υπουργείο Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρι-
σµού, συνεργάζεται µε µας και στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων
µας, καταβάλλουµε µαζί του εκείνες τις προσπάθειες, τις µέγι-
στες, για την επίλυση των προβληµάτων.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε την προγραµµατική περίοδο 2014-2020,
που αναµένεται να ξεκινήσει τον επόµενο µήνα, προβλέπονται
δράσεις που σχετίζονται µε την οδηγία 2008/56/ΕΚ για τη θαλάσ-

σια στρατηγική για την προστασία και τη διαχείριση του θαλάσ-
σιου περιβάλλοντος, που αφορά µεταξύ των άλλων και στη µεί-
ωση της ρύπανσης στο θαλάσσιο περιβάλλον, για να µην
υπάρχουν σηµαντικές επιπτώσεις ή κίνδυνοι.

Το µεγάλο ζητούµενο, παραµένει ο κοινός συντονισµός ενερ-
γειών και δράσεων, κύριε συνάδελφε, για την προστασία και την
αειφόρο ανάπτυξη της λεκάνης του Θερµαϊκού Κόλπου. Ζητώ να
προστρέξετε όλοι -όπως ήδη το προτείνετε και σας ευχαριστώ-
για να κάνουµε το καλύτερο δυνατό για τη Θεσσαλονίκη και για
τη Μακεδονία.

Να είστε καλά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κυ-

ρία Υπουργέ. Ευχαριστούµε, κύριε Τριανταφυλλίδη.
Συζητούµε την εποµένη προς εσάς, κυρία Υπουργέ, την πέµ-

πτη µε αριθµό 161/28-4-2015 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου
Δηµοσχάκη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης και Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Του-
ρισµού, σχετικά µε τη νοµοθετική ρύθµιση υιοθέτησης της ρή-
τρας ακριτικότητας.

Θα απαντήσει η Υφυπουργός κ. Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά.
Ορίστε, κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε το

νόµο του ελληνικού κράτους 4150/2013, εισήχθη στη νοµοπαρα-
σκευαστική διαδικασία η ρήτρα νησιωτικότητας, η πρόβλεψη δη-
λαδή κάθε νοµοσχέδιο που έρχεται προς ψήφιση στη Βουλή, να
µελετάται ως προς τις επιπτώσεις του στις ελληνικές νησιωτικές
περιοχές. Είναι µια πολύ σηµαντική µεταρρύθµιση, η οποία εξα-
σφαλίζει την ισότιµη αντιµετώπιση των ευαίσθητων νησιωτικών
περιοχών µας στο έργο του νοµοθέτη.

Η Γενική Γραµµατεία Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, µε
έδρα τη Μυτιλήνη, έχει αναλάβει την εφαρµογή αυτής της ρή-
τρας µέσω του Τµήµατος Εφαρµογής Ρήτρας Νησιωτικότητας
της Διεύθυνσης Νησιωτικής Πολιτικής, µια υπηρεσία που ορί-
στηκε µε το π.δ. 103/2014 περί του οργανογράµµατος του τότε
Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας και Αιγαίου.

Αναµένουµε να αρχίσει να εφαρµόζεται πραγµατικά αυτή η
πρόβλεψη και ευελπιστούµε να λειτουργήσει ως οµπρέλα για τα
νησιά µας, ειδικά σε ό,τι αφορά τη Νήσο Σαµοθράκη, το Νησί
της Νίκης, αναπόσπαστο κοµµάτι του Έβρου, που µοιράζεται τα
ίδια προβλήµατα και τις ίδιες αγωνίες µε όλο το νοµό, ένα νοµό
µε θαλάσσια και χερσαία ευαίσθητα σύνορα, αµφότερα αγαπη-
µένοι προορισµοί παράνοµων µεταναστών.

Η Σαµοθράκη, λόγω των ιδιαιτέρων προβληµάτων της, µας
δίνει το έναυσµα να ζητήσουµε όχι απλά την εφαρµογή της ρή-
τρας νησιωτικότητας αλλά και την επέκτασή της σε ακριτικές πε-
ριοχές, µε πρώτη και κύρια εφαρµογή τον Έβρο. Πράγµατι, η
καθιέρωση και η εφαρµογή ρήτρας ακριτικότητας, θα µπορούσε
να αντισταθµίσει σε ένα βαθµό τα προβλήµατα του Νοµού
Έβρου µέσω της καλύτερης πρόβλεψης των ιδιαιτεροτήτων του
από κάθε νέο νοµοθέτηµα.

Τα ζητήµατα της ρήτρας νησιωτικότητας και της ρήτρας ακρι-
τικότητας είχε ως θέµα πρόσφατη γραπτή µου ερώτηση. Στην
απάντηση του Υφυπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου και ειδικό-
τερα της Γενικής Γραµµατείας Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής,
εµπεριέχονταν η προτροπή -παρακαλώ- και η άποψη πως η υιο-
θέτηση της ρήτρας ακριτικότητας θα µπορούσε να υλοποιηθεί
διαµέσου του Υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης.

Επιτρέψτε µου εδώ να πω και να σηµειώσω, πως είναι δύσκολο
να υποβαθµίσουµε ακόµα και προφορικά σε Υφυπουργείο το
Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, γιατί όλοι µας µεγαλώσαµε -και
εσείς, κυρία Υφυπουργέ- µε τους συµβολισµούς του Υπουργείου
Βορείου Ελλάδος και µετέπειτα Μακεδονίας-Θράκης. Θέλουµε
αυτό το χαρτοφυλάκιο να έχει τη σηµασία και τη δύναµη που του
αξίζει, αρµοδιότητες και πόρους για τη βέλτιστη αντιµετώπιση
των προβληµάτων και την πλήρη αξιοποίηση των προοπτικών της
βορείου Ελλάδος, της Θράκης και του Έβρου, όπου ηγείστε
υπουργικά.

Γι’ αυτό και πιστεύουµε πως η δηµιουργία των κατάλληλων
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δοµών για την υιοθέτηση της ρήτρας ακριτικότητας θα προσφέ-
ρει στο συµβολισµό αλλά πρωτίστως στον πρακτικό ρόλο του
Υπουργείου, µια πράξη που µπορεί να διεκπεραιωθεί µε ελάχιστο
κόστος αλλά µε πολλαπλά πιθανά οφέλη για το µέλλον.

Πριν κλείσω, θα µου επιτρέψετε να αναφέρω ένα πολύ ζων-
τανό παράδειγµα, για την αναγκαιότητα αυτών των προβλέψεων,
που αφορά το νοµοσχέδιο για την παιδεία, το οποίο συζητείται
αυτές τις ηµέρες. Μαθαίνουµε ότι έχει κατατεθεί τροπολογία σε
σχέση µε ευνοϊκές ρυθµίσεις για την εισαγωγή µαθητών λυκείου
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση από τη σεισµόπληκτη Νήσο της
Κεφαλλονιάς.

Εκτιµώ ότι ο παριστάµενος Υπουργός Εσωτερικών ίσως να
προσυπέγραψε αυτήν την τροπολογία αλλά θα έπρεπε να γίνει
µια αντίστοιχη πρόβλεψη –και να σηµειωθεί στα Πρακτικά πως
το προτείνω επισήµως τώρα πλέον στον Αναπληρωτή Παιδείας,
τον κ. Κουράκη– και για τις οικογένειες των πληµµυροπληγέντων
του Έβρου, γι’ αυτούς που έχασαν τα σπίτια τους και την οικο-
σκευή τους, γι’ αυτούς που αναγκάστηκαν να διαµείνουν –και να
διανέµουν ακόµα- σε ξενοδοχεία και σπίτια φίλων και συγγενών,
γι’ αυτούς που έχασαν τις αγροτικές και κτηνοτροφικές επιχει-
ρήσεις τους, γι’ αυτούς που ακόµα ψάχνουν τις εκτάσεις τους
κάτω από τα νερά και τα λασπόνερα. Μάλιστα, πρόσφατα, το
Σάββατο και την Κυριακή ήµουν στην πατρίδα µου, στο Διδυµό-
τειχο και στο Σουφλί και το διαπίστωσα και ιδίοις όµµασι.

Πρόκειται για ελάχιστα παιδιά µεν αλλά για µέγιστο συµβολι-
σµό δε. Ελπίζω ότι θα προωθηθεί αυτή η πρόταση και θα ενηµε-
ρωθεί ο αρµόδιος Αναπληρωτής Υπουργός.

Κλείνοντας, για όλα τα παραπάνω, κύριε Υπουργέ και κυρία
Υφυπουργέ, ερωτάσθε αν σκοπεύετε να µελετήσετε την υιοθέ-
τηση µιας ρήτρας ακριτικότητας, έτσι ώστε εκτός από τα λοιπά
προφανή οφέλη, ο Νοµός Έβρου να αποκτήσει µία διπλή δικλίδα
ασφαλείας, µαζί µε τη ρήτρα νησιωτικότητας και την εφαρµογή
της στη Σαµοθράκη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Δηµοσχάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, έντεκα µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το πρόγραµµα της Ιεράς
Μητρόπολης Ιλίου, Αχαρνών και Πετρουπόλεως «Δράσεις υπέρ
του παιδιού και της οικογένειας Ροµά». 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στην επίσκεψη παρευρίσκεται και ο Σεβασµιότατος Ιλίου,
Αχαρνών και Πετρουπόλεως κ. Αθηναγόρας.

Σεβασµιότατε, σας καλωσορίζουµε και σας συγχαίρουµε για
το έργο που κάνετε.

Αγαπητοί µαθητές και αγαπητές µαθήτριες, σας συγχαίρουµε
και βεβαίως σας ευχόµαστε υγεία και πρόοδο. Να είστε καλά.
Ευχαριστούµε.

Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (Υφυπουργός Εσωτερικών και

Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, θα ήθελα να σας ευχαριστήσω για την

ευκαιρία που µου δίνετε µε την ερώτηση που µου κάνετε και για
την ουσιαστική συνεργασία που συµφωνήσαµε να αναπτυχθεί
ανάµεσά µας, καθώς εσείς είστε αντίστοιχος τοµεάρχης από τη
Νέα Δηµοκρατία. 

Μέσα από την ερώτησή σας, µου δίνετε την ευκαιρία να απευ-
θύνω σε όλους τους συναδέλφους Βουλευτές, βορειοελλαδίτες
και µη, ένα προσκλητήριο εγρήγορσης και συµπόρευσης, ώστε
µακριά από αποκλεισµούς και διαχωρισµούς, να αποκτήσουµε
έναν κοινό οραµατικό βηµατισµό για τη Μακεδονία και τη Θράκη
µας, σε περιοχές ιδιαίτερης αξίας και ευαισθησίας για την πα-
τρίδα µας.

Δεν έχω καµµία διάθεση να ασκήσω κριτική, κύριε συνάδελφε.
Θα πρέπει, όµως, να σηµειωθεί ότι στο όνοµα της εθνικά ευαί-
σθητης περιοχής, δηλαδή της Θράκης, δίνονταν πλουσιοπάροχα
κίνητρα για επενδύσεις. Τελικά, οι βιοµηχανικές περιοχές µετα-
τράπηκαν σε βιοµηχανικά µουσεία, λεηλατήθηκαν επιδοτήσεις
και καταστράφηκε οικονοµικά µία περιοχή, η οποία και βιώνει σή-
µερα την κρίση ίσως πιο έντονα από άλλες περιοχές.

Ποιο γενικό αναπτυξιακό σχέδιο υλοποιήθηκε, που τελικά δεν
υπονόµευσε τις ευκαιρίες περιφερειακής ανασυγκρότησης αλλά
και δεν παγίδευσε τις πραγµατικές προτεραιότητες της χώρας;

Μπορεί να υποστηρίξει κανείς, κύριε Πρόεδρε, ότι οι πόροι του
Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, που προέβλεπε το 80% των δα-
πανών για την περιφέρεια, τελικά κατανεµήθηκαν όπως αρχικά
είχαν σχεδιαστεί;

Έχοντας, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, την ίδια αφετηρία, µιας και
γεννηθήκαµε και προερχόµαστε από ακριτικούς νοµούς, πιστεύω
ότι είµαστε σε θέση να γνωρίζουµε καλύτερα πόσος σηµαντικός
είναι ο γεωστρατηγικός και οικονοµικός ρόλος της Θράκης. Στον
Έβρο δεν τελειώνει η Ελλάδα, αλλά αρχίζει η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ο Έβρος, είναι ένας τόπος που δοκιµάζεται σκληρά, αφού έχει
υποστεί εκτεταµένες καταστροφές, όπως εσείς περιγράψατε και
το έχουµε γνωρίσει όλοι µας, εξαιτίας των πληµµυρών που επα-
ναλαµβάνονται σχεδόν κάθε χρόνο.

Χωρίς να έχω διάθεση να αναζητήσω ευθύνες από αυτούς,
µπορώ να πω ότι όσοι υπηρέτησαν από θέσεις ευθύνης και σε
άλλες περιοχές της Μακεδονίας και Θράκης, έχουν µεγάλη ευ-
θύνη γι’ αυτά που συνέβησαν. Υπάρχουν τεράστιες ζηµίες στη
φυτική παραγωγή, στο ζωικό κεφάλαιο αλλά και οικιστικές ζηµίες
στις περιοχές του Σουφλίου και σε άλλες περιοχές, καθώς και
στα αναχώµατα. Υπάρχουν τριακόσια κατεστραµµένα αντλιοστά-
σια ΓΟΕΒ-ΤΟΕΒ. 

Η προστασία, λοιπόν, του Έβρου απαιτεί ένα διαρκή αγώνα
και για να έχουµε ουσιαστικά αποτελέσµατα, θα πρέπει να λει-
τουργήσουµε καταλυτικά και µέσω της αποκέντρωσης των
δοµών. Το Υφυπουργείο Μακεδονίας και Θράκης, δεν είναι µόνο
για τους τύπους. Αν και είχε καταστεί, κύριε συνάδελφε, ως
Υπουργείο παρελάσεων ή διαµαρτυριών που έκλεινε τον κύκλο
του στα στενά πλαίσια της συµπρωτεύουσας, όπως συνέβαινε
συνήθως στον τόπο εκλογικής περιφέρειας του εκάστοτε Υπουρ-
γού, αυτό επιβάλλεται να ανατραπεί και εγώ θα το παλέψω µε
όσες δυνάµεις έχω. 

Είµαστε αποφασισµένοι να καταρτίσουµε µια πλήρη αναπτυ-
ξιακή ατζέντα που θα αγγίζει όλη τη βόρεια Ελλάδα, από την Κα-
στοριά και τη Φλώρινα µέχρι τον Έβρο και τη Σαµοθράκη, τέτοια
που θα επιχειρεί να λύσει τα χρόνια προβλήµατα που µας ταλαι-
πωρούν και θα εξυπηρετεί το δίπολο, σταδιακή ανασυγκρότηση
και εκσυγχρονισµός του παραγωγικού προτύπου της χώρας, εµ-
βαθύνοντας παράλληλα στην κοινωνική συνοχή. 

Μέσα από τη θεσµική µου ιδιότητα και µε τις συγκεκριµένες
αρµοδιότητες που έχω, ζητώ τη στήριξή σας, ώστε να καταστή-
σουµε τη Θράκη και τη Μακεδονία αναπόσπαστο µέρος της εθνι-
κής αναπτυξιακής στρατηγικής. Αυτό είναι αυτό που θέλει να
εφαρµόσει η παρούσα Κυβέρνηση της πατρίδας µας.

Σε ό,τι αφορά τώρα το ερώτηµά σας, η ρήτρα ακριτικής πε-
ριοχής αν και είναι προς µελέτη, θεωρώ ότι ακόµα δεν είναι πρό-
σφορη, καθώς πιθανή εφαρµογή της, θα επιφέρει πλείστα όσα
προβλήµατα ειδικής µεταχείρισης που θα κατέληγε στην ανισό-
τητα. Ίσως προσφορότερη –πρόταση κάνω και θα τη συζητή-
σουµε- θα ήταν η πρόβλεψη κινήτρων και ενισχύσεων –όµως,
πραγµατικών και ελεγχόµενων ενισχύσεων- µέσα από ένα γενι-
κότερο αναπτυξιακό σχεδιασµό. 

Στο π.δ. 358/86 «Καθορισµός αρµοδιοτήτων του Υπουργείου
Βορείου Ελλάδος» και συγκεκριµένα στο άρθρο 1 αυτού, προ-
βλέπεται ένα σύνολο παρεµβάσεων στη βόρεια Ελλάδα που κα-
λύπτουν όλες τις ανάγκες της περιφέρειας, αρκεί να ενεργο-
ποιηθούν και να στηριχθούν. Στον ισχύοντα δε οργανισµό του
Υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης –Υφυπουργείου τώρα-
υπάρχουν οι αντίστοιχες δοµές νοµοθετικής και αναπτυξιακής
δράσης. 
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Επιπλέον, προβλέπεται ήδη η σύνταξη της ανάλυσης συνε-
πειών-ρυθµίσεων του άρθρου 7 του ν. 4048/2012 για τις προτει-
νόµενες από το ΥΜΑΘ νοµοθετικές ρυθµίσεις ή αναµορφώσεις
νοµικών πεδίων, καθώς και η σύνταξη της έκθεσης αποτελεσµά-
των εφαρµογής αυτών από το Τµήµα Κοινοβουλευτικού Ελέγχου
και Νοµοθετικής Πρωτοβουλίας. 

Στη δευτερολογία µου θα συνεχίσω την απάντησή µου, κύριε
συνάδελφε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Υπουργέ. 

Κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο για να δευτερολογήσετε. 
Ωστόσο, θα ήθελα να παρακαλέσω όλους τους συναδέλφους

για την τήρηση του χρόνου. 
Ορίστε, κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κυρία Υφυπουργέ,

διαβλέπω ότι έχετε καλές προθέσεις και καλή διάθεση να βοη-
θήσετε τη βόρεια Ελλάδα. Άλλωστε, αυτό το έχετε αποδείξει µε
τη µέχρι τώρα ευδόκιµη διαδροµή σας στην πολιτική. Ταυτό-
χρονα, όµως, αυτό το υπογραµµίσατε µε έµφαση και στην πρώτη
συνάντηση που είχαµε ως Τοµεάρχης Μακεδονίας-Θράκης.
Όµως, µε την παρούσα πρότασή µου δεν ζητάµε χρήµατα αλλά
νοµική κάλυψη και προστασία. Ο Έβρος µε αυτήν την ερώτηση,
δεν ζητάει χρήµατα. Βέβαια, όλα αυτά τα οποία µας είπατε και
υπογραµµίσατε µε έµφαση και πίστη είναι ιδιαίτερα αξιόλογα και
σοβαρά. Αυτό που ζητάµε εµείς, είναι η υποστήριξη του νόµου. 

Αυτό που ζητάµε, κύριε Πρόεδρε, αν θέλετε –και εσείς ξέρετε
και καλά τα νοµικά- είναι ένα θεσµικό συνήγορο, στην προσπά-
θειά µας για αποτροπή της πλήρους κατάρρευσης του Νοµού
Έβρου. Όµως, όπως είπε προηγουµένως η κυρία Υπουργός, την
αρχή της Ελλάδας, την αρχή της Ευρώπης, πρέπει να την προ-
σέξουµε όλοι. Διότι αν δεν την προσέξουµε, θα είµαστε ευάλωτοι
εδώ που µιλάµε. 

Στον Έβρο το τελευταίο διάστηµα, λόγω των πρόσφατων
πληµµυρών και προχθές των χαλαζοπτώσεων, καταστράφηκαν
όλα τα αµπέλια της πόλης του Σουφλίου. Και δεν µιλάµε για ένα
αµπέλι αλλά για οκτώ µε δέκα χιλιάδες περίπου στρέµµατα. Μι-
λάµε για τον ανθό των αµπελώνων της Θράκης. Επίσης, έχουµε
και τα συσσωρευµένα προβλήµατα, τα οποία περιγράψατε, όπως
τις ζωονόσους, τη µη καταβολή επιδοτήσεων µισθολογικού κό-
στους, ενώ έχουµε και κλειστά τα εργοστάσιά µας, όπως το ερ-
γοστάσιο ζάχαρης, και τις βιοτεχνίες. Όσον αφορά το εργο-
στάσιο ζάχαρης, θα έπρεπε να βγάζει καπνό και µόνο η καµινάδα
που είναι σε απόσταση χιλίων οκτακοσίων µέτρων. 

Καταδεικνύει δε τη σηµαντικότητα της περαιτέρω υιοθέτησης
για την ακριτική Ελλάδα ειδικών µέτρων άµεσης και έγκαιρης
επέµβασης, ακόµα και σε προληπτικό επίπεδο, ειδικά περιοχών
υψηλής ευαισθησίας, όπως προείπατε κυρία Υφυπουργέ, όπως
είναι ο Έβρος. 

Η ρήτρα ακριτικότητας που προτείνουµε εµείς, εξυπηρετεί
αυτήν ακριβώς την ανάγκη, ειδικά στα ανατολικά χερσαία µας
σύνορα, στον Έβρο, που δέχονται και τη µεγαλύτερη πίεση από
τις γείτονες χώρες, τη Βουλγαρία και την Τουρκία και οικονοµικά
και εµπορικά αλλά και σε πολιτικό επίπεδο, από την όχι και τόσο
υπεύθυνη διαχείριση των υδάτων στη Βουλγαρία που καταλήγει
σε πληµµύρες στον Έβρο, έως την εκ Τουρκίας ορµώµενη επι-
θετική παράνοµη µετανάστευση.

Εµείς αυτά τα βιώνουµε µέσα στις αυλές µας, µέσα στα χω-
ράφια µας. Τα βιώνουν οι παππούδες και οι γιαγιάδες µας, οι γο-
νείς µας, τα αδέλφια µας. Δεν τα ζείτε εδώ, όσο τα ζούµε εµείς
εκεί που είµαστε σε απόσταση χιλίων µέτρων από τον ποταµό.
Σκέπτεσθε ο πατέρας σας να πηγαίνει στο σπίτι του στις 22.00’
και ενώ δεν υπάρχει ψυχή, να συναντά πενήντα ανθρώπους,
χωρίς να γνωρίζει ποιοι είναι; Ελάτε στην ψυχολογία αυτού του
ανθρώπου. 

Γίνεται εύκολα αντιληπτό, πως οι παραµεθόριες περιοχές µας,
χερσαία και θαλάσσια σύνορα, έχουν αυξηµένη ανάγκη υιοθέτη-
σης κάποιων δικλίδων ασφαλείας, τουλάχιστον σε ό,τι αφορά,
κυρία Υφυπουργέ των Εσωτερικών, σε νοµοθετικό έργο. Πι-
στεύουµε πως µπορεί να γίνει εύκολα πραγµατικότητα η ρήτρα

ακριτικότητας, που προτείνουµε, µέσω της ίδρυσης ενός νοµικού
τµήµατος στο οργανόγραµµα του Υφυπουργείου Μακεδονίας και
Θράκης για τον έλεγχο και τη µελέτη των επιπτώσεων κάθε νο-
µοθετικής ρύθµισης στην ακριτική και ευαίσθητη περιοχή του
Έβρου. Με αυτόν τον τρόπο, θα δηµιουργηθεί µια διπλή οµ-
πρέλα ασφαλείας για το Νοµό Έβρου µέσω της ρήτρας νησιω-
τικότητας για τη Νήσο της Σαµοθράκης αλλά και συνολικά για
όλο το νοµό µε τη ρήτρα ακριτικότητας. 

Θεωρώ πως η ρήτρα αυτή, µπορεί να ανοίξει νέους δρόµους
στην αντιµετώπιση των προβληµάτων αλλά και στη συνολική αν-
τιµετώπιση των ζητηµάτων της Θράκης και της Μακεδονίας, δί-
νοντας ουσιαστικές νέες αρµοδιότητες στο Υπουργείο-σύµβολο
όλων των Θρακών και των Μακεδόνων.

Σας διαβεβαιώνω, όπως σας είχα πει και στο γραφείο σας -και
απαντώ στο κάλεσµά σας- πως θα µε βρείτε υποστηρικτή και
πιστό συµπαραστάτη και ως Βουλευτή του ακριτικού Έβρου
αλλά και ως Τοµεάρχη Μακεδονίας-Θράκης, σε οποιαδήποτε κί-
νηση προς το καλό του Έβρου και την ενδυνάµωση της βορείου
Ελλάδος.

Κλείνοντας, θα µου επιτρέψετε να απευθύνω µια τελευταία πα-
ράκληση και µάλιστα από τηλεοράσεως, διότι µας βλέπει η Ελ-
λάδα: Σε αυτήν την προσπάθεια που κάνουµε ώστε ο Έβρος να
σταθεί στα πόδια του, ύστερα από τα επαναλαµβανόµενα πληµ-
µυρικά φαινόµενα και τις έντονες βροχοπτώσεις µε χαλάζι προχ-
θές, να βοηθήσει όλος ο Ελληνισµός. Ο ευλογηµένος τόπος, ο
Έβρος, αποτελεί την απαρχή της Ελλάδας, όπως προείπατε,
αλλά και της Ευρώπης. Αποτελεί και έναν τόπο πλούσιο µε εµ-
πειρίες και παραστάσεις. Επισκεφτείτε τον Έβρο και κάντε του-
ρισµό στον Έβρο. Ενδυναµώστε τον, έναν τόπο που σχεδόν κάθε
οικογένεια της Ελλάδας τον έχει ζήσει µέσα από την υπηρέτηση
των πατεράδων και των γιών της.

Προσκαλούµε αυτό το καλοκαίρι όλους τους Έλληνες να γνω-
ρίσουν από κοντά τον Έβρο και να τον στηρίξουν, να γνωρίσουν
τις οµορφιές του Έβρου και της Σαµοθράκης, των µυστηρίων,
τον αγροτοτουρισµό, την ιστορία, τον πολιτισµό, τη λαογραφία,
τη θρησκευτική παράδοση, τα µνηµεία του Έβρου. Είµαστε έτοι-
µοι να σας υποδεχθούµε και να σας φιλοξενήσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Στηρίξτε το όραµά

µας να αποτελέσει ο Έβρος, κυρία Υφυπουργέ των Εσωτερικών,
ένα νοµό-πρότυπο σε σχέση µε τη λοιπή χώρα, σε σχέση µε τους
λοιπούς νοµούς και να τους λέτε «Πηγαίνετε στον Έβρο. Έτσι
θα γίνει η Ελλάδα». Έχουµε όλες τις προϋποθέσεις να τον υιο-
θετήσετε και να τον κάνετε πρότυπο. 

Επίσης, θα ήθελα να πω -και να κλείσω- ότι πέραν του ότι θα
πρέπει να γίνει πρότυπο ο Νοµός Έβρου, θα πρέπει να καταστεί
και διαµετακοµιστικός κόµβος.

Έχουµε τη νέα Εγνατία, θα πρέπει να δηµιουργήσουµε τη νέα
θαλάσσια Εγνατία, έχουµε τους καθέτους άξονες, έχουµε το λι-
µάνι, έχουµε το αεροδρόµιο, έχουµε µια ποτάµια αρτηρία προς
την Κεντρική Ευρώπη…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Συνεπώς, η Νοτιοανατολική Μεσόγειος µπορεί να φτάσει γρή-
γορα και µέσω των οδικών αρτηριών, θαλάσσιων και ποτάµιων,
στην Κεντρική Ευρώπη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε,
κύριε Δηµοσχάκη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κυρία Υφυπουργέ, σας ευχα-
ριστώ για το βιβλίο το οποίο µου χαρίσατε. Σας υπόσχοµαι να το
µελετήσω και να σας δώσω τις απαντήσεις που απαιτούνται.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Δηµοσχάκη.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (Υφυπουργός Εσωτερικών και

Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να
σας θυµίσω ότι τα εργοστάσια ζάχαρης ήταν έτοιµα να κλείσουν
-για να µην πω ότι ήταν προµελετηµένο να κλείσουν- όµως η πα-
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ρούσα Κυβέρνηση µε εργώδεις και αγωνιώδεις προσπάθειες,
φαίνεται ότι τα κρατά και θα ανοίξει το εργοστάσιο της Ορεστιά-
δας. Δεν το ανακοινώνω επίσηµα, όµως γίνονται προσπάθειες. 

Αυτό θα ανακοινωθεί βέβαια από τον αρµόδιο Υπουργό, εγώ
όµως οφείλω αυτήν τη στιγµή να σας πω ότι γίνεται αγωνιώδης
προσπάθεια να καλλιεργηθούν τεύτλα. Έχω δει την αγωνία του
Υπουργού της Γεωργικής Ανάπτυξης και άλλων Υπουργών, όπως
του κ. Λαφαζάνη, προκειµένου τα εργοστάσια ζάχαρης –διότι,
ξέρετε, στις Σέρρες υπάρχει ένα ακόµα εργοστάσιο- να λειτουρ-
γήσουν. 

Σας ζητώ, δε, όταν θα επισκεφθώ –και είναι το πρώτο που θα
κάνω- τη Σαµοθράκη, να µε συνοδεύσετε κι εσείς κι άλλοι συνά-
δελφοι από τον Έβρο…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Μεγάλη µας τιµή. Αν
και αργήσατε…

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (Υφυπουργός Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης): …για να δούµε µαζί, ξεκινώντας
και σηµειολογικά, την επίσκεψή µου στη Θράκη, την επίσηµη,
όπου θα έρθω σε επαφή µε τους διάφορους φορείς.

Τώρα, σε ό,τι έχει να κάνει µε τη ρήτρα ακριτικότητας. Για
ακριτικές περιοχές -όπως τονίσατε- ιδιαίτερης ευαισθησίας, δη-
λαδή να εξετάζονται τα νοµοθετήµατα και οι ασκούµενες πολιτι-
κές ως προς τις επιπτώσεις τους στον ακριτικό χώρο και όπου
απαιτείται να γίνονται οι αναγκαίες προσαρµογές καθώς και να
διαµορφώνονται προγράµµατα πολιτικής σε κρίσιµες κλαδικές
πολιτικές, όπως η χωροταξία, η διαχείριση στερεών αποβλήτων
ή η αγροτική ανάπτυξη, προβλέπονται ήδη στο πρώην Υπουργείο
-νυν Υφυπουργείο Μακεδονίας- Θράκης- οι αντίστοιχες αρµοδιό-
τητες και τµήµατα για την παρακολούθηση των προτεινόµενων
ρυθµίσεων ή και κανονιστικών παρεµβάσεων και των συνεπειών
τους στις ορισθείσες µε τις αναγκαίες διατάξεις περιοχές.

Σας τα ανέφερα όλα αυτά, γιατί συγκροτούν µια πραγµατικό-
τητα η οποία, κατά την άποψή µου, θα σηµάνει τη βελτίωση των
δεικτών επιχειρηµατικότητας, τη µείωση κι εξισορρόπηση των
φορολογικών συντελεστών, την απλοποίηση κι επιτάχυνση του
επιχειρηµατικού επενδυτικού περιβάλλοντος, τη µείωση γραφει-
οκρατίας και τη δηµιουργία των πολυπόθητων σήµερα νέων θέ-
σεων εργασίας. Πρόκειται για όλα εκείνα, λοιπόν, τα αναπτυ-
ξιακά χαρακτηριστικά που θέλουµε να προσδώσουµε στην πα-
τρίδα µας, προκειµένου να σταθεί ξανά όρθια, περήφανη και οι-
κονοµικά αυτόνοµη.

Κύριε Δηµοσχάκη, θέλω να πιστεύω ότι θα συµφωνήσετε πως
απαιτείται ένας νέος αναπτυξιακός σχεδιασµός, που οφείλει να
προαγάγει την ανασύσταση του αγροτικού τοµέα, γιατί αυτός
µπορεί να διαµορφώσει όχι µόνο νέες αγροτοαστικές ισορροπίες
αλλά και να προαγάγει την ενσωµάτωση του τοπικού. Παραµένει
συγκριτικό της πλεονέκτηµα η ποιότητα των αγροτικών της προ-
ϊόντων, η ονοµασία προέλευσης, όσο κι αν έχουν υποτιµηθεί. 

Ως προς τη ρήτρα, κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι γίνεται συ-
ζήτηση για τη σύσταση της ρήτρας ακριτικότητας. Έχουµε
σκοπό να διεξαχθεί αυτή η συζήτηση, αφού εξαχθούν όµως συµ-
περάσµατα από την εφαρµογή της ρήτρας νησιωτικότητας -
ακόµα δεν έχουν αξιολογηθεί τα συµπεράσµατα- έτσι ώστε να
διαµορφώσουµε τη ρήτρα µε βάση τις καλύτερες διαθέσιµες
πρακτικές. 

Σε κάθε περίπτωση, θα προηγηθεί διαβούλευση -και ήδη πρέ-
πει να το επιδιώξουµε αυτό- µαζί µε αρµόδιους τοπικούς, εθνι-
κούς, ευρωπαϊκούς φορείς, έτσι ώστε να µπορέσουµε πραγµα-
τικά αυτήν τη ρήτρα να τη φέρουµε όπως και τη ρήτρα νησιωτι-
κότητας.

Θα επανέλθουµε οπωσδήποτε κι ευχαριστώ για τη συνεργα-
σία.

Να είστε καλά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κυ-

ρία Υπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 192/5-5-2015 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Καραθανασόπου-
λου προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγ-

κρότησης και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης,  σχετικά µε το πρόγραµµα χρηµατοδότησης των
παιδικών σταθµών.

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Νικόλαος Βούτσης.
Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε

την επίκαιρη ερώτηση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. Βεβαίως, η ερώτηση αυτή έγινε µε βάση µια σειρά από
δηµοσιεύµατα που είχαν προηγηθεί, κύριε Υπουργέ.

Και από αυτήν την άποψη την καταθέσαµε ακριβώς για να µας
ενηµερώσει η Κυβέρνηση σε σχέση µε την εικόνα που διαµορ-
φώνεται για το συγκεκριµένο πρόγραµµα αλλά περαιτέρω να
µας ενηµερώσει για τις ενέργειες τις οποίες πρόκειται να κάνει
το επόµενο χρονικό διάστηµα ούτως ώστε να αντιµετωπιστούν
τα πολύ σοβαρά προβλήµατα που αφορούν τη λειτουργία των
παιδικών σταθµών καθώς και των σταθµών ΚΔΑΠ ΑΜΕΑ. 

Με βάση τα δηµοσιεύµατα αυτά, κύριε Υπουργέ, τονίζεται ότι
υπάρχει κίνδυνος να µειωθούν για φέτος τα διαθέσιµα κονδύλια
από το πρόγραµµα «Εναρµόνιση οικογενειακής και επαγγελµα-
τικής ζωής» κατά 50%. Πιο συγκεκριµένα, η εικόνα η οποία δια-
µορφώνεται µε βάση αυτά τα δηµοσιεύµατα λέει ότι για την
περίοδο 2014-2015 συνολικά για το πρόγραµµα διατέθηκαν 125
εκατοµµύρια ευρώ από το ΕΣΠΑ και 63 εκατοµµύρια ευρώ από
εθνικούς πόρους, δηµόσια δαπάνη, δηλαδή, 188 εκατοµµύρια
ευρώ.  Το πρόγραµµα αυτό εξυπηρέτησε ογδόντα πέντε χιλιάδες
παιδιά σε παιδικούς σταθµούς ιδιωτικούς και δηµόσιους καθώς
και ΚΔΑΠ ΑΜΕΑ. 

Αν ισχύει αυτή η εικόνα, δηλαδή ότι θα µειωθούν κατά 50%,
αυτό σηµαίνει ότι περίπου τα µισά παιδιά που εντάχθηκαν στο
πρόγραµµα θα βγουν εκτός παιδικών σταθµών και περίπου οι
µισοί εργαζόµενοι, γύρω στις δέκα χιλιάδες από τις είκοσι χιλιά-
δες εργαζόµενους που απασχολήθηκαν στο πρόγραµµα, θα απο-
λυθούν. Και να λάβουµε υπ’ όψιν ότι το συγκεκριµένο προσωπικό
δουλεύει πάνω από τρία χρόνια µε καθεστώς ανανεούµενων συµ-
βάσεων. Ουσιαστικά στηρίζει τη λειτουργία των συγκεκριµένων
παιδικών σταθµών.

Και βέβαια η όλη εικόνα που διαµορφώνεται θα έρθει προσθε-
τικά στα τεράστια προβλήµατα που υπήρχαν µετά την απόφαση
των κυβερνήσεων της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ να πε-
ράσουν οι παιδικοί σταθµοί στην ευθύνη των δήµων, άρα µε τα
προβλήµατα λειτουργίας τους, µε τη χρόνια υποχρηµατοδότηση,
µε τις τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό και µε τις ελλείψεις που
υπάρχουν σε παιδικούς σταθµούς όσον αφορά στις αναγκαίες
υποδοµές. 

Από αυτήν την άποψη αυτά τα οποία ρωτάµε στην ερώτηση,
κύριε Υπουργέ, είναι: Τι κονδύλια έχουν διασφαλιστεί για φέτος;
Γιατί βεβαίως εκτός από το πρόγραµµα ΕΣΠΑ είναι και οι υπό-
λοιποι παιδικοί σταθµοί που δεν είναι ενταγµένοι και ήδη οι δήµοι
ξεκινάνε αυτήν την περίοδο να ζητάνε αιτήσεις εγγραφής για το
νέο έτος, δηλαδή 2015-2016. Χωρίς όµως να γνωρίζουν πόσοι
παιδικοί σταθµοί θα λειτουργήσουν µε το πρόγραµµα ΕΣΠΑ και
πόσοι κανονικά, χωρίς πρόγραµµα, δεν µπορούν να προγραµµα-
τίσουν για τη δικιά τους δραστηριότητα. 

Άρα, τι κονδύλια έχουν εξασφαλιστεί για το συγκεκριµένο πρό-
γραµµα για του χρόνου; Αυτό το πρόγραµµα θα χρηµατοδοτήσει
αποκλειστικά και µόνο δηµόσιες και δηµοτικές δοµές ή θα χρη-
µατοδοτεί και ιδιωτικούς παιδικούς σταθµούς όπως έγινε µέχρι
τώρα; 

Τι σκέψη έχει η Κυβέρνηση σχετικά µε τη µονιµοποίηση των
συµβασιούχων οι οποίοι µέσα από ΑΣΕΠ ανανεώνουν τη σύµ-
βασή τους συνεχόµενα τα τρία τελευταία χρόνια. Πώς σκέφτεται
η Κυβέρνηση συνολικότερα να αντιµετωπίσει το ζήτηµα; Γιατί το
πρόγραµµα αυτό έχει κοντά ποδάρια. Κάποια στιγµή θα σταµα-
τήσει και τα προβλήµατα θα είναι πολύ πιο σοβαρά για να αντι-
µετωπιστούν το επόµενο χρονικό διάστηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Καραθανασόπουλε. 

Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Νικόλαος Βούτσης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-
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κής Ανασυγκρότησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι ένα πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα αυτό το οποίο θέτετε.

Μας απασχολεί οπωσδήποτε πολύ και πρέπει να χαράξουµε µία
στρατηγική η οποία θα πρέπει να λάβει υπ’ όψιν της τα δεδοµένα
που θα δηµιουργηθούν από το καλοκαίρι και ύστερα, µετά από
αυτό που ελπίζουµε να καταφέρουµε, δηλαδή να συναφθεί µία
στρατηγική συµφωνία µε τους εταίρους δανειστές µε βάση την
οποία θα καταστεί δυνατόν να αποδεσµευτούν πόροι, τόσο σε
σχέση µε τα πρωτογενή πλεονάσµατα –θέµα που συζητιέται έτσι
και αλλιώς και τώρα- αλλά κυρίως µε την αποµείωση της ονοµα-
στικής τιµής του χρέους και την αναδιαµόρφωση των προγραµ-
µάτων συνολικά για τα επόµενα πέντε χρόνια. 

Μόνο διά του ΕΣΠΑ δεν είναι δυνατόν να καλυφθούν. Και
απαντάω συνολικά και σε µια ίδια ερώτηση που ακολουθεί αµέ-
σως µετά.

Δεν είναι δυνατόν για τα ΚΔΑΠ ΑΜΕΑ να καλυφθούν οι οικο-
νοµικές ανάγκες και κατά τη γνώµη µου, δεν πρέπει κιόλας. Θα
έπρεπε, δηλαδή, όλα αυτά να είναι δηµόσια και µέσω του Προ-
γράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων και µέσω της δηµιουργίας
µιας κοινωνικής υπηρεσίας των δήµων, µόνιµων, να είναι ενσω-
µατωµένα απολύτως στην λειτουργία του κοινωνικού κράτους
στο επίπεδο του δήµου. Αυτή είναι µια εντελώς διαφορετική λο-
γική, την οποία προσπαθώ τώρα, που δεν έχουµε ακόµα τα οικο-
νοµικά δεδοµένα που σας είπα, τελικά να την προχωρήσουµε.
Έχει συγκληθεί, ήδη, µια διυπουργική επιτροπή για να συζητή-
σουµε πώς θα µπορούσαν να είναι αυτές οι κοινωνικές υπηρεσίες
του δήµου οι οποίες να εγκολπώνονται και να συλλειτουργούν
το σύνολο των κοινωνικών δοµών σε κάθε δήµο.

Τα οικονοµικά δεδοµένα είναι αυτά που είπατε, αλλά είναι
λάθος. Δεν θα κάναµε ποτέ αυτό το λάθος. Δεν απάντησα και
στον συνάδελφο, τον σύντροφό σας τον κ. Σοφιανό, διότι και
στην ΚΕΔΕ, πριν από τρεις µέρες, στην έναρξη του συνεδρίου
ανέφερε ότι θα µείνουν έξω τόσα παιδιά. Είναι προφανές πως
δεν θα µείνουν. Η πολιτική συµφωνία που έχουµε κάνει σε επί-
πεδο Υπουργικού Συµβουλίου είναι αυτά τα διαθέσιµα χρήµατα,
τα οποία φτάνουν για τα πρώτα δυόµισι χρόνια χοντρικά στην
καλύτερη των περιπτώσεων, εάν λειτουργήσουν µε βάση το πώς
λειτουργούσαν τα πράγµατα, να έρθουν εµπροσθοβαρώς στο
ΕΣΠΑ και να καλυφθούν αυτά τα χρόνια.

Άρα δεν θα παρουσιαστεί ένα άµεσο ζήτηµα. Είναι προφανές,
όµως, πως θα υπάρχει σοβαρό ζήτηµα για το µέλλον και θα πρέ-
πει να προχωρήσουµε µε µια εντελώς διαφορετική λογική, πάν-
τοτε στη βάση της δηµόσιας αντίληψης, και να δούµε και µε την
αύξηση του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων και των κον-
δυλίων από τα συναρµόδια Υπουργεία Εργασίας, Υγείας, κ.λπ.,
να καλυφθούν και µέσω των ΚΑΠ αυτές οι δοµές και µε µόνιµο
προσωπικό, που επίσης είναι ένα στοίχηµα το οποίο θα δούµε
πώς θα το υλοποιήσουµε. Διότι αυτά τα εντεκάµηνα είναι πραγ-
µατικά προβληµατικά, όπως και το ζήτηµα του ωραρίου τους που
αυξήθηκε από τριάντα σε σαράντα ώρες και δεν µπορούν να κά-
νουν την δουλειά τους οι κυρίες που είναι εκεί. Είµαστε σαφώς
υπέρ της πολιτικής τού να επανέλθουν στις τριάντα ώρες. 

Βεβαίως υπάρχουν κάποια προβλήµατα -το έχουµε συζητήσει
ήδη µε την ΚΕΔΕ και µε δήµους- που έχουν σχέση µε το ότι πη-
γαίνουν µέχρι τις τέσσερις η ώρα το απόγευµα και έχουν χωρίσει
ήδη σε δύο τετράωρα κάποιοι δήµοι τις εργασιακές σχέσεις ή
άλλου τύπου προβλήµατα, τα οποία θα πρέπει να καλύψουµε.

Τασσόµαστε, λοιπόν, ευθέως -είναι θέµα χρόνου και οικονοµι-
κών δεδοµένων συνολικών και άρα θα το συζητάµε πολύ συχνά
αυτό το ζήτηµα και αναµεταξύ µας- υπέρ της αρχής των δηµό-
σιων ενιαίων δοµών µε µόνιµο προσωπικό, µε τα εργασιακά δι-
καιώµατα και ανοιχτών στις προκλήσεις των καιρών. Διότι τα
παιδιά θα αυξάνονται συνεχώς, όπως και οι ανάγκες των γονέων,
θέµατα στα οποία θα αναφερθώ ύστερα.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Υπουργέ.
Τον λόγο έχει ο κ. Νίκος Καραθανασόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, το ξέ-

ρετε πολύ καλά ότι δεν κάνουµε δίκη προθέσεων. Απλώς, εµάς
τι µας ανησυχεί; Μας ανησυχεί αυτό το οποίο είπατε και εσείς
στην αρχή. Βεβαίως, αυτά είπαµε ότι είναι στοιχεία από δηµοσι-
εύµατα. 

Βεβαίως, θα θέλαµε µια πιο ξεκάθαρη εικόνα. Προσπαθήσατε
να δώσετε την εικόνα, αλλά το πρόβληµα, το οποίο το αναγνω-
ρίσατε, είναι το εξής, κύριε Υπουργέ: Θα ξέρουµε την κατάσταση
που θα διαµορφωθεί από το καλοκαίρι και µετά µε βάση το πώς
θα προχωρήσει η συµφωνία ανάµεσα στην Κυβέρνηση και στους
θεσµικούς εταίρους, την πρώην τρόικα.

Αυτό δηµιουργεί κάποια προβλήµατα, κύριε Υπουργέ: τα προ-
βλήµατα της καθυστέρησης του προγραµµατισµού και αναφο-
ρικά µε το πόσοι παιδικοί σταθµοί µπορούν να λειτουργήσουν
και αναφορικά µε το προσωπικό το οποίο πρέπει να ξανακάνει
τις ίδιες αιτήσεις, γιατί είναι τώρα τρία χρόνια που ανανεώνει τη
σύµβασή του, και συνολικά µε τον προγραµµατισµό τον οποίο
πρέπει να κάνουν οι δήµοι για το επόµενο χρονικό διάστηµα.
Ήδη σήµερα, για παράδειγµα, µια σειρά δήµοι ξεκίνησαν τη δια-
δικασία των αιτήσεων που πρέπει να κάνουν οι λαϊκές οικογένειες
για να ενταχθούν στους εκτός ΕΣΠΑ παιδικούς σταθµούς.

Αυτό καταλαβαίνετε ότι δηµιουργεί δυσκολίες και εµπόδια, αν
δεν έχουµε ξεκάθαρη εικόνα. 

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά ποια ήταν η θέση του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος, ότι δεν θα έπρεπε οι παιδικοί σταθµοί
να περάσουν στην ευθύνη του δήµου, θα έπρεπε να είναι δηµό-
σιοι, να είναι κρατικοί παιδικοί σταθµοί, στο πλαίσιο της προσχο-
λικής αγωγής η οποία θα έπρεπε να υπάρχει. 

Από αυτήν την άποψη, θα έπρεπε µε ευθύνη του κράτους και
όχι µόνο να λειτουργούν, µε µόνιµο και σταθερό προσωπικό,
αλλά και ταυτόχρονα να µην εντάσσονται στη λογική των τρο-
φείων. Διότι η εξέλιξη των πραγµάτων µε τη µεταβίβαση των αρ-
µοδιοτήτων στους δήµους, κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε δυστυχώς
πολύ καλά ποια ήταν: Υπολειτουργία των παιδικών σταθµών, τρο-
φεία για τα παιδιά της λαϊκής οικογένειας που πηγαίνουν στους
παιδικούς σταθµούς, ανατροπή σε εργασιακές σχέσεις για τους
εργαζόµενους, εντατικοποίηση της εργασίας τους. 

Βεβαίως, µε όλα αυτά και µε τη βοήθεια από το πρόγραµµα
ΕΣΠΑ θα διαµορφωθεί µια πολύ πιο σοβαρή κατάσταση. Εµείς,
βέβαια, ήµασταν αντίθετοι να υπάρχει µια τέτοια χρηµατοδότηση
από το πρόγραµµα ΕΣΠΑ για τους παιδικούς σταθµούς, γιατί
ακριβώς συµβάλλει στο να οξυνθεί ακόµα περισσότερο το πρό-
βληµα το επόµενο χρονικό διάστηµα. 

Άρα, το ζητούµενο -και θα θέλαµε πραγµατικά το επόµενο
χρονικό διάστηµα να γενικευτεί η συζήτηση- είναι: Πρώτον, το
πώς θα µπορέσουν να καλυφθούν οι απαραίτητες υποδοµές, οι
δοµές δηλαδή για τους παιδικούς σταθµούς που είναι αναγκαίοι
για να καλύπτουν το σύνολο των παιδιών της λαϊκής οικογένειας. 

Δεύτερον, το προσωπικό αυτό να µονιµοποιηθεί, κύριε Υπουρ-
γέ. Από ΑΣΕΠ είναι και τρία χρόνια τούς ανανεώνεται συνεχώς η
σύµβασή τους. Θα πάµε σε άλλες διαδικασίες; Ουσιαστικά, αυτοί
κρατούν τους παιδικούς σταθµούς και τη λειτουργία τους. Πέρα
από όλα αυτά τα οποία και εσείς αναγνωρίσατε και το ωράριο
για τη φύλαξη των παιδιών, έχουν και µια σειρά άλλες υποχρεώ-
σεις που έχουν αναλάβει. 

Τέλος, να µπορέσουν µέσα από αυτήν τη διαδικασία, κύριε
Υπουργέ, στο επόµενο χρονικό διάστηµα το σύνολο των παιδιών
των λαϊκών οικογενειών να ενταχθούν, αλλά και πάνω από όλα
των οικογενειών των ανέργων. Διότι το ξέρετε πολύ καλά ότι για
τα προγράµµατα ΕΣΠΑ υποµοριοδοτείται η άνεργη οικογένεια
για να στείλει το παιδί της στους παιδικούς σταθµούς και η πλει-
οψηφία των δήµων, δυστυχώς, αποκλείει τα παιδιά των άνεργων
οικογενειών από τους παιδικούς σταθµούς. 

Άρα, λοιπόν, υπάρχουν µια σειρά από τέτοια ζητήµατα. Εφό-
σον µπορείτε να µας διαβεβαιώσετε από τώρα ότι η χρηµατοδό-
τηση θα είναι απρόσκοπτη για το επόµενο χρονικό διάστηµα,
τουλάχιστον για το 2015-2016, αυτή θα είναι µια σηµαντική συ-
νεισφορά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

2512 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-

κής Ανασυγκρότησης): Ίσως δεν έγινε κατανοητό ότι αυτό που
είπα για το καλοκαίρι είχε να κάνει µε το κατά πόσο θα µπορούµε
πλέον να µελετήσουµε µια άλλη στρατηγική... 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Το συνολικότερο…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-

κής Ανασυγκρότησης): Δεν είχε να κάνει µε τη διασφάλιση για
το 2015-2016 και για το 2016-2017. Σας είπα πως αποφασίσαµε
-πολιτική απόφαση είναι αυτή εµπροσθοβαρώς- ότι τα κονδύλια
για αυτά τα δύο πρώτα χρόνια… 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα, δεν ισχύουν τα δη-
µοσιεύµατα. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης): Όχι, ούτε κατά διάνοια. Δεν ισχύουν τα
δηµοσιεύµατα. Και ο Νίκος Σοφιανός τα είπε αυτά εκεί πέρα. Εύ-
λογα ήταν. Δώσαµε κάποιες διευκρινήσεις, διότι ήταν και εργα-
ζόµενοι µαζεµένοι από τα ΚΔΑΠ. 

Είναι σαφές ότι είναι απολύτως εξασφαλισµένα για τα δύο
επόµενα χρόνια µε τα χρήµατα, όµως, που θα αφορούν στα επό-
µενα πέντε χρόνια. Δηλαδή, το κενό πλέον θα είναι τεράστιο από
εκεί και πέρα. 

Άρα, θα µελετήσουµε -γι’ αυτό αναφέρθηκα και στο καλοκαίρι-
εξ υπαρχής και συνολικά για τις άλλες κοινωνικές δοµές, τα
ΚΗΦΙ, κτλ -είναι οκτώ, εννιά δοµές τουλάχιστον, πολύ σπουδαίες,
πάρα πολύ σοβαρές- το πού θα ενταχθούν, πώς θα ενταχθούν,
πώς θα αποκτήσουν µια µονιµότητα, και για το προσωπικό και
για τα ωράρια. 

Έχετε δίκιο για το θέµα των ανέργων οικογενειών. Αυτά τα
προγράµµατα του ΕΣΠΑ ακριβώς είναι για τις µανάδες, δεν είναι
για τα παιδιά. 

Με συγχωρείτε, αλλά αυτό θα το πω, δεν κρατιέµαι, µε ξέρετε.
Αυτό το κόλπο έχει γίνει. Είµαστε κολπατζήδες γενικώς και ευ-
λόγως και κάποιοι από τους καλοπροαίρετους εταίρους έξω το
λένε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Για να διευκολυνθεί η
µερική απασχόληση. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης): Το βάλαµε για να διευκολύνονται οι µα-
νάδες να αφήνουν τα παιδιά τους για να βρουν δουλειά. Δεν είναι
για τα παιδιά. Δεν είναι για την προστασία των παιδιών. 

Αφορά σε διπλάσιο νούµερο από αυτό που ήταν προ κρίσεως. 
Είχανε ξεκινήσει από σαράντα χιλιάδες, κυρίως, µε µικρά παι-

διά -γιατί τα έχω δει, έχω περάσει από εκεί- και τώρα έχουνε πάει
στις ενενήντα χιλιάδες. Κανονικά θα έπρεπε να απορροφήσουν
πάνω από εκατόν τριάντα χιλιάδες, για να είναι πραγµατικά κα-
λυµµένες οι θέσεις, για ένα εισοδηµατικό πλαφόν, κατώφλι, που
κάποιος από εκεί και πάνω θα µπορούσε, ενδεχοµένως, είτε µε
ιδιωτικό σταθµό είτε στο σπίτι, να καλυφθεί. 

Θα έπρεπε να είναι τουλάχιστον για εκατόν τριάντα χιλιάδες,
διότι η κρίση έφερε µία επαναφορά. Έφυγαν πάρα πολλοί από
τα ιδιωτικά, όπου πήγαιναν και σε λαϊκές γειτονιές και από λαϊκές
οικογένειες. Τα δυτικά ήταν γεµάτα µε µικρούς ιδιωτικούς σταθ-
µούς, από τους οποίους έφυγε ο κόσµος.    

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα έπρεπε οι δηµόσιοι
να καλύψουν.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης): Έφυγε από εκεί ο κόσµος και γυρνάει
στου δηµόσιους.

Χρειάζεται µία στρατηγική γι’ αυτό το θέµα, που να ενταχθεί,
βεβαίως και στην προσχολική αγωγή. Διότι πολλά από αυτά κα-
λύπτουν και το προ-προνήπιο. Ξεκινάει από το βρέφος και φτάνει
µέχρι παιδιά των τεσσάρων, πριν να πάει στο νηπιαγωγείο. 

Επαναλαµβάνω, εξασφαλίσαµε να µην υπάρχει κάτι προβλη-
µατικό σε σχέση µε τα δύο επόµενα χρόνια, αλλά είναι ένα µεικτό
θέµα το οποίο θα το δούµε µε προτεραιότητα και µπορούµε να
το δούµε και διακοµµατικά και να το συζητήσουµε εκ βαθέων,
γιατί είναι ένα εξαιρετικά επείγον ζήτηµα. 

Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Καραθανασόπουλε και κύριε Υπουργέ.

Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 194/5-5-2015 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς
τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης και Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τα προβλήµατα στη λειτουργία των Κέντρων
Δηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών (ΚΔΑΠ) και Παιδιών µε Ανα-
πηρία (ΚΔΑΠ ΜΕΑ). 

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Νικόλαος Βούτσης.
Κύριε Συντυχάκη, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε την επί-

καιρη ερώτηση.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σε συνέχεια της επίκαιρης ερώτησης του ΚΚΕ

για τους παιδικούς σταθµούς, η ίδια κατάσταση επικρατεί και στα
Κέντρα Δηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών και στα ΚΔΑΠ ΜΕΑ.

Είναι ένας βραχνάς για εκατοντάδες χιλιάδες οικογένειες,
διότι όλες αυτές οι οικογένειες, που προέρχονται από τα εργα-
τικά λαϊκά στρώµατα, περιµένουν κάθε χρόνο να δουν αν το παιδί
θα πάει στα Κέντρα Δηµιουργικής Απασχόλησης, όπως και στους
παιδικούς σταθµούς, για να βρουν οι άνθρωποι µεροκάµατο,
αλλά κυρίως, για να µπορέσει το παιδί να έχει µία στοιχειώδη
σχολική αγωγή σε µία κρίσιµη ηλικία των έξι έως δώδεκα ετών. 

Υπάρχουν τετρακόσιες σαράντα οκτώ δοµές πανελλαδικά και
φιλοξενούνται περίπου σαράντα χιλιάδες παιδιά, µε χίλιους πε-
ρίπου εργαζόµενους. Πολλά δε περισσότερα είναι τα προβλή-
µατα στα παιδιά ΜΕΑ. Είναι ελάχιστα τα παιδιά που συµµετέχουν
σε αυτήν τη συγκεκριµένη δοµή.

Λόγω της ισχνής κρατικής χρηµατοδότησης όλα εξαρτώνται
από τα ευρωπαϊκά προγράµµατα και κάθε χρόνο γίνεται η ίδια
συζήτηση για το αν θα χρηµατοδοτηθεί ή δεν θα χρηµατοδοτη-
θεί. Μέχρι πού θα κρατήσει αυτή η υπόθεση; 

Κοιτάξτε. Είναι γεγονός ότι διαχέεται προς τα έξω και µάλιστα
αυτά τα λένε δήµαρχοι -γι’ αυτό και ο προηγούµενος εκπρόσω-
πος του κόµµατος ο κ. Καραθανασόπουλος, όπως κι εγώ θα θέ-
σουµε αυτό το ζήτηµα- ότι έχουν εξασφαλιστεί 60 εκατοµµύρια
για το σύνολο των δοµών, ενώ οι πραγµατικές ανάγκες για την
κάλυψη του συνόλου αυτών των αναγκών κοστολογούνται στα
200-250 εκατοµµύρια. 

Εάν ισχύει αυτό –εσείς λέτε ότι δεν ισχύει, απλώς έχουµε κάνει
µία προσθαφαίρεση- σηµαίνει ότι από αυτήν την υπόθεση πετά-
γονται απ’ έξω σαράντα χιλιάδες παιδιά και περίπου δέκα χιλιά-
δες εργαζόµενοι. 

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι ειδικά γι’ αυτό το έτος 2015-2016,
λόγω και των γενικότερων περικοπών και της πιθανής µείωσης
των ευρωπαϊκών προγραµµάτων που προωθούνται, αν θέλετε,
και µε τη λογική της ιδιωτικοποίησης και µε την παρέµβαση ιδιω-
τών, των µη κυβερνητικών οργανώσεων ή –το καινούργιο «φρού-
το»- µε τη δηµιουργία των Κοινωνικών Συνεταιριστικών Επιχειρή-
σεων, τα πράγµατα θα είναι ακόµα χειρότερα. 

Μπορεί εσείς να λέτε να ενισχυθούν οι κοινωνικές υπηρεσίες
των δήµων. Έχουν κοινωνικές υπηρεσίες, οι οποίες είναι ανύπαρ-
κτες.

Ξέρετε ποιοι έχουν αντικαταστήσει αυτές τις κοινωνικές υπη-
ρεσίες; Οι κοινωφελείς επιχειρήσεις. Τι είναι αυτές οι κοινωφε-
λείς επιχειρήσεις, πώς δραστηριοποιούνται, από πού ελέγχονται,
ποιος τους ελέγχει, πώς διακινείται το χρήµα; Διότι διακινείται
µέσω των κοινωφελών επιχειρήσεων και πάει στα Κέντρα Δηµι-
ουργικής Απασχόλησης Παιδιών. Και διακινείται χρήµα που µέσα
από εκεί περνάνε οι µη κυβερνητικές οργανώσεις, διάφορα
ευαγή ιδρύµατα και δεν αποδίδουν και λογαριασµό στα δηµοτικά
συµβούλια. Έχουν δικό τους προϋπολογισµό. Δεν ελέγχονται.
Σας το λέω. Από το Ηράκλειο έχουµε µία παρόµοια εµπειρία.
Υπάρχει µία κοινωνική υπηρεσία, δηλαδή υπάρχει αντιδήµαρχος
κοινωνικής υπηρεσίας, η οποία είναι σχεδόν ανύπαρκτη, δεν έχει
έναν υπάλληλο για να κάνει δουλειά. Όλα περνάνε µέσα από την
κοινωφελή επιχείρηση. 

Τα σωµατεία και η οµοσπονδία των εργαζοµένων στα ΚΔΑΠ
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και στα ΚΔΑΠ ΜΕΑ σας έχουν στείλει και εσάς πάρα πολλά υπο-
µνήµατα. Είχαν επισκεφθεί και τον Γενικό Γραµµατέα του Υπουρ-
γείου κ. Πουλάκη, ο οποίος έδωσε συγκεκριµένες απαντήσεις και
είπε τα εξής, τα οποία έρχονται σε αντίθεση µε αυτά τα οποία
λέτε εσείς: 

Για τη χρηµατοδότηση είπε ότι είναι νωρίς και θα εξαρτηθεί
από τις διαπραγµατεύσεις µε τους εταίρους. Σας λέω τι ακριβώς
είπε στους εργαζόµενους. Και για το εργασιακό είπε να ξεχά-
σουν τη µετατροπή από ορισµένου σε αορίστου χρόνου. Μα,
όλοι οι εργαζόµενοι είναι µε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου και συµ-
βάσεις έργου µε µπλοκάκι. Είναι δωδεκάµηνες συµβάσεις µε δι-
καίωµα ανανέωσης, βέβαια, εφόσον θα συνεχιστεί αυτή η
ευρωπαϊκή συγχρηµατοδότηση. Όλοι περιµένουν µε ένα άγχος
-31/8 λήγει η σύµβασή τους- για το τι θα γίνει. Κάθε χρόνο η ίδια
ιστορία. 

Κατά συνέπεια εµείς σας θέτουµε πολύ συγκεκριµένα ερωτή-
µατα. Ποιες είναι οι ενέργειες, γιατί ήταν και προεκλογικές δε-
σµεύσεις του ΣΥΡΙΖΑ αυτά. Πώς θα αντιµετωπιστεί από την
Κυβέρνηση το θέµα της χρηµατοδότησης και της στελέχωσης
για τη λειτουργία των κοινωνικών υπηρεσιών που πρέπει να γίνει
πριν τη λήξη των προγραµµάτων αυτών, δηλαδή να µην κλείσει
καµµία δοµή; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ολοκληρώστε, κύ-
ριε συνάδελφε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Να ιδρυθούν νέες δοµές και να χρηµατοδοτηθούν απρόσκο-

πτα από τον κρατικό προϋπολογισµό. Θα σας φέρω ένα παρά-
δειγµα που αφορά, βέβαια, τους παιδικούς σταθµούς, αλλά
ισχύει και για τα Κέντρα Δηµιουργικής Απασχόλησης. 

Στο Δήµο Ηρακλείου τα τελευταία πέντε χρόνια γεννήθηκαν
είκοσι δύο χιλιάδες παιδιά. Από µηδέν έως πεντέµισι ετών έπρεπε
να περάσουν το κατώφλι των παιδικών σταθµών. Χίλια τριακόσια
παιδιά, δηλαδή µόλις το 7% των παιδιών αυτής της ηλικίας περ-
νάνε το κατώφλι των παιδικών σταθµών. Είναι απαράδεκτη η κα-
τάσταση και σε καµµία περίπτωση δεν καλύπτονται έτσι οι ανά-
γκες. 

Τι θα κάνετε, για να µπορούν να εγγράφονται όλα τα παιδιά
χωρίς αποκλεισµούς εισοδηµατικούς και εισφορές γονέων, να
καταβάλλονται στην ώρα τους τα δεδουλευµένα των εργαζοµέ-
νων και να εξασφαλιστεί από τον κρατικό προϋπολογισµό η τα-
κτική τους µισθοδοσία, να παρέχονται αποκλειστικά από µόνιµες
κρατικές δοµές ανεπτυγµένες πανελλαδικά χρηµατοδοτούµενες
κατά 100% από τον προϋπολογισµό και να αξιοποιούνται και τα
κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να ανανεωθούν οι συµβάσεις
των εργαζοµένων και ταυτόχρονα να δροµολογηθεί η µονιµοποί-
ησή τους -γιατί αυτό είναι το ζητούµενο- και επιπλέον να προσ-
ληφθεί και µόνιµο προσωπικό, για να καλύψει τις πραγµατικές
ανάγκες που έχει η κοινωνία, τα Κέντρα Δηµιουργικής Απασχό-
λησης, οι παιδικοί σταθµοί και φυσικά να παρέχονται πλήρεις
υπηρεσίες;

Διότι αυτή η χρηµατοδότηση, αυτά τα χρήµατα που πάνε, κα-
λύπτουν κάποιες απλές στοιχειώδεις ανάγκες των Κέντρων Δη-
µιουργικής Απασχόλησης και των παιδικών σταθµών. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-

συγκρότησης κ. Νικόλαος Βούτσης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-

κής Ανασυγκρότησης): Κύριε συνάδελφε, είναι σαφές ότι στο
θέµα της χρηµατοδότησης σας απάντησα. Νοµίζω ότι και µε τον
τελευταίο νόµο, τον οποίο ψηφίσαµε, δόθησαν αυτές οι παρατά-
σεις στο σύνολο των δοµών για τις συµβάσεις κ.λπ.. Δεν θα
υπάρξει κανένα πρόβληµα, για να συντηρηθεί η σηµερινή κατά-
σταση, για την οποία προφανώς δεν είµαστε ευτυχείς και προ-
φανώς θεωρούµε ότι θα πρέπει να αλλάξει και να αλλάξει ριζικά.
Γι’ αυτό αναφέροµαι συνεχώς στα νέα οικονοµικά δεδοµένα, µε
βάση τα οποία πρέπει να πορευτούµε -και ελπίζω να πορευ-
τούµε- και τις επιλογές, τις οποίες θα κάνουµε. 

Σας λέω ευθέως ότι η Κυβέρνησή µας είναι απολύτως µερο-

ληπτική υπέρ των κοινωνικών αναγκών και ιδιαίτερα υπέρ των
αναγκών των παιδιών των λαϊκών οικογενειών σε αυτές τις ηλι-
κίες.

Με αυτήν την έννοια υπάρχει ένα θέµα προτεραιοτήτων και
στις χρηµατοδοτήσεις και στις εργασιακές σχέσεις και σε αυτό
που θέσατε ως τελευταίο ερώτηµα, δηλαδή σε µία ολόπλευρη
αντιµετώπιση της εκπαίδευσης σε αυτές τις ευαίσθητες δοµές,
που δεν είναι προφανώς baby parking, αλλά χρειάζεται από παι-
δοψυχίατρους µέχρι προσωπικό κοινωνικών λειτουργών. 

Χρειάζεται, δηλαδή, µια ουσιαστική µελέτη και παρέµβαση,
έτσι ώστε να δώσουµε σε συνθήκες κρίσης –αν θέλετε και από
την απόρροια των απίστευτων συνεπειών των µνηµονιακών πο-
λιτικών πάνω στις οικογένειες- ένα άλλο δείγµα γραφής, το οποίο
ελπίζουµε ως Κυβέρνηση να το δώσουµε.

Αντιλαµβάνοµαι ότι από την πλευρά σας θέτετε στους τρεις
πρώτους µήνες της διακυβέρνησης από τον ΣΥΡΙΖΑ και τους
ΑΝΕΛ το σύνολο των ζητηµάτων και της στρατηγικής που έχετε
και των αναγκών που η δική σας πολιτική φέρνει στην πρώτη
γραµµή. Κάνετε πάρα πολύ καλά. Αυτό λειτουργεί σε εµάς θε-
τικά. Είναι µια θετική πίεση σε µία κατεύθυνση, την οποία όµως
έχουµε είτε έτσι είτε αλλιώς. Και θα κριθούµε µε βάση τις πολι-
τικές που θα ασκήσουµε σε αυτά τα ζητήµατα σε ορίζοντα –δεν
θα έλεγα τετραετίας- τουλάχιστον της πρώτης διετίας, όπου θα
είναι δυνατή µία νέα στρατηγική και σε αυτό το ζήτηµα να έχει
τα δικά της αποτυπώµατα. 

Ειδικά, βεβαίως, για τα ΑµεΑ και γι’ αυτές τις δοµές χρειάζεται
ειδική µέριµνα. Δεν είµαι έτοιµος αυτή τη στιγµή να συνηγορήσω
στο ότι θα πρέπει να γίνει δίκτυο µε µία κρατική υπόσταση, αλλά
είµαι έτοιµος να σας πω µε απόλυτα µεγάλη σαφήνεια πως χρει-
άζεται να είναι σε κοινωνικές υπηρεσίες, οι οποίες δεν θα είναι
κοινωφελείς υπηρεσίες, όπως είπατε, ούτε τύποις και φαντά-
σµατα. Θα είναι ουσιαστικές κοινωνικές υπηρεσίες σε δήµους µε
συγκεκριµένες εργασιακές σχέσεις και µε προσωπικό. Είτε έτσι
είτε αλλιώς από τους ΚΑΠ πληρώνεται το µόνιµο προσωπικό των
δήµων και µε αυτή την έννοια η εργασιακή τουλάχιστον σχέση
θα είναι κεντρική.

Σιγά-σιγά και οι εκλεγµένες περιφέρειες που έχουν την ευθύνη
για τις προτάσεις για το πού και πόσοι σταθµοί και τέτοια κέντρα
θα γίνονται –εννοώ από πλευρά χρηµατοδότησης και ένταξης
στο ΕΣΠΑ- µετά από προτάσεις των δήµων βέβαια, αλλά και οι
δήµοι που ασκούν αυτήν την πολιτική καθηµερινά µε την εγγύ-
τητα δίπλα στο πρόβληµα, θα πρέπει αυτές οι δοµές να σταθούν
στα πόδια τους –εννοώ και οι δήµοι και οι περιφέρειες- και να αν-
τιµετωπίζουν τέτοια σύνθετα ζητήµατα. Δεν επιλύεται πάντοτε
το θέµα διά της κεντρικής κρατικής δοµής.

Δεν ανήκει, δηλαδή, στις εθνικές πολιτικές αυτό το ζήτηµα, µε
την έννοια  της παιδείας, της υγείας κ.λπ., οι οποίες εκ των πραγ-
µάτων δεν µπορεί παρά να ασκούνται κεντρικά από το κράτος.
Έχουν τη δική τους αυτονοµία, την εγγύτητα και αν είναι σε θέση
να ασκηθούν στο πλαίσιο που είπαµε, µε απολύτως δηµόσιο χα-
ρακτήρα από τους δήµους, πιστεύω ότι µπορεί να είναι πάρα
πολύ επαρκές. 

Αλλά θα έλεγα να το συζητήσουµε τον επόµενο καιρό και, βε-
βαίως, πρώτ’ απ’ όλα µε τους εργαζοµένους που πράγµατι επι-
σκέφτηκαν και είπαµε ότι θα µιλήσουµε και µαζί στο επόµενο
διάστηµα. Έχουµε κλείσει ραντεβού, για να ανοίξουµε ένα τέτοιο
διάλογο, βάζοντας στην άκρη το ότι δεν θα υπάρχουν προβλή-
µατα για τα επόµενα δύο χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Τον λόγο έχει ο κ. Συντυχάκης για τη δευτερολογία του.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, θα µπω στον πειρασµό να πω το εξής. Λέτε

ότι βιαζόµαστε και θέτουµε το σύνολο της πρότασης µας και της
στρατηγικής µας. Βεβαίως, γιατί δεν µπορούν να λυθούν τα ζη-
τήµατα αποσπασµατικά και µε «µερεµέτια», που λέει ο λαός.

Και το λέω αυτό, γιατί προεκλογικά εσείς λέγατε ότι το πρό-
γραµµά σας είναι πρόγραµµα εκατό ηµερών. Στην πορεία έγινε
τετραετίας, τώρα το κοντύνατε λιγάκι και πήγε διετίας. Ελαστι-
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κοποιείτε, βέβαια, και τις κόκκινες γραµµές και λέτε ότι ό,τι µέτρα
θα πάρουµε θα είναι σε βάθος τετραετίας κ.λπ.. Εν πάση περι-
πτώσει αποφασίστε µέσα σε ποιο χρονικό πλαίσιο και τι ακριβώς
θα κάνετε.

Βεβαία, εµείς το έχουµε λυµένο. Ως αποτέλεσµα της πολιτικής
που ακολουθείτε, σταθερά προσηλωµένοι στο πλαίσιο των δια-
πραγµατεύσεων κ.λπ., θα καταλήξετε σε συµφωνία, θα πάρετε
µέτρα που αυτά θα έχουν άµεσα την αντανάκλασή τους και στις
κοινωνικές δοµές των δήµων και συνολικά για τη λειτουργία των
δήµων. 

Τι συζητάµε τώρα; Εδώ, 60% µε 70% µειώθηκαν οι πόροι στην
τοπική αυτοδιοίκηση. Καρκινοβατούν αυτήν τη στιγµή. Οι περισ-
σότερες κοινωνικές δοµές είναι σχεδόν ανύπαρκτες, κινδυ-
νεύουν να κλείσουν ή να περάσουν σε αυτό το καινούργιο
φρούτο µέσα απ’ τις εργολαβίες των κοινωνικών συνεταιριστικών
επιχειρήσεων. 

Αλλά το θέµα της χρηµατοδότησης –προσέξτε- έχει διάφορες
πλευρές. Δεν είναι απλά «θα δώσουµε χρήµατα». Θα σας πω χα-
ρακτηριστικά ότι υπάρχει πολύ µεγάλη µείωση στα όρια εισοδή-
µατος ως προϋπόθεση, για να εγκριθεί κάποιο παιδί και να
ενταχθεί στα ΚΔΑΠ ή ΚΔΑΠ ΜΕΑ. Το 2012-2013 το όριο του οι-
κογενειακού εισοδήµατος ήταν 35.000 ευρώ, την περίοδο 2013-
2014 µειώθηκε στις 30.000 ευρώ, την περίοδο 2014-2015 µειώ-
θηκε στις 27.000 ευρώ. Αποτέλεσµα όλων αυτών των µειώσεων
ήταν να αποκλειστούν από τις δοµές χιλιάδες παιδιά.

Εάν είναι να µειώνονται κάθε χρόνο τα παιδιά και κατ’ αναλογία
να έρχεται η Κυβέρνηση και να λέει «Ξέρετε, πόσα είναι τα παιδιά
-τόσα;- ε, τόση θα είναι και η χρηµατοδότηση!», δεν είναι έτσι.
Εδώ είναι η χρηµατοδότηση. Θα δοθεί µε βάση τις πραγµατικές
ανάγκες που έχει η κάθε τοπική κοινωνία; Αυτό είναι το κυρίως
ζητούµενο. 

Υπάρχει ένα θέµα µε το σύστηµα voucher. Ξέρετε, είναι η εν-
τολή τοποθέτησης του παιδιού. Μειώθηκε η επιδότηση από 2.800
ευρώ ανά παιδί στα 1.400, µε αποτέλεσµα να έχουν µειωθεί τα
παιδιά που εξυπηρετούνται και, βέβαια, να έχουν υποβαθµιστεί
και οι υπηρεσίες. Ακούγεται –λέω πάλι «ακούγεται»- ότι θα µει-
ωθούν κι άλλο και µάλιστα κατά τα δύο τρίτα. Θα πρέπει να µας
πείτε: «Ισχύει ή δεν ισχύει αυτό;».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, το εργασιακό θέµα των εργαζοµένων έχει πάρα πολ-
λές πλευρές. Είναι δύσκολη η δουλειά που κάνουν, έχει επιµη-
κυνθεί το ωράριο εργασίας. Είναι απλήρωτοι πολλές φορές,
καθυστερεί η πληρωµή τους, η µισθοδοσία τους. Και, ξέρετε,
συνδέεται µε την αποπληρωµή των δόσεων του προγράµµατος
από την ΕΕΤΑ προς τους φορείς είτε νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού
δικαίου είτε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου είτε στους δή-
µους. Και οι δόσεις αυτές άλλοτε καθυστερούν, άλλοτε παγώ-
νουν µε ευθύνη των φορέων και άλλοτε, θα έλεγα, διοχετεύονται
ανεξέλεγκτα, όπως σας είπα προηγουµένως µε τις κοινωφελείς
επιχειρήσεις, σε άλλες δράσεις µε αποτέλεσµα εργαζόµενοι των
δοµών να παραµένουν από µήνες έως και χρόνια απλήρωτοι –
και αυτό είχε συµβεί- γεγονός, βέβαια, το οποίο παραβιάζει και
την ίδια την εργατική νοµοθεσία. 

Υπάρχει, βέβαια, και το νοµικό πλαίσιο, που διέπει τις συµβά-
σεις των εργαζοµένων. Με βάση την πράξη του Υπουργικού Συµ-
βουλίου 33/2006 που έχουν ανασταλεί όλες οι προσλήψεις
δυσκολεύει την ανανέωση των συµβάσεων, που είναι ένα επιπρό-
σθετο πρόβληµα. 

Όλα αυτά µαζί σωρευτικά, αν θέλετε, αυτό το καθεστώς ερ-
γασιακής ανασφάλειας, σε συνδυασµό µε την προγραµµατική
µορφή των περισσότερων κοινωνικών δράσεων εµποδίζουν την
ανάπτυξη και την πρωτοβουλία, αν θέλετε, των εργαζοµένων,
παρ’ όλο που οι άνθρωποι κάνουν τιτάνια προσπάθεια, για να δια-
τηρήσουν αυτές τις κοινωνικές δοµές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Και, φυσικά, θα πρέπει να προ-
ασπιστεί το εργασιακό τους καθεστώς. Και σας το λέω, διότι

πρόσφατα απολύθηκαν από τη διοίκηση της Κοινωφελούς Επι-
χείρησης του Δήµου Ζακύνθου δύο εργαζόµενοι από τα ΚΔΑΠ
ΜΕΑ, θα έλεγα, εν είδει εκδίκησης απέναντι στις δύο αυτές ερ-
γαζόµενες, επειδή είχαν προχωρήσει σε επίσχεση εργασίας,
λόγω µη καταβολής δεδουλευµένων. Απόδειξη, δηλαδή, των
όσων σας είπα προηγουµένως, της καθυστέρησης της πληρω-
µής των δεδουλευµένων.

Κατά συνέπεια, επανέρχοµαι ξανά. Για να λύσετε το θέµα της
χρηµατοδότησης, είσαστε σε θέση να πάρετε ένα σωρό τέτοια
µέτρα που να καλύψετε τις πραγµατικές ανάγκες αυτών των
δοµών και να λύσετε οριστικά το εργασιακό τους θέµα και όχι να
το παραπέµπουµε στη διετία, ναι ή όχι; Αυτό είναι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-

κής Ανασυγκρότησης): Κοιτάξτε, άλλα θα διασφαλιστούν τώρα,
άλλα θα τα µελετήσουµε και θα διασφαλίζονται στον δρόµο, όσο
γίνεται πιο γρήγορα. Αυτή µόνο µπορεί να είναι η απάντηση, το
γνωρίζετε. 

Αυτό το οποίο θα ήταν απαράδεκτο όµως θα ήταν να συνεχι-
στεί, παραδείγµατος χάριν, η µείωση σε σχέση µε το εισόδηµα
που είπατε, δηλαδή αυτό το τόξο, να ξεκινήσει από 35.000 -έχω
υπόψη µου τους σχετικούς πίνακες- και έχει πάει στις 27.000. Τι
γινόταν; Τότε ήµασταν και στην προηγούµενη Βουλή. Η κ. Μα-
νωλάκου το γνωρίζει. Επειδή πάντοτε το κονδύλι ήταν σταθερό,
κάθε χρόνο, λόγω κρίσεως -σας λέω ότι ξεκίνησαν αυτές οι
δοµές και αυξάνονταν οι ανάγκες- γινόταν µία διαίρεση και για
να καλυφθεί το σύνολο των παιδιών κατέβαζαν συνεχώς τον ει-
σοδηµατικό πήχυ της οικογένειας, πράγµα το οποίο βεβαίως
άφηνε απέξω τελικά και παιδιά και δηµιουργούσε εστίες κοινω-
νικής αδικίας. Είναι προφανές πως δεν θα συνεχίσουµε κάτι τέ-
τοιο. 

Θα ήθελα, εάν έχετε στοιχεία για το ότι µέσω των προγραµ-
µάτων της ΕΕΤΑ, που ήταν ο ενδιάµεσος διαχειριστικός φορέας
του προγράµµατος, εδίνοντο ή δίνονται προς τους δήµους εγ-
καίρως ή λιγότερο εγκαίρως αναγκαία κονδύλια, τα οποία είτε
διασπαθίζονται είτε πηγαίνουν σε άλλες ανάγκες –προφανώς
υπάρχουν ανάγκες στο επίπεδο που είπατε- και δεν δίνονται εγ-
καίρως, όπως θα πρέπει στη µισθοδοσία, στη λειτουργία κ.λπ.,
να µας τα καταθέσετε -εννοώ και ιδιαιτέρως να µας τα καταθέ-
σετε, στο Υπουργείο- διότι πραγµατικά δεν αποκλείω να υπάρ-
χουν τέτοιες τρύπες. 

Προχθές, για τα προνοιακά παραδείγµατος χάριν, είχαν κατα-
τεθεί από την Πέµπτη το µεσηµέρι και µέχρι το Σάββατο το πρωί
έβγαινα εγώ 6.15’ το πρωί στον ΑΝΤ1 και σε άλλους, που έλεγαν
ότι δεν έχουν κατατεθεί. Διότι ενδιάµεσα, πράγµατι, υπάρχουν
κάποιες διαδροµές, που µέχρι να φτάσουν στους δήµους και
στους ανθρώπους που παίρνουν τα επιδόµατα κ.λπ., πολλές
φορές γίνονται µεγάλες καθυστερήσεις. 

Για το θέµα των εργασιακών σχέσεων, που είπατε, και για την
απάντηση που έδωσε κι ο Κώστας Πουλάκης, είναι προφανώς
αντισυνταγµατικό -και το γνωρίζουµε όλοι- το να γίνονται οι συµ-
βάσεις ορισµένου σε αορίστου χρόνου αυτοµάτως. Είναι προφα-
νές ότι η δική µας πολιτική και η δική σας και όλων µας ως προς
αυτό, όταν θέλουµε να κάνουµε και πρέπει να γίνουν µόνιµες θέ-
σεις εργασίας θα πρέπει να προβλεφθούν, και βέβαια µε µία ει-
δική, µεγάλη µοριοδότηση των ήδη εργαζοµένων εκεί πέρα, οι
κανονικές διαδικασίες µέσω των πινάκων ΑΣΕΠ. Δεν γίνεται δη-
λαδή µε έναν αυτόµατο τρόπο ούτε θα έπρεπε ούτε θα µπο-
ρούσε να γίνει συνταγµατικά. 

Όµως, αυτό δεν αποτελεί κώλυµα. Όταν µπούµε πράγµατι στη
διαδικασία για µόνιµο προσωπικό -για το οποίο συµφωνούµε
απολύτως- θα βρούµε τον νόµιµο τρόπο, αυτοί οι ίδιοι εργαζό-
µενοι που έχουν δώσει εκεί πέρα την ψυχή τους, να αποτελέσουν
τον πυρήνα του κόσµου που θα είναι εκεί. 

Επιτρέψτε µου να σας πω και πάλι ότι θα πρέπει να είµαστε σε
έναν συνεχή διάλογο µε τους φορείς εκεί -το κάνατε εσείς, το
κάνουµε και εµείς- έτσι ώστε βήµα-βήµα να προχωρήσουµε και
να ικανοποιήσουµε όλες τις ανάγκες που υπάρχουν. Αυτή είναι
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η θέλησή µας. Σας µίλησα για µεροληψία από την πλευρά µας.
Αυτό µας ενδιαφέρει, γι’ αυτό πολιτευόµαστε εδώ πέρα ως δύ-
ναµη της Αριστεράς και νοµίζω ότι θα τα καταφέρουµε. Δεν θα
ήταν δυνατόν να γίνει αυτό, αυτούς τους µήνες και εφόσον υπάρ-
χει αυτό το πρόγραµµα -άσχετο αν δεν παίρνουµε λεφτά- γιατί
είµαστε σε πρόγραµµα ως χώρα µέχρι τις 30 Ιουνίου και το γνω-
ρίζετε πάρα πολύ καλά. 

Για πλήθος ζητήµατα, παραδείγµατος χάριν για τις προσλή-
ψεις -θυµάστε την εγκύκλιο που στείλαµε µε το µείον 10%, δεν
αφορούσε αυτές τις δοµές, εξαιρούνταν, αλλά µιλάω για το σύ-
νολο των δήµων- δουλεύουµε µε µνηµονιακούς νόµους αυτούς
του µήνες, παρ’ ότι -και σωστά θα έλεγε κανείς- δεν έχουµε τις
χρηµατοδοτήσεις, δεν τις ζητήσαµε κ.λπ.. Μέχρι τέλος Ιουνίου
αυτό είναι το καθεστώς. Το ξέρουµε πάρα πολύ καλά. Κάνουµε
τα κουµάντα µας µε έναν τρόπο και σχεδιάζουµε πολύ καλύτερα
πράγµατα από εκεί και πέρα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό και τον κ. Συντυχάκη. 
Κατά δικαία κρίση του Προεδρείου, θα προτάξουµε την απευ-

θυνοµένη προς τον κ. Ιωάννη Πανούση ερώτηση. Είναι από τις
18.00’ εδώ ο Υπουργός. Δεν είναι εδώ και ο κ. Σπίρτζης και είναι
µετά από ανάρρωση από ό,τι πληροφορήθηκα. 

Θα συζητηθεί, λοιπόν, η έβδοµη µε αριθµό 155/28-4-2015 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιά του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου
προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρό-
τησης και Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη νέα αντιπυρική πε-
ρίοδο.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ.
Ιωάννης Πανούσης.

Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ.
Η αλήθεια είναι ότι ξεκίνησε η αντιπυρική περίοδος. Μπορεί

έξω να ψιχαλίζει, αλλά ήδη είµαστε στη φάση της συγκεκριµένης
περιόδου. Οι κρατικές υπηρεσίες, όµως, που έχουν την ευθύνη,
και η Δασική Υπηρεσία και το Πυροσβεστικό Σώµα έχουν πάµ-
πολλες ελλείψεις. Δεν λέω ότι φταίτε εσείς, τις κληρονοµήσατε. 

Η πολιτική των προηγούµενων κυβερνήσεων υποβάθµισε τη
Δασική Υπηρεσία, σε βάρος της ολοκληρωµένης προστασίας
των δασικών οικοσυστηµάτων. Έγιναν αντιλαϊκές, αντιδραστικές,
αντιδασικές αλλαγές στη νοµοθεσία, σε βάρος των δασικών οι-
κοσυστηµάτων για το κέρδος του επιχειρηµατία και βεβαίως, έχει
ενταθεί και η εµπορευµατοποίηση των δασών, κάτι που σηµαίνει
υποβάθµιση στην πρόληψη και στην πυρόσβεση.

Κύριε Υπουργέ, έχουν αυξηθεί οι ελλείψεις σε µόνιµο δασικό
προσωπικό και σε υλικοτεχνική υποδοµή. 

Όµως, και στο Πυροσβεστικό Σώµα δεν είναι καλύτερα τα
πράγµατα. Οι κρατικές δαπάνες κάθε χρόνο µειώνονται. Υπάρχει
έλλειψη προσωπικού, υπάρχουν οξυµένα προβλήµατα και σε
υποδοµές και σε εγκαταστάσεις και σε ό,τι αφορά τη συντήρηση
και την επισκευή του µηχανολογικού εξοπλισµού. Βεβαίως, εκτός
απ’ όλα αυτά, υπάρχουν και απλήρωτες ώρες υπηρεσιών, καθώς
και µεγάλος αριθµός οφειλοµένων ρεπό στο προσωπικό. Αντί για
βελτιώσεις, έχουµε συγχωνεύσεις ή ακόµα και καταργήσεις πυ-
ροσβεστικών σταθµών και κλιµακίων, που µετατρέπονται σε επο-
χικά για να υπάρχει οικονοµία. 

Είναι απαραίτητο, για να υπάρξει προστασία, η Κυβέρνηση να
εξασφαλίσει τις προϋποθέσεις της ολοκληρωµένης προστασίας
από καταπατητές και της διαχείρισης των δασικών οικοσυστη-
µάτων, µε αποκλειστική ευθύνη του κράτους, αλλά και να προ-
χωρήσει στην κατάργηση όλων των «δασοκτόνων» νόµων και
διατάξεων. 

Αυτό που ζητάµε σήµερα µε την επίκαιρη ερώτηση από εσάς
είναι να µάθουµε το σχεδιασµό της Κυβέρνησης και για την κά-
λυψη των κενών θέσεων, µε πρόσληψη του αναγκαίου προσωπι-
κού, µε σταθερές σχέσεις εργασίας τόσο στη Δασική Υπηρεσία
όσο και στο Πυροσβεστικό Σώµα, ούτως ώστε να υπάρχει ολο-

κληρωµένη διαχείριση και προστασία των δασικών οικοσυστηµά-
των, αλλά και ολοκληρωµένη προετοιµασία των µηχανισµών δα-
σοπυρόσβεσης του κράτους, µε εξασφάλιση της αναγκαίας
χρηµατοδότησης από τον κρατικό προϋπολογισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κυρία Μανωλάκου.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός κ. Ιωάννης Πανούσης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Αγαπητή κυρία Βου-
λευτή, το τετράγωνο της αποτροπής για εµάς είναι: Ενηµέρωση,
ευαισθητοποίηση, κινητοποίηση και πρόληψη. Μετά έρχεται η
καταστολή των πυρκαγιών και των παράπλευρων καταστροφών.

Σήµερα είχαµε στο Υπουργείο µια ευρεία συνάντηση και σύ-
σκεψη όλων των φορέων που εµπλέκονται στην αντιπυρική πε-
ρίοδο. Θα σας διαβάσω ορισµένους από τους εκπροσώπους:
Πέραν του Υπουργείου Εσωτερικών, είναι το Υπουργείο Εξωτε-
ρικών, το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, το Υπουργείο Παιδείας και
Θρησκευµάτων, το Υπουργείο Δηµοσίων Έργων, το Υπουργείο
Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, οι Ειδικές Γραµµατείες Δασών,
τα Δασαρχεία, το Υπουργείο Ναυτιλίας, η Αποκεντρωµένη Διοί-
κηση Αττικής, αναπτυξιακοί σύνδεσµοι κ.λπ.. Άρα, λοιπόν, φέρ-
νουµε κοντά µας, κοντά στην πολιτεία, όλους τους φορείς.

Φέτος, θα έχουµε ένα επιπλέον «Canadian» και δύο ιδιόκτητα
ελικόπτερα του Πυροσβεστικού Σώµατος, που θα φέρουν και
κάδο και θα µπορούν να χρησιµοποιηθούν στην πυρόσβεση. 

Έχουµε ρίξει ιδιαίτερο βάρος στην ενηµέρωση των πολιτών,
όπως σας είπα, και στον εθελοντισµό. Ένα σχετικό σποτάκι είναι
σχεδόν έτοιµο και έχουµε ζητήσει να παίζεται, εκτός από την τη-
λεόραση, στα ακτοπλοϊκά πλοία, για ενηµέρωση των επιβατών.
Ζητήσαµε από τους διαχειριστές των εθνικών οδών να προειδο-
ποιούν, µέσω των ηλεκτρονικών πινάκων στα διόδια. Ζητήσαµε
από το Υπουργείο Παιδείας, µε εγκύκλιό του, να γίνει ενηµέρωση
των µαθητών πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης
για ευαισθητοποίηση των πολιτών µικρής ηλικίας. Αυτό το σπο-
τάκι θα παίζεται και από τις ιστοσελίδες των δήµων και των περι-
φερειών. 

Επίσης, η έκδοση εγκυκλίου στους εµπλεκόµενους φορείς
είναι πληρέστερη και αναλυτική, για να βοηθήσει την εµπλοκή
τους στην πρόληψη και την αντιµετώπιση. 

Έγινε αναθεώρηση και αναπροσαρµογή των κατευθυντήριων
οδηγιών για την οργανωµένη αποµάκρυνση πολιτών, για λόγους
προστασίας από εξελισσόµενη ή επικείµενη καταστροφή εξαι-
τίας δασικών πυρκαγιών -σύµφωνα µε το νόµο- και έγινε αναβάθ-
µιση, µε βάση την εµπειρία προηγουµένων ετών.

Τα κονδύλια στους δήµους και στους συνδέσµους έχουν δια-
τεθεί από τις 30 Απριλίου. Για τις ελλείψεις του Πυροσβεστικού
Σώµατος, που είναι αποτέλεσµα πολιτικών της τελευταίας περιό-
δου και είναι αθροιστικό το αποτέλεσµα, τρέχουµε τις διαδικα-
σίες και είµαστε καθηµερινά από πάνω, µήπως και προλάβουµε
κάποιες προµήθειες που σχετίζονται µε την ασφάλεια του προ-
σωπικού. 

Υπεγράφη η πρόσληψη των χιλίων πεντακοσίων εποχικών δα-
σοπυροσβεστών, που θα ενισχύει το Πυροσβεστικό Σώµα από 1
Ιουνίου και για πέντε µήνες. 

Η διαδικασία πενταετούς πρόσληψης των διακοσίων τριάντα
δύο επιλαχόντων του Πυροσβεστικού Σώµατος βρίσκεται στο τε-
λικό στάδιο, όπως και των τριάντα τεσσάρων µονίµων πυροσβε-
στών. 

Φέτος, θα εκπαιδευτούν εθελοντικές οµάδες του Μητρώου της
Γενικής Γραµµατείας Πολιτικής Προστασίας, που δεν πιστοποι-
ήθηκαν πέρυσι.

Υπεγράφη από τον κ. Σπίρτζη απόφαση, που δίνει τη δυνατό-
τητα σε κατ’ εξαίρεση χρήση των µηχανηµάτων έργου από τα
µέλη των εθελοντικών οµάδων της Πολιτικής Προστασίας και του
προσωπικού των δήµων, µε προϋποθέσεις και κριτήρια, για να
µπορούν να αξιοποιηθούν στην πρόληψη και αντιµετώπιση των
πυρκαγιών.

Υπεγράφη από τον κ. Λαφαζάνη η διάθεση των χρηµάτων από
το Πράσινο Ταµείο για τον καθαρισµό και τη συντήρηση των δα-
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σικών δρόµων.
Όπως βλέπετε, κυρία Βουλευτή, γίνονται όλες οι προσπάθειες

και από τη µεριά της πολιτείας και από τη µεριά συνέργειας µε
όλους τους εµπλεκόµενους φορείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Η κ. Μανωλάκου έχει τον λόγο για να δευτερολογήσει.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, βεβαίως πρέπει

να γίνεται ενηµέρωση και να υπάρχει ευαισθητοποίηση, γιατί πε-
ράσαµε µια χρονιά µε πάρα πολλές βροχές, η βλάστηση θα είναι
πάρα πολύ πλούσια και άρα ο κίνδυνος πολύ µεγαλύτερος. Αυτό,
όµως, δεν αρκεί, γιατί όταν ξεσπάσει το κρισιακό φαινόµενο, δη-
λαδή η φωτιά, πρέπει να έχεις και τους ανθρώπους και τα µέσα
να το αντιµετωπίσουν. Σας λέω, λοιπόν, ότι  ολοκληρωµένη προ-
στασία θα έχουµε όταν πάτε ακριβώς και στις προσλήψεις. 

Λέτε για χίλιες πεντακόσιες προσλήψεις την 1η Ιουνίου. Εγώ
σας ρωτάω: Πότε θα προλάβουν αυτοί οι άνθρωποι να εκπαιδευ-
τούν; Εξάλλου, στο νοµοσχέδιο του κ. Κατρούγκαλου, που έγινε
νόµος, θα µπορούσατε πολύ νωρίτερα να έχετε περάσει µέσα
από ένα σχεδιασµό προσλήψεις, για να καλύψουν τα κενά και
στη Δασική Υπηρεσία, που έχει την πρόληψη –και βεβαίως, πρέ-
πει να δίνουµε µεγάλο βάρος στην πρόληψη- αλλά και στα µε-
γάλα κενά που υπάρχουν στο Πυροσβεστικό Σώµα. 

Το Πυροσβεστικό Σώµα έχει πολλά προβλήµατα. Το λέω, γιατί
είναι απαραίτητη η αύξηση του προσωπικού. Χρειάζεται και το
τεχνολογικό και το εργατοτεχνικό προσωπικό, αλλά χρειάζεται
να εξασφαλιστούν και οι απαραίτητες υλικοτεχνικές υποδοµές
µε εξοπλισµό µέσω της χορήγησης των απαραίτητων κονδυλίων.

Σας το λέω αυτό, διότι αναρωτιέµαι πώς θα ανταποκριθεί η Πυ-
ροσβεστική, έχοντας µειωµένες συνθέσεις πληρωµάτων. Έχουν
πεπαλαιωµένο εξοπλισµό, δεν υπάρχει σωστή συντήρηση και το
αποτέλεσµα ξέρετε ποιο είναι; Να υπάρχουν τραυµατισµοί,
ακόµη και θάνατοι πυροσβεστών. Στη Μυτιλήνη ακόµη υπάρχει
πυροσβέστης, υπήρξε θύµα αναπνευστικής συσκευής.

Σε ό,τι αφορά τους δήµους, µετατίθεται το µπαλάκι προς τους
δήµους, χωρίς όµως να έχουν τους πόρους και το προσωπικό.
Εδώ υπάρχουν δήµοι, που δεν µπορούν να µαζέψουν ούτε τα
σκουπίδια. Και αν λέτε ότι χρησιµοποιείτε σχεδιασµούς της προ-
ηγούµενης κυβέρνησης, εγώ θα σας θυµίσω ότι το σχέδιο «ΞΕ-
ΝΟΚΡΑΤΗΣ» κρίθηκε αναποτελεσµατικό, ακριβώς από την επό-
µενη χρονιά της εκπόνησής του µε τον πιο τραγικό τρόπο: Με
τις πολύ µεγάλες φωτιές του 2007 και του 2009. 

Εµείς σας ζητάµε να τα ξαναδείτε, να πάρετε πρόσθετα µέτρα,
για να µη θρηνούµε εκ των υστέρων, όπως να δει συνολικά η Κυ-
βέρνηση µέσα και από τα άλλα Υπουργεία αλλαγή του νοµικού
πλαισίου, που είναι δασοκτόνο, προκειµένου να καταργηθούν
αυτοί οι νόµοι. 

Δεν µου είπατε τι ποσά χρησιµοποιείτε. Σας το λέω, γιατί οι
δικές µας πληροφορίες είναι απελπιστικές. Όταν για την Εγνατία,
όπως λένε οι ίδιοι οι δασολόγοι, χρησιµοποιούνται 6 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ χωρίς ΦΠΑ, για την αντιπυρική προστασία όλης της
χώρας µέσα από τη Δασική Υπηρεσία δεν φτάνει ούτε το 0,10%.
Και σε τελευταία ανάλυση, έχει ενδιαφέρον να δείτε και πόσα
στρέµµατα δασών έχουν καεί και τι αναδασώσεις έχουν γίνει. 

Τέλος, επειδή µου είπατε για κοντέινερς και αεροπυρόσβεση,
καλό είναι να µελετήσετε τα στοιχεία που δίνουν επίσηµα, σύµ-
φωνα µε τα οποία το 90% των πυρκαγιών στην Αττική το έσβηναν
οι επίγειες δυνάµεις. Γιατί; Διότι µπορούσαν σε δεκαπέντε λεπτά
να φτάσουν ακριβώς στην περιοχή που έχει ξεσπάσει η φωτιά.
Τα αεροσκάφη χρειάζονται περίπου σαράντα πέντε λεπτά, που
σηµαίνει ότι έχει χαθεί κρίσιµος χρόνος, στην κυριολεξία. Επίσης,
το κόστος της αεροπυρόσβεσης είναι επτά και δέκα φορές ακρι-
βότερο από αυτό της επίγειας πυρόσβεσης. 

Εποµένως, θα πρέπει να ξανασκεφτείτε τις µεθόδους, οι
οποίες έχουν καταδικαστεί και από την ίδια τη ζωή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κυ-
ρία Μανωλάκου. 

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να προσθέσετε κάτι; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Θα ήθελα να απαντήσω
στο θέµα των συγχωνεύσεων και των καταργήσεων. Δεν πρόκει-
ται να κάνουµε τέτοια πράγµατα για οικονοµικούς λόγους. Μετά
από την αντιπυρική περίοδο θα κάνουµε αναδιοργάνωση και θα
γίνει µε τη συµµετοχή των εµπλεκόµενων φορέων, των εργαζο-
µένων ΟΤΑ α’ και β’ βαθµού, ειδικών επιστηµόνων, και θα έχουµε
ως κριτήρια την εδαφική διαµόρφωση, τη βλάστηση, την επικιν-
δυνότητα ή τα αποτελέσµατα των προηγούµενων περιόδων. 

Υπάρχει µια πάγια διαδικασία από το 1998, σχετικά µε την εκ-
παίδευση-επιµόρφωση. Η Δασική Υπηρεσία δεν ανήκει σε εµάς.
Ξέρετε πολύ καλά ότι η Πυροσβεστική δεν είναι µόνο για τις κα-
ταστροφές και για την προστασία του φυσικού πλούτου του πε-
ριβάλλοντος από εν γένει κινδύνους. Έτσι, λοιπόν, προσπαθούµε
να ενισχύσουµε και το ηθικό των πυροσβεστών. 

Έχουµε προαναγγείλει την οµογενοποίηση. Πηγαίνουµε σε
αναβάθµιση της Ακαδηµίας -άρα του εκπαιδευτικού συστήµατος-
και προσπαθούµε να κάνουµε µια καλύτερη διασπορά των
πυροσβεστικών οχηµάτων, καλύτερη επάνδρωση των µεικτών
εποχικών περιπόλων, µαζί, όπως είπα, µε την τοπική αυτοδιοί
κηση και τις περιβαλλοντικές οργανώσεις. 

Άρα, τι µας χρειάζεται; Μας χρειάζεται συντονισµός των δυνά0
µεων, που συµµετέχουν στην κατάσβεση, ορθολογική διαχείριση
και κατάλληλη αξιοποίηση των µέσων που έχουµε, που βέβαια
γνωρίζουµε ότι δεν είναι αυτή τη στιγµή τα καλύτερα δυνατά,
αλλά έχουµε προσφύγει ακόµα και στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αν
-ο µη γένοιτο!- βρεθούµε στην ανάγκη να έχουµε µια κάλυψη,
όπως και στο παρελθόν, από χώρες όπως είναι η Γαλλία, η Ιταλία
κ.λπ.. 

Από την άλλη µεριά, ο επιχειρησιακός σχεδιασµός του Πυροσ-
βεστικού Σώµατος καλύπτει από τα πυροσβεστικά αεροσκάφη
όλο τον εθνικό εναέριο στόλο, όπου έχουν ανα- πτυχθεί στις
µετρικές µονάδες και στα κλιµάκια, ακολουθώντας τη διαθεσι-
µότητα από το Γενικό Επιτελείο Αεροπορίας, καθώς και από τα
µισθωµένα πυροσβεστικά ελικόπτερα. Άρα, η διασπορά είναι
δεδοµένη. Το σχέδιο είναι δεδοµένο. 

Η χορήγηση στο προσωπικό του Πυροσβεστικού Σώµατος του
κατάλληλου υλικοτεχνικού εξοπλισµού, των προστατευτικών
µέσων, των ατοµικών εφοδίων είναι προαπαιτούµενα και προ-
σπαθούµε να µην λείπει τίποτα. Επαναλαµβάνω, πάντα κάτι θα
λείπει, αλλά αυτό που δεν θα λείψει θα είναι ο σχεδιασµός, ο συ-
ντονισµός και το ηθικό. 

Θα προσπαθήσουµε, λοιπόν, ακόµα και σε πολύ έκτακτες
ανάγκες, που ελπίζω να µην έχουµε, και στη διαχείριση συνε-
πειών εξαιτίας δασικών πυρκαγιών, να συνενώσουµε τις δυνάµεις
µας, για να µπορέσουµε να βγάλουµε αυτή τη χρονιά, µε όσο το
δυνατόν λιγότερες πυρκαγιές και µε λιγότερη διακινδύνευση του
φυσικού πλούτου της χώρας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Υπουργέ. 
Ευχαριστούµε, κυρία Μανωλάκου. 
Εισερχόµαστε στις δύο επίκαιρες ερωτήσεις που απευ-

θύνονται στον κ. Σπίρτζη. Με απόφαση της Διάσκεψης των Προ-
έδρων επίκαιρες ερωτήσεις που θα απαντηθούν από τον ίδιο
Υπουργό ή Υφυπουργό συζητούνται η µία µετά την άλλη. 

Θα αναπτυχθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 185/5-5-2015 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Βοιωτίας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Σταθά προς τον
Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού,
σχετικά µε το αντίτιµο των διοδίων της Περιφερειακής Ενότητας
Βοιωτίας.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ.
Χρήστος Σπίρτζης. 

Συνάδελφε, κύριε Σταθά, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχουµε ένα πάρα πολύ σηµαντικό πρόβληµα,

το οποίο γνωρίζετε κι εσείς ως Πρόεδρος του Τεχνικού Επιµελη-
τηρίου, που ήσασταν όλα αυτά τα χρόνια. Οι ληστρικές και αντι-
συνταγµατικές, πολλές φορές, συµβάσεις οι οποίες έχουν υπο-
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γραφεί όλα αυτά τα χρόνια και έχουν παραχωρηθεί οι εθνικοί
δρόµοι, έχουν φέρει σαν αποτέλεσµα να έχουµε αυτή τη στιγµή
τόσο υψηλό αντίτιµο στα διόδια, ώστε να µην µπορούν να τα χρη-
σιµοποιήσουν οι οδηγοί ούτε οι απλοί πολίτες που θέλουν να µε-
ταφέρονται, οι εργαζόµενοι, ούτε οι αγρότες, πολύ περισσότερο
και τα εµπορεύµατα. 

Αποτέλεσµα αυτού είναι να χρησιµοποιούν, τουλάχιστον στην
περιοχή της Βοιωτίας την παλιά εθνική οδό, όπου είναι κατα-
σκευασµένη να δέχεται αυτοκίνητα, πριν από σαράντα χρόνια και
όχι τώρα. Το γεγονός αυτό έχει ως συνέπεια να έχουν αυξηθεί
σε πάρα πολύ µεγάλο βαθµό τα τροχαία ατυχήµατα, να έχουµε
και δυστυχήµατα στην περιφερειακή ενότητα της Βοιωτίας, µέσα
στα χωριά που περνούν, όπως και στην περιοχή της Φθιώτιδας.
Αυτό που σας επισηµαίνω είναι ότι, πρόβληµα, που υπήρχε παλιά
στο λεγόµενο «πέταλο θανάτου» του Μαλιακού Κόλπου, έχει µε-
ταφερθεί τώρα πια στην παλιά εθνική οδό. 

Αυτό είναι ένα γεγονός, λοιπόν, το οποίο απορρέει από το
υψηλό αντίτιµο των διοδίων. Κι αυτό δεν είναι ένα αίτηµα δικό
µας, που µπορεί εγώ να διαφωνώ και να θέλω κάτι άλλο πιο
ισχυρό. Ξέρετε τον αγώνα που κάνουµε ενάντια στα διόδια και
στην τιµή των διοδίων. 

Όµως, αυτό που ζητάµε αυτή τη στιγµή και εµείς σαν τοπική
κοινωνία, οι Βουλευτές και η περιφερειακή ενότητα των δήµων
και κοινοτήτων, όπου έβγαλε κι αυτή ψήφισµα, όπως και ο Περι-
φερειάρχης Στερεάς και το Περιφερειακό Συµβούλιο Θεσσαλίας,
είναι να δούµε τι θα κάνει η Κυβέρνηση και τι ενέργειες έχει
κάνει. Σίγουρα, δεν µπορεί µέσα σε δύο-τρεις µήνες που έχετε
αναλάβει, να αλλάξετε τις συµβάσεις. Θέλουµε, όµως, να µας
ενηµερώσετε, τι έχει γίνει µέχρι στιγµής µε αυτές τις συµβάσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Σταθά. 

Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Χρήστος Σπίρτζης. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε Σταθά, έχετε απόλυτο δίκαιο για τα θέµατα που θίγετε
και συµπυκνώνονται περιεκτικά σε µία παράγραφο. Συγκεκρι-
µένα, έχετε δίκαιο για το µεγάλο ύψος στις τιµές των διοδίων,
για την επιβάρυνση στο επαρχιακό δίκτυο, µέσα από χωριά και
κωµοπόλεις και για τα τροχαία ατυχήµατα, λόγω αυτής της επι-
βάρυνσης. 

Με την ευκαιρία της επίκαιρης ερώτησής σας, θα ήταν καλό
να αναδείξουµε και για την ενηµέρωση του Κοινοβουλίου, αλλά
και του ελληνικού λαού πως ήταν προγραµµατισµένη από την
προηγούµενη κυβέρνηση η αντιµετώπιση του θέµατος και κυ-
ρίως της Περιφερειακής Ενότητας Βοιωτίας µε µία νέα παραχώ-
ρηση, ένα νέο αυτοκινητόδροµο από την Ελευσίνα στη Θήβα, µε
κατάληξη στην Υλίκη, µε τα ίδια χαρακτηριστικά και µε τα ίδια
προβλήµατα που έχουν και οι υπάρχοντες αυτοκινητόδροµοι. 

Αυτή η νέα παραχώρηση, µε άλλοθι το µεγάλο κυκλοφοριακό
φόρτο στο επαρχιακό δίκτυο θα έδινε εναλλακτική όδευση για
τα διερχόµενα αυτοκίνητα από και προς την Πελοπόννησο και τη
Δυτική Ελλάδα, αλλά και µεγάλο µέρος της Αττικής προς την
Κεντρική και Βόρειο Ελλάδα. Η υλοποίησή του όµως, θα είχε δύο
συνέπειες: Η πρώτη είναι η ύπαρξη επίσης, µεγάλων διοδίων
όπως και στα υπάρχοντα έργα παραχώρησης. Το δεύτερο θα
ήταν η δηµιουργία διεκδικήσεων από τη νέα οδό, δηλαδή την
Ιόνια, λόγω της µείωσης του κυκλοφοριακού της φόρτου, θα κά-
ναµε δηλαδή µία νέα παραχώρηση και η προηγούµενη παραχώ-
ρηση θα ζητούσε και νέα χρήµατα και νέα αύξηση διοδίων, γιατί
θα µειωνόταν ο κυκλοφοριακός φόρτος. 

Εποµένως, προγραµµατιζόταν µία λύση που θα έφερνε αύ-
ξηση των διοδίων στην ΠΑΘΕ, νέες διεκδικήσεις των παραχωρη-
σιούχων από το ελληνικό δηµόσιο και επιδείνωση του προ-
βλήµατος. 

Θα επαναλάβω για µία ακόµη φορά τους στόχους που έχουµε
θέσει ως Κυβέρνηση για τη διαπραγµάτευση όλων των παραχω-
ρήσεων και είναι έξι: Συγκεκριµένα, το πρώτο είναι η δηµιουργία
ενός πανελλαδικού υβριδικού αναλογικού συστήµατος διοδίων,

ενιαίο σε όλος τους αυτοκινητόδροµους της χώρας. Το δεύτερο
είναι η µείωση των διοδίων. Το τρίτο είναι η χρήση δεικτών για
την πορεία της οικονοµίας, σε σχέση µε τη µεθοδολογία της
τιµής των διοδίων, δηλαδή η χρήση ενός άλλου µοντέλου από
αυτό που υπάρχει σήµερα και υπολογίζεται η τιµή των διοδίων,
τα οποία δεν λαµβάνουν υπόψη ούτε την οικονοµική κατάσταση
των πολιτών ούτε της χώρας, µάλιστα, υπολογίζονται αυτόµατα
µόνο από τον παραχωρησιούχο. 

Το τέταρτο σηµείο είναι να υπάρχουν ελεύθερες διελεύσεις
σε συγκεκριµένες κατηγορίες συµπολιτών µας, όπως είναι τα
ΑΜΕΑ και άλλες.

Το πέµπτο σηµείο είναι να µπορούν να διέρχονται δωρεάν οι
πολίτες τα γεωγραφικά όρια ενός δήµου, γιατί έχουµε δήµους
µε έξι-εφτά σταθµούς διοδίων. Αυτό, βέβαια, προϋποθέτει το
αναλογικό σύστηµα και εξετάζουµε εναλλακτικούς τρόπους, για
να µπορέσουµε να λύσουµε το πρόβληµα µέχρι να γίνει.

Το τελευταίο είναι η θέσπιση συγκεκριµένου αριθµού ελεύθε-
ρων διελεύσεων, ανάλογα µε το τι υπολογισµούς θα κάνουµε και
πώς θα µπορούν οι µόνιµοι κάτοικοι συγκεκριµένων περιοχών να
έχουν ελεύθερη πρόσβαση στις εργασίες τους.

Για να πετύχουµε τα ανωτέρω, αυτή την περίοδο ετοιµάζουµε
εξειδικευµένα σχέδια ανά παραχώρηση και προτάσεις, προκει-
µένου να κληθούν οι παραχωρησιούχοι για διαπραγµάτευση.

Με την ευκαιρία, επίσης, θα ήθελα να σας πω και µερικά ακόµα
πράγµατα, ότι το να αλλάξουµε αυτές τις συµβάσεις δεν είναι
µια εύκολη διαδικασία. Τα µέρη δεν είναι µόνο το ελληνικό δη-
µόσιο και οι εργολήπτες ή οι παραχωρησιούχοι. Είναι και ιδιωτι-
κές τράπεζες. Σε δύο αυτοκινητοδρόµους είναι και η Ευρωπαϊκή
Τράπεζα Επενδύσεων.

Θεωρώ, όµως, ότι επειδή αυτά που προτείνουµε, η κατεύ-
θυνση που έχουµε σαν Κυβέρνηση, είναι κάτι που είναι σε αµοι-
βαίο όφελος και της ελληνικής κοινωνίας και του ελληνικού
δηµοσίου και των έργων, θα γίνουν αποδεκτά και θα υπάρχει µια
άλλη λογική σ’ αυτά τα έργα, που επί της ουσίας είναι δηµόσια
έργα, δηµόσιες υποδοµές.

Αν θέλουν οι παραχωρησιούχοι, κατά τη γνώµη µου, να υπάρ-
χει µια πραγµατικά βιώσιµη κατάσταση και στα έργα και στην ελ-
ληνική κοινωνία, θα ανταποκριθούν και στα αιτήµατα της
ελληνικής κοινωνίας και στις θέσεις της Κυβέρνησης. Διαφορε-
τικά, θα µπούµε ξανά σε µια δυσάρεστη φάση των έργων, που
τη ζήσαµε στο παρελθόν, µόνο που αυτή τη φορά η κοινωνία δεν
θα είναι µόνη της. Θα έχει τη στήριξη και της Κυβέρνησης και
της κοινοβουλευτικής πλειοψηφίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Υπουργέ.

Αυτό το φιλόδοξο εξάµετρο για τα διόδια να υλοποιηθεί σύν-
τοµα, γιατί στενάζει πολύς κόσµος και αδυνατεί να ανταποκρι-
θεί.

Κύριε Σταθά, έχω να ανακοινώσω επίσηµες προσελεύσεις από
τη Θεσσαλονίκη και θα πάρετε τον λόγο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα τρεις µαθήτριες και
µαθητές και εννιά συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 2ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Σταυρούπολης Θεσσαλονίκης και από το 2ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Νεάπολης Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει και τους εύχεται υγεία και καλή
πρόοδο.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριε Σταθά, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ: Πράγµατι, αυτά τα οποία ακούσαµε από

τον Υπουργό είναι πολύ φιλόδοξα, σε σχέση µε αυτά τα οποία
έχουµε δει στο παρελθόν, αλλά είναι τα ελάχιστα που µπορούµε
να κάνουµε, ώστε να σταµατήσουµε αυτή την αισχροκέρδεια,
που κάνουν αυτή τη στιγµή ενάντια στον ελληνικό λαό οι συγκε-
κριµένες εταιρείες.
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Και πραγµατικά, αυτό στο οποίο θα ήθελα να µου απαντήσετε
είναι τι συγκεκριµένο σχέδιο έχετε, πέρα από τις προτάσεις τις
οποίες θα κάνετε -και να τις υλοποιήσετε- και ποιο είναι το χρο-
νοδιάγραµµα στο οποίο θα κινηθείτε. Γιατί όλα αυτά τα έχουµε
ακούσει και στο παρελθόν. Είχαµε εξαγγελίες από Υπουργούς
προηγούµενης Κυβέρνησης, όπου αντί να έχουµε τη µείωση των
διοδίων, είχαµε συνέχεια αύξηση. 

Υπάρχει κι ένα επιπλέον που θα ήθελα να µου απαντήσετε, αν
στην οδό Σχηµατάρι-Χαλκίδα θα ανοίξουν καινούργια διόδια. Τι
θα γίνει µε τα διόδια που έχουν φτιαχτεί, τα παράπλευρα κυρίως,
τα οποία δεν είναι καν χρήσιµα; Πρέπει να καταργηθούν. Για
µένα, προσωπικά, κανένα δεν είναι χρήσιµο και πρέπει να καταρ-
γηθούν όλα, αλλά µιλάµε γι’ αυτά τα οποία έχουµε καταγγείλει
όλοι οι φορείς.

Άρα, λοιπόν, αυτό που θα θέλαµε από την πλευρά τη δική σας,
γιατί πάλι σήµερα είπατε πάρα πολλά, είναι ένα συγκεκριµένο
χρονοδιάγραµµα.

Αυτό που θα γίνει σίγουρα είναι ότι αν πραγµατικά πιστεύει η
Κυβέρνηση ότι θέλει να κάνει αυτά τα οποία είπατε, θα είναι
δίπλα και η τοπική κοινωνία, οι τοπικοί φορείς –θα καταθέσω και
ψήφισµα της ΠΕΔ Στερεάς Ελλάδος, που λένε σχεδόν αυτά τα
οποία εξαγγείλατε κι εσείς, τα ζητάει δηλαδή και η τοπική κοινω-
νία- για να τα υλοποιήσουµε όλοι µαζί.

Γιατί αυτό που λέω πάντα είναι ότι η κοινωνία δεν πρέπει να
κάνει ανάθεση ούτε στο Κοινοβούλιο µόνο ούτε στην Κυβέρνηση.
Πρέπει να διεκδικεί. Σίγουρα εδώ, µέσα από την κοινωνική πίεση
θα φτάσουν να καταργήσουν και το υψηλό αντίτιµο των διοδίων,
όπως και τις µνηµονιακές πολιτικές, όπου έχουν παραχωρήσει
και άλλα και θέλουν να παραχωρήσουν και άλλα περιουσιακά
στοιχεία του ελληνικού λαού.

Δεν θα ήθελα να πω κάτι άλλο. Θέλω να ακούσω τον Υπουργό
τι θα µας απαντήσει για τον χρόνο υλοποίησης των παραπάνω
δεσµεύσεων.

(Στο σηµείο αυτό Βουλευτής κ. Ιωάννης Σταθάς καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Σταθά.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να συµπληρώσετε κάτι άλλο;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Βεβαίως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ορίστε, έχετε τον

λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Το πρώτο είναι, κύριε
Σταθά, ότι οι νέοι σταθµοί των διοδίων, το ύψος των διοδίων, η
επίβλεψη των έργων, έτσι όπως έχουν γίνει οι συµβάσεις, δεν
περνάνε από το ελληνικό δηµόσιο. Θέλω να είναι καθαρό αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Δεν περνάνε, εί-
πατε, από το ελληνικό δηµόσιο;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Ναι. Γίνονται αυτόµατα
από τους παραχωρησιούχους. Αυτό είναι ντροπή για το ελληνικό
δηµόσιο, αλλά αυτό έχουµε κληρονοµήσει.

Μου ζητήσατε ένα συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα. Για το χρο-
νοδιάγραµµα που µπορούµε να δεσµευθούµε είναι γι’ αυτά που
έχουν σχέση µε τη δική µας δουλειά.

Εµείς, λοιπόν, εκτιµούµε ότι περίπου σε έναν µήνα θα είναι
έτοιµο ένα πρώτο σχέδιο µε συγκεκριµένα στοιχεία, ώστε να τα
θέσουµε στο τραπέζι των διαπραγµατεύσεων σε σχέση µε τους
παραχωρησιούχους και να τους καλέσουµε για έναν διάλογο.

Προγραµµατίζουµε, επίσης, να βγει ένας διαγωνισµός για να
έχουµε έναν τεχνικοοικονοµικό σύµβουλο σε σχέση µε το σύ-
νολο των πέντε παραχωρήσεων, για να δούµε και τη διεθνή εµ-
πειρία, διότι αυτά που έχουµε στη χώρα µας µάλλον είναι
πρωτόγνωρα, ιδιαίτερα στο κοµµάτι των συµβάσεων. Αν υπάρχει
συµφωνία µε τους παραχωρησιούχους, πρέπει να γίνει αντί-
στοιχη διαπραγµάτευση µε τις τράπεζες και τα όργανα της Ευ-

ρωπαϊκής Επιτροπής.
Δεν είναι εύκολη διαδικασία ούτε λύνεται µε ένα σχέδιο νόµου

ούτε µε µία συζήτηση µιας εβδοµάδας, που τα δύο ή τα τέσσερα
µέρη που υπάρχουν στις παραχωρήσεις µπορούν να το επιλύ-
σουν.

Γι’ αυτό θα ζητήσουµε και την ανοχή του Κοινοβουλίου και της
ελληνικής κοινωνίας για ένα µικρό χρονικό διάστηµα, προκειµέ-
νου να γίνουν τέτοιες ενέργειες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ολοκληρώσατε,
κύριε Υπουργέ. Σας ευχαριστούµε.

Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 188/5-5-2015 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Χίου της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Παναγιώτη (Νότη) Μηταράκη προς τους Υπουργούς Οι-
κονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού και Οικονο-
µικών, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην επέκταση του διαδρό-
µου του αεροδροµίου της Χίου.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Χρήστος Σπίρτζης.
Κύριε Μηταράκη, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ Αναπληρωτά, η επέκταση του αεροδροµίου

της Χίου είναι απαραίτητο συστατικό για την ανάπτυξη του
νησιού, που αναζητά µέσα στην κρίση νέες πηγές εισοδήµατος.
Είναι ένα νησί µε πολλά συγκριτικά πλεονεκτήµατα, το οποίο
όµως ακόµη δεν έχει καταφέρει να αναπτυχθεί τουριστικά.

Όσον αφορά την προηγούµενη κυβέρνηση, εντός του 2014,
µέσα στο χρονοδιάγραµµα µε το οποίο είχαµε δεσµευθεί,
παραλάβαµε όλη την έκταση που χρειάζεται για την επέκταση
του διαδρόµου, ολοκληρώθηκαν οι απαλλοτριώσεις, πληρώ-
θηκαν οι κάτοχοι της γης και έγιναν οι απαραίτητες αποβολές,
ώστε τον Δεκέµβριο το Υπουργείο Οικονοµικών παρέλαβε
πλήρως την έκταση και την παρέδωσε στην Υπηρεσία Πολιτικής
Αεροπορίας.

Το έργο, λοιπόν, της επέκτασης του διαδρόµου µπήκε επιτέ-
λους στη φάση της υλοποίησης.

Στις αρχές Ιανουαρίου η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας είχε
δεσµευθεί ότι θα πραγµατοποιήσει τη δηµοπράτηση του έργου
της περίφραξης, της ισοπέδωσης της έκτασης και της απο-
κοµιδής των υλικών, ώστε να είναι πλέον έτοιµη η διαδικασία για
την κατασκευή του διαδρόµου.

Όπως γνωρίζετε, υπάρχει ήδη εµπεριστατωµένη µελέτη,
υπάρχει το master plan και αναµένονται επιπλέον έργα: η ολο-
κλήρωση της µελέτης, η σύνταξη της µελέτης για την αναρ-
ρύθµιση του υφιστάµενου αεροσταθµού, η παράκαµψη του
παραλιακού δρόµου στο σηµείο που πλησιάζει την επέκταση του
διαδρόµου και, τέταρτον, η ολοκλήρωση των απαλλοτριώσεων
στη νότια πλευρά, η οποία έχει σχεδιαστεί για τη στάθµευση
περισσότερων αεροσκαφών.

Αυτά τα έργα είναι ήδη στο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα της
Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας. Τίποτα, όµως, εντός του 2015
δεν έχει γίνει. Θα θεωρούσα ότι είναι, ας πούµε, µια φυσιολογική
καθυστέρηση, λόγω της αλλαγής κυβέρνησης. 

Βέβαια, πρέπει να τονίσω ότι η αναποτελεσµατική διαπραγµά-
τευση, την οποία κάνετε στο πλαίσιο του Eurogroup, έχει οδηγή-
σει τη χώρα σε µια πολύ µεγάλη έλλειψη ρευστότητας και
πιθανόν σε αυτό να οφείλεται η καθυστέρηση.

Όµως, άκουσα και στελέχη του τοπικού ΣΥΡΙΖΑ, µετά από δε-
καετίες που στο νησί συζητάµε για την επέκταση του αεροδρο-
µίου, να ζητούν πάλι διαβούλευση από την αρχή, γεγονός που
όχι µόνο δεν θα επιταχύνει την υλοποίηση του έργου, αλλά θα
φέρει και νέες καθυστερήσεις.

Κύριε Υπουργέ, οι πολίτες της Χίου θέτουν ένα πολύ απλό
ερώτηµα: Σκοπεύετε να προχωρήσετε στην υλοποίηση του
έργου ή το αεροδρόµιο θα αποτελέσει ένα ακόµη έργο υποδο-
µής που θα είναι «κολληµένο» λόγω ιδεολογικών αγκυλώσεων;
Και, αν ναι, µε ποιο χρονοδιάγραµµα σκοπεύετε να προχωρή-
σετε; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
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ριε Μηταράκη.
Το θέµα απασχολεί τους Χιώτες, κύριε Υπουργέ. Ήµουν κι εγώ

εκεί πρόσφατα και µου το έθεσαν και µου είπαν να θέσω στον κ.
Σπίρτζη το ζήτηµα. Συνεπώς συνηγορώ σε ό,τι είπε ότι κ. Μητα-
ράκης.

Έχετε τον λόγο, κύριε Σπίρτζη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Κύριε Πρόεδρε, έχετε
µια προνοµιακή σχέση µε τις τοπικές κοινωνίες του Πύργου, της
Χίου και πολλών άλλων. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ειδικά της Χίου.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Κύριε Μηταράκη, κατα-
λαβαίνω την αγωνία σας να δείξετε τις ενέργειές σας στην εκλο-
γική σας περιφέρεια, αλλά πριν από τέσσερις µήνες ήσασταν
Υπουργός Ανάπτυξης, εποµένως έχετε απόλυτη γνώση γι’ αυτά
που µας ρωτάτε. 

Επίσης, στην Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας, που είναι η αρ-
µόδια υπηρεσία, δεν έχουµε ακόµη αλλάξει διοίκηση. Έχουµε
ολιγωρία σε αυτό. Έχετε, όµως, λάβει και την απάντηση για το
συγκεκριµένο έργο από την υπηρεσία, η οποία δείχνει ότι για την
επέκταση του διαδρόµου προσγείωσης απαιτείται η εκπόνηση
τεχνικής µελέτης. Δεν µπορεί να γίνει έτσι ένα έργο. Για την υλο-
ποίηση του έργου, επίσης, απαιτείται η µελέτη για τη µετατόπιση
της παραλιακής οδού.

Γνωρίζετε, επίσης, ότι αυτό το έργο, που λέτε ότι έχει µπει σε
µια σειρά, είναι ένα έργο που συζητείται και παλεύεται πάνω από
είκοσι χρόνια, αν θυµάµαι καλά και από την προηγούµενη εµπει-
ρία που είχα.

Επίσης γνωρίζετε ότι είναι εγκεκριµένος ο προϋπολογισµός
της ΥΠΑ. Εποµένως δεν υπάρχει κάποια καθυστέρηση. Και στο
τέλος της απάντησης της υπηρεσίας αναφέρεται ότι το ανωτέρω
έργο έχει προταθεί για ένταξη στην Ε’ Προγραµµατική Περίοδο
2014-2020.

Αυτό τώρα που δεν είναι γνωστό και για το οποίο κι εσείς πρέ-
πει να ενηµερωθείτε –αν δεν το γνωρίζετε, αλλά πιστεύω ότι το
γνωρίζετε- αλλά και το ελληνικό Κοινοβούλιο είναι ότι η ΥΠΑ,
παρ’ ότι όφειλε τα προηγούµενα χρόνια να δώσει ως εθνική συµ-
µετοχή περίπου 90 εκατοµµύρια σε τρία έργα και συγκεκριµένα,
στο αεροδρόµιο «ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ» της Θεσσαλονίκης, τα Χανιά και
τη Σκιάθο, δεν είχε δώσει ούτε ένα ευρώ ως εθνική συµµετοχή,
µε αποτέλεσµα, επειδή δεν είχαν αποδοθεί αυτά τα χρήµατα, να
έχουν βαλτώσει τα έργα, που υποτίθεται ότι η κυβέρνησή σας
εκτελούσε. 

Κι έχω ακούσει και σε άλλα έργα να έχετε δεσµευτεί ότι θα
προχωρήσουν, άλλα µικρότερα και άλλα µεγαλύτερα. Από πού;
Με ποια χρήµατα; Με τα χρέη που κληρονοµήσαµε; 

Εποµένως τα έργα των αεροδροµίων και µάλιστα µικρότερου
κόστους, στοιχειωδών υποδοµών, γι’ αυτή την τουριστική πε-
ρίοδο, όπως είναι να υπάρχουν ανθρώπινοι και αξιοπρεπείς
χώροι υγιεινής, φρεσκοβαµµένα κτήρια και ο αναγκαίος εξοπλι-
σµός που βοηθά στη λειτουργία τους, είναι πολύ δύσκολο να κα-
λυφθούν µε τις οικονοµικές επιβαρύνσεις που έχει η ΥΠΑ από τα
χρόνια διακυβέρνησής σας. 

Γι’ αυτό, κύριε Μηταράκη, όταν δηλώνουµε ότι βρήκαµε ναρ-
κοθετηµένα και υπονοµευµένα έργα, δεν είναι µία πολιτικάντικη
τοποθέτηση, αλλά είναι η σκληρή πραγµατικότητα. Θα δείτε και
την απάντηση της υπηρεσίας και θα δείτε ότι δεν θα έχει κάποιο
πρόβληµα το έργο, απλά οι διαδικασίες είναι χρονοβόρες. Βέ-
βαια, πρέπει να τελειώσουµε και µε τον οριστικό κατάλογο των
έργων για την Ε’ Προγραµµατική Περίοδο.

Αναφέρατε επίσης -και τελειώνω- ότι έχει ξεκινήσει ένας εξαντ-
λητικός διάλογος του κόµµατος µε την τοπική κοινωνία, ο οποίος
έρχεται να προστεθεί σε παλαιότερες δηλώσεις κ.λπ. και µάλιστα
ότι φαίνεται ότι η εκτελεστική εξουσία ασκείται από το κόµµα
στις τοπικές κοινωνίες και όχι από την Κυβέρνηση.

Δεν γνωρίζω τι κάνει ο τοπικός ΣΥΡΙΖΑ στη Χίο, αλλά εσείς τι
θα θέλατε να κάνει ένα κόµµα σε τοπικό επίπεδο; Να µη µιλά µε
την τοπική κοινωνία για τα αναπτυξιακά θέµατα του τόπου τους;

Να είναι στη λογική της επιβολής της όποιας άποψης έχει η Κυ-
βέρνηση είτε για την κοινωνία είτε για τους κλάδους είτε για
οποιοδήποτε θέµα;

Κύριε Μηταράκη, υπάρχει άλλη Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση έχει
άλλη αντίληψη, έχει άλλη πολιτική ηθική και έχει άλλη διαλεκτική
σχέση µε την κοινωνία. Θα πρότεινα και το δικό σας κόµµα στη
Χίο και αλλού να ανοίξει διάλογο µε τους πολίτες για τα αναπτυ-
ξιακά θέµατα που υπάρχουν σε κάθε περιοχή. Η εποχή που δεν
γινόταν διάλογος µε κανέναν έχει τελειώσει µε το τελείωµα και
την ολοκλήρωση της κυβέρνησης Σαµαρά-Βενιζέλου και δεν
πρόκειται να επανέλθει κιόλας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Υπουργέ.
Κύριε Μηταράκη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πράγµατι να

δεχτώ ότι έχω µία αγωνία. Έχω µια πολύ µεγάλη αγωνία να γί-
νουν έργα στον τόπο µου.

Εσείς, όµως, πρέπει να έχετε µια µεγαλύτερη αγωνία να πα-
ράγετε έργο στο Υπουργείο στο οποίο είστε και να µην περιορί-
ζεστε στο να κάνετε αντιπολίτευση στην Αντιπολίτευση. Διότι,
όπως σας είπα στην πρωτολογία µου, το 2014 αυτό που έπρεπε
να κάνω εγώ, ως Υφυπουργός Ανάπτυξης, το έκανα. Ολοκληρώ-
θηκαν οι απαλλοτριώσεις, παρέλαβα τη γη, τη δώσαµε στην Υπη-
ρεσία Πολιτικής Αεροπορίας και τον Ιανουάριο έστειλε στα
εντελλόµενα για να γίνει το έργο της περίφραξης και ακόµα δεν
το έχετε εγκρίνει.

Αυτό φαίνεται ότι δεν είναι στις σηµειώσεις που σας δώσανε,
γιατί το έργο, ναι, θέλει την ολοκλήρωση της µελέτης για να γίνει
ο διάδροµος, αλλά, για να γίνει η περίφραξη του χώρου και να
ξεκινήσει το έργο, υπήρχε ήδη έτοιµη δηµοπράτηση και απλώς
δεν έχετε καταφέρει, επειδή έχετε στερήσει στη χώρα τα απα-
ραίτητα κονδύλια, να προχωρήσετε αυτό το έργο.

Γενικότερα, ως προς τα αεροδρόµια, αναφερθήκατε σε πολλά
προβλήµατα και γι’ αυτό έπρεπε να προχωρήσει η ιδιωτικοποί-
ηση των αεροδροµίων και χάνετε µήνες και στο τέλος µάλλον θα
την κάνετε, αλλά θα χάσετε άλλη µία σεζόν για τον ελληνικό του-
ρισµό.

Κύριε Υπουργέ, το Σύνταγµα και η ρήτρα νησιωτικότητας -
έχετε δίπλα και τον Αναπληρωτή Υπουργό Αιγαίου- επιβάλλει να
κάνουµε κάτι παραπάνω για τα νησιά µας, όχι κάτι λιγότερο. Η
µεταφορά, η µετακίνηση για τα νησιά είναι θέµα ζωτικής σηµα-
σίας, η ακτοπλοΐα και τα αεροδρόµια. Άρα έπρεπε να είναι µεγα-
λύτερης προτεραιότητας αυτό για σας.

Τελικά, όµως, τι κάνει αυτή η Κυβέρνηση; Ετοιµάζεται να επι-
βάλει ειδικούς φόρους διανυκτέρευσης στα νησιά του Αιγαίου
και µόνο, ειδικούς κανόνες για τη χρήση πιστωτικής κάρτας στα
νησιά και µόνο, εφαρµόζοντας αντισυνταγµατικά, αν είναι σω-
στές οι διαρροές, τη ρήτρα νησιωτικότητας.

Για τη Χίο όµως δεν έχετε κάνει µόνο αυτό, να παγώσετε το
έργο του αεροδροµίου. Απ’ ό,τι φαίνεται, το κόµµα διοικεί την
Κυβέρνηση, γιατί το πάγωµα δείχνει ότι πέφτετε στον τοπικό ΣΥ-
ΡΙΖΑ και όχι στην ανάγκη όλου του νησιού, που έχει εκφραστεί
µε πολύ µεγαλύτερες από τις κοµµατικές µας πλειοψηφίες.

Προχωράτε στη µαταίωση του ξενόγλωσσου Τµήµατος Ναυ-
τιλίας στο Πανεπιστήµιο Αιγαίου, ένα πολύ σηµαντικό αναπτυ-
ξιακό µέτρο, το οποίο ψήφισε η Βουλή των Ελλήνων και αυτή η
Κυβέρνηση, απ’ ό,τι λέει ο αρµόδιος Υπουργός, χωρίς αντάλ-
λαγµα για το νησί, θέλει να παγώσει.

Μια που µιλάµε όµως για τον δικό σας τοµέα, σε µόλις εκατό
µέρες έχετε καταφέρει να απωλέσετε από το νησί µας πάνω από
4 εκατοµµύρια ευρώ από ευρωπαϊκά έργα και όσο περνούν οι
µέρες ο λογαριασµός µεγαλώνει. Αυτός είναι ο µίνι απολογισµός
των πρώτων εκατό ηµερών, ένας ολέθριος απολογισµός για τη
Χίο, που δεν µπορεί να δικαιολογηθεί από ισχυρισµούς για τα
δήθεν πιεστικά χρονοδιαγράµµατα. Δεν είχατε την πολιτική βού-
ληση να τα κάνετε και δεν τα κάνατε.

Θα σας δώσω κάποια παραδείγµατα. Πρώτο είναι η απένταξη
έργου 475 χιλιάδων ευρώ για την ψηφιακή καταγραφή, απεικό-
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νιση και βελτιστοποίηση της καλλιέργειας µαστίχας.
Δεύτερο παράδειγµα είναι το πρόγραµµα 350.000 ευρώ για τις

ψηφιακές υπηρεσίες διαχείρισης και προβολής του πολιτισµικού
αποθέµατος της Χίου µέσω της Ιεράς Μητροπόλεως Χίου,
Ψαρών και Οινουσσών. 

Τρίτο παράδειγµα είναι η απένταξη προγράµµατος 560 χιλιά-
δων ευρώ για την ενίσχυση του τηλεοπτικού σήµατος σε περιο-
χές του βορείου Αιγαίου. Ξέρετε, στη Χίο το τουρκικό ραδιόφωνο
ακούγεται παντού, ενώ το ελληνικό σε λίγες περιοχές. Εµείς το
εντάξαµε. Εσείς το απεντάξατε.

Απεντάξατε, επίσης, έργο 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ για ολοκλη-
ρωµένο πληροφοριακό σύστηµα της Περιφερείας Βορείου Αι-
γαίου για την ηλεκτρονική διαχείριση διαδικασιών και υποθέσεων
πολιτών.

Πέµπτον, απεντάξατε 240 χιλιάδες ευρώ για το ΚΤΕΛ Χίου και
διάβασα σήµερα ότι θα απεντάξουµε ένα έργο 1,2 εκατοµµυρίου
ευρώ, παρά την αντίθετη διαβεβαίωση της κ. Κουντουρά για την
προστασία της λιµενολεκάνης του λιµένα της Βολισσού της Χίου
ως υποέργο στο Τεχνικό Δελτίο της Πράξης για καταφύγιο του-
ριστικών σκαφών στη Βολισσό Χίου.

Στη δευτερολογία σας έχετε δικαίωµα να πείτε ό,τι θέλετε,
αλλά ελπίζω να µη χάσετε τα τρία λεπτά σας κάνοντας αντιπολί-
τευση στην Αντιπολίτευση, λέγοντας τι παραλάβατε, διότι, αν δεν
µπορείτε να παραλάβετε αυτό που παραλάβατε και να κάνετε
κάτι καλύτερο για τον τόπο, ίσως τότε να µην πρέπει να θέλετε
να είστε Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε,
κύριε Μηταράκη.

Κύριε Υπουργέ, ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Μηταράκη, δεν θα κάνω αντιπολίτευση στην Αντιπολί-
τευση, αλλά εδώ µιλάµε για παράνοια. Ένα πράγµα που δεν θα
κάνουµε εµείς είναι να σας αντιγράψουµε στα ψέµατα απέναντι
στον ελληνικό λαό σε σχέση µε δήθεν έργα που θα «έτρεχαν».

Επίσης, δεν υπάρχει περίπτωση να σας αντιγράψουµε και σε
µια ρουσφετολογική κατεύθυνση των έργων που εντάξατε και
µάλιστα σχεδόν προεκλογικά, όπως είναι όλα τα ΚΤΕΛ –δηλαδή
ένα έργο να επαναληφθεί πενήντα δύο φορές, όσοι και οι νοµοί
της χώρας, και να το πληρώσει ο ελληνικός λαός πενήντα δύο
φορές;- ή αυτά που είπατε για την Ιερά Μητρόπολη Ψαρών και
όλες τις ιερές µητροπόλεις, που είχατε εντάξει πάλι προεκλογικά
αντίστοιχα έργα εκτός χρονοδιαγραµµάτων και πολλά άλλα.

Αυτά που απεντάχθηκαν, δεν έγιναν επιλεκτικά, επειδή εσείς
θέλατε να κάνετε ρουσφέτια. Αυτά που απεντάχθηκαν, απεντάχ-
θηκαν γιατί ήταν εκτός χρονοδιαγράµµατος. Τι σηµαίνει αυτό;
Σηµαίνει ότι επειδή τελειώνει το ΕΣΠΑ φέτος, όπως και στο Γ’
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, όπως και σ’ αυτήν την Προγραµµα-
τική Περίοδο, ό,τι δεν ολοκληρώνεται βαρύνει το Πρόγραµµα Δη-
µοσίων Επενδύσεων.

Από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης έχουµε να πληρώσουµε,
κύριε Πρόεδρε, 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ. Υπολογίζουµε άλλα
2,5 εκατοµµύρια ευρώ από τις εκλεκτές πράξεις της προηγού-
µενης κυβέρνησης και των προηγούµενων κυβερνήσεων. Συγχα-
ρητήρια!

Όµως, εδώ µας κατηγορείτε και για άλλα θέµατα. Μας κατη-
γορείτε ότι απεντάξαµε πρόγραµµα για το τηλεοπτικό σήµα της
Χίου; Σοβαρά; Δηλαδή απεντάξαµε το να έχει η «DIGEA» εξοπλι-
σµό που θα πλήρωνε το ελληνικό κράτος για να τα παίρνει από
τα ιδιωτικά κανάλια; Και το λέτε κιόλας; Δεν φτάνει δηλαδή που
κάνατε το έγκληµα µε τις συχνότητες, δεν φτάνει που βγάλατε
έναν χάρτη τηλεοπτικών συχνοτήτων µισό σχεδόν απ’ αυτόν που
θα έπρεπε να έχει η χώρα και δεν βλέπει η µισή Ελλάδα, δεν φτά-
νει που έγινε ένας παράνοµος –για να µην πω τίποτα χειρότερο-
διαγωνισµός µε έναν πάλι για τις συχνότητες, µας λέτε ότι απεν-
τάξαµε και το έργο!

Ποιο έργο, δηλαδή, κύριε Πρόεδρε; Να πληρώνει το ελληνικό
δηµόσιο, οι περιφέρειες και οι δήµοι, τον εξοπλισµό, τη συντή-

ρηση και τα λειτουργικά κόστη µίας ιδιωτικής εταιρείας, της
«DIGEA», για να τα οικονοµάνε κάποιοι!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ποιοι είναι οι µέτοχοι της
«DIGEA»;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Τα επτά κανάλια. Είναι
να τρελαίνεσαι! Για τα έργα που χάνει η Χίος!

Κύριε Μηταράκη, δεν τα χάνει η Χίος τα έργα. Αυτά τα έργα
που πρέπει να έχει η Χίος, και όλη η Ελλάδα, θα τα έχει. Αυτοί
που εξυπηρετούσατε όλα αυτά τα χρόνια δεν θα έχουν τα έργα,
όπως είχαν συνηθίσει.

Όσον αφορά το συγκεκριµένο έργο –επειδή εδώ µιλάµε για
τρέλα- µε αναγκάζετε να διαβάσω µία-µία γραµµή την εισήγηση
της υπηρεσίας µε την παλαιά διοίκηση. Αν θέλετε να αµφισβη-
τήσετε τον κ. Κούκη, µε µεγάλη χαρά θα σας ακούσω. Εσείς τον
διορίσατε.

Η εισήγηση, λοιπόν, της υπηρεσίας έλεγε τα εξής: «Πρώτον,
επέκταση, αναδιαρρύθµιση και βελτίωση των κτηριακών και µη
εγκαταστάσεων του αεροσταθµού και περιβάλλοντος χώρου,
εκτιµώµενου προϋπολογισµού 1,5 εκατοµµυρίου ευρώ. Η τεχνική
µελέτη του έργου εκπονείται από την υπηρεσία µας και είναι σε
φάση ολοκλήρωσης. Η δηµοπράτηση του έργου», όταν ολοκλη-
ρωθεί η µελέτη, δηλαδή, «θα γίνει µετά την έγκριση του...». Συγ-
χαρητήρια για το θεάρεστο έργο σας απέναντι στη Χίο! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

«Δεύτερον, εργασίες συντήρησης πεδίου ελιγµών, προϋπολο-
γισµού 2,88 εκατοµµυρίων ευρώ. Η τεχνική µελέτη του έργου
έχει εγκριθεί και εκκρεµεί η έγκριση της σχετικής δαπάνης, προ-
κειµένου να δηµοπρατηθεί το έργο. 

Τρίτον, επέκταση διαδρόµου προσαπογείωσης αεροσκαφών
εκτιµώµενου προϋπολογισµού 10 εκατοµµυρίων ευρώ. Απαιτεί-
ται η εκπόνηση τεχνικής µελέτης που βρίσκεται στη φάση ολο-
κλήρωσης προκαταρκτικών εργασιών», θέλει περίπου δύο χρόνια
για να ολοκληρωθεί!, «όπως τοπογραφικών αποτυπώσεων και γε-
ωτεχνικής µελέτης. Η απαραίτητη έκταση που θα κατασκευαστεί
το έργο έχει ήδη απαλλοτριωθεί.». Συγχαρητήρια για το θεάρε-
στο έργο σας για το αεροδρόµιο της Χίου!

«Για την υλοποίηση της ανωτέρω µελέτης απαιτείται επίσης
άλλη µελέτη µετατόπισης της παραλιακής οδού, για την εξασφά-
λιση της λειτουργίας του διαδρόµου. Μέσω του Υπουργείου
προς το οποίο έχουµε αποστείλει διαθέσιµα στοιχεία σχεδιασµού
προωθείται η µελέτη του έργου της παράλληλης µετατόπισης
του εξωτερικού παραλιακού δρόµου που σχετίζεται µε το έργο».
Όλα αυτά για να γίνει το έργο. Και αυτό, δηλαδή, πίσω! Πάλι συγ-
χαρητήρια για το θεάρεστο έργο της προηγούµενης κυβέρνησης
για το αεροδρόµιο της Χίου! 

«Επιπλέον, έχει εγκριθεί από την υπηρεσία µας η µελέτη ισο-
πέδωσης της…» -«κοινωνίας» λέω εγώ, αλλά εδώ είναι για άλλο-
«…και περίφραξη της απαλλοτριωθείσας περιοχής προϋπολογι-
σµού 193.000 και εκκρεµεί η έγκριση δαπάνης για την υλοποίηση
του έργου.». Γι’ αυτό θα απολογηθούµε εµείς! Επειδή βρήκαµε
90 εκατοµµύρια να λείπουν από τα έργα που όφειλε να έχει
δώσει η ΥΠΑ! Και τέλος, τα ανωτέρω έργα έχουν προταθεί για
ένταξη στην Ε’ Προγραµµατική Περίοδο 2014-2020. 

Κύριε Μηταράκη, και ο λαός της Χίου, του βόρειου Αιγαίου και
όλης της Ελλάδας ξέρουν για το θεάρεστο έργο σας. Δεν απαν-
τήσατε γι’ αυτά που σας είπα για την ΥΠΑ, ενώ τα ξέρετε. Και η
συνέπεια θα ήταν για τα τρία έργα –επειδή η ΥΠΑ δεν είχε δώσει
τα 90 εκατοµµύρια- να ζητηθούν πίσω όλα τα χρήµατα που έχει
βάλει η Ευρωπαϊκή Ένωση, δηλαδή το 95%. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ολοκληρώστε,
κύριε Υπουργέ. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Και προφανώς δεν υπάρ-
χει κανένας λόγος να εντοπίζεται µόνο στη Χίο όλο αυτό το θεά-
ρεστο έργο σας. Είναι για όλη την Ελλάδα και όλη την ελληνική
κοινωνία και γι’ αυτό κάθεστε σ’ αυτά τα έδρανα! 

Ευχαριστώ πολύ. 
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον λόγο
επί προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Τον λόγο, κύριε Μη-
ταράκη, τον δίνει το Προεδρείο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον λόγο
για να εξηγήσω σε τι συνίσταται το προσωπικό θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Κρίνω ότι δικαίως
θα έχετε τον λόγο για ένα λεπτό. Στην οξύτητα του λόγου σας,
σας παρακολούθησε δηµιουργικά και αποτελεσµατικά. Επειδή,
λοιπόν, σας θεωρώ λίγο αδικηµένο, έχετε τον λόγο για ένα
λεπτό. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ως αναγνώστης πρέπει να υπε-
ρασπιστεί τις µητροπόλεις του!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Κύριε Μηταράκη,
εκτός Κανονισµού, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Επειδή είναι προσωπικό, δεν θα
µιλήσω επί της ουσίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Υπάρχει προσωπικό
σ’ αυτή τη διαδικασία. Συνεχίστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ο κύριος Υπουργός µε κατηγό-
ρησε για ψέµατα και ότι εξυπηρετούµε. Απ’ ό,τι φαίνεται, ο ίδιος
ο κύριος Υπουργός επιβεβαίωσε ότι απένταξε τα έξι έργα που
είπα. Επιβεβαίωσε ότι δεν έχει εγκρίνει τις δαπάνες για να γίνει
η περίφραξη του αεροδροµίου. Και εξυπηρετούµε πράγµατι τους
κατοίκους της Χίου µε την επέκταση του διαδρόµου, τους παρα-
γωγούς µαστίχας µε το έργο της µαστίχας, την Ιερά Μητρόπολη
Χίου, Ψαρών και Οινουσσών µε την ψηφιακή καταγραφή, τους
πολίτες της Χίου που δεν βλέπουν ψηφιακό σήµα, γιατί η σύµ-
βαση της «DIGEA» υποχρεώνει την «DIGEA» να καλύψει το 98%
του πληθυσµού. Υπάρχει και το άλλο 2% του πληθυσµού, το
οποίο ήταν να καλυφθεί από αυτό. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Το 95%, κύριε Μητα-
ράκη! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Επίσης, το πληροφοριακό σύ-
στηµα του βορείου Αιγαίου και το θέµα του ΚΤΕΛ εξυπηρετεί
τους κατοίκους και το λιµάνι της Βολισσού. Εκεί δεν πάνε οι µε-
γαλοεφοπλιστές, αλλά οι ψαράδες. Άρα δεν σας είπα κανένα
ψέµα και εξυπηρετούµε τον κόσµο της Χίου. Παρακαλώ να ανα-
καλέσετε τον προσωπικό χαρακτηρισµό. Στα πολιτικά έχετε κάθε
δικαίωµα να έχετε την άποψή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΠΙΡΤΖΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Κύριε Πρόεδρε, µπορεί
να δει και στα Πρακτικά ο κ. Μηταράκης ότι δεν ήταν προσωπική
η αιχµή, αλλά σε σχέση µε την προηγούµενη κυβέρνηση. Γι’ αυτό
και δεν την ανακαλώ!

Επίσης, δεν απάντησε ούτε γι’ αυτούς που εξυπηρετούν ούτε
για τα συµφέροντα. Και προφανώς δεν εξυπηρετούν τον λαό της
Χίου, όταν αυτά που αναγνώσατε λίγο πριν, επειδή ήταν εκτός
χρονοδιαγράµµατος, θα τα πλήρωναν οι ίδιοι οι πολίτες από το
Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων. 

Πώς εξυπηρετείτε, λοιπόν; Λέτε σε κάποιον: «Έλα να σου εν-
τάξω το πρόγραµµά σου», στους µαστιχοπαραγωγούς, για πα-
ράδειγµα, που είναι πραγµατικά παραγωγοί και πρέπει να
στηριχθούν, «και να µην προλάβετε µέχρι τον Οκτώβριο αυτής
της χρονιάς, και δεν βαριέσαι, θα τα βάλουµε στο ΠΔΕ.». Και
ποιος θα τα πληρώσει; Για να το κάνουµε λιανά, για να το κατα-
λάβει ο ελληνικός λαός. Ποιος θα τα πληρώσει; Άλλος; Αντί, δη-
λαδή, να έχουµε απορροφήσεις από τα ευρωπαϊκά χρήµατα, να
τα πληρώνουµε εµείς! 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Είναι µία πάρα πολύ ωραία τακτική, για άλλες εποχές και για
πολιτικούς που έχουν συνηθίσει και έχουν εθιστεί στον παλαι-
οκοµµατισµό. 

Εµείς δεν πρόκειται να λέµε ψέµατα στον ελληνικό λαό ούτε
για τα υπόλοιπα έργα που αναφέρατε.

Θα ήθελα να κάνω και µία τελευταία παρατήρηση. Κύριε Μη-
ταράκη, δεν είναι 98% η σύµβαση της «DIGEA». Το αλλάξατε και
αυτό, παρ’ ότι οι ευρωπαϊκοί κανονισµοί λένε 98%. Το έχετε πάει
95%. Και το 3% του πληθυσµού της χώρας και όχι της γεωγρα-
φικής έκτασης της χώρας είναι πάρα πολύ µεγάλη έκταση, ειδικά
για τις ακριτικές περιοχές της χώρας µας, όπως είναι η περιφέ-
ρεια που εκπροσωπείτε εδώ. Και αυτός είναι και ο λόγος που
πάρα πολλές περιοχές δεν είναι µέσα.

Ποιον ευνόησε, κύριε Πρόεδρε, αυτό; Αυτόν που έκανε την
επένδυση, δηλαδή την «DIGEA». 

Ευχαριστούµε, κύριε Μηταράκη, για όλα αυτά που αποκαλύ-
ψατε σήµερα, για το 98%, που ήταν στα σχέδια της κυβέρνησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ήταν από τις ουσια-
στικότερες επίκαιρες ερωτήσεις που έχω προεδρεύσει, αλλά και
ο Σπίρτζης δεν είναι εύκολος, κύριε Μηταράκη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ: Ουδέποτε υπήρξε εύκολος. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Η δεύτερη µε

αριθµό 187/5-5-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βου-
λευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγε-
νάκη προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και
Τουρισµού, σχετικά µε την αποκρατικοποίηση των δεκατεσσά-
ρων περιφερειακών αεροδροµίων, δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 172/30-4-2015 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου–
Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού, σχετικά µε τη νοµοθετική
κατοχύρωση των αναπηρικών συντάξεων και του ακατάσχετου
πρώτης κατοικίας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 168/28-4-2015 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή
Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Εξωτερικών
και Επικρατείας, σχετικά µε την «εκχώρηση του ονόµατος της
Μακεδονίας µας στους Σκοπιανούς», δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η µε αριθµό 1328/3-3-2015 ερώτηση του Δ’ Αντιπροέδρου της
Βουλής και Βουλευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νι-
κήτα Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών,
Ναυτιλίας και Τουρισµού, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση του Ορ-
γανισµού Λιµένος Πειραιά (ΟΛΠ), δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαρά-
κης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό από 11-5-
2015 έως 14-5-2015. Η Βουλή εγκρίνει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικόλαος Δένδιας

ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό, στην Ολλαν-
δία, από 3 Ιουνίου 2015 έως 6 Ιουνίου 2015, για προσωπικούς λό-
γους. Η Βουλή εγκρίνει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της πέµπτης µε αριθµό

175/4-5-2015 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή
Αχαΐας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Νικόλαου Νικολόπουλου
προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρι-
σµού, σχετικά µε τη µονοπώληση της διέλευσης του πορθµού
Ρίου-Αντιρρίου. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός κ. Θεόδωρος Δρίτσας. 

Ορίστε, κύριε Νικολόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ενδεχοµένως

η ερώτηση να µην είναι τόσο επίκαιρη, γιατί ο Υπουργός έσπευσε
να ακούσει  τη φωνή των εργαζοµένων, των φορέων και των Βου-
λευτών που µετέφεραν το δικαιολογηµένο αίτηµα της τοπικής
κοινωνίας να υπάρξει διασφάλιση των θέσεων εργασίας αυτών
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των ογδόντα οικογενειών που απασχολούνται στα φεριµπότ του
πορθµείου Ρίου-Αντιρρίου και να αποφευχθεί η µονοπώληση
αυτής της διέλευσης από την «ΓΕΦΥΡΑ Α.Ε.».

Κύριε Πρόεδρε, γεννηθήκαµε µε το όραµα της ζεύξης, της
σύνδεσης της Αιτωλοακαρνανίας µε την Αχαΐα και πιστεύαµε ότι
αυτή η γειτονιά θα γίνει µία και θα είναι ευλογία. Όµως, δυστυ-
χώς, απεδείχθη κατάρα. Υπάρχουν στατιστικές που οµολογούν
αυτό που λίγο πριν σας είπα. Είναι πρόβληµα πια κάποιος να µε-
τακινηθεί µε τη γέφυρα σε αυτούς τους µνηµονιακούς καιρούς.
Και, ω του παραδόξου θαύµατος, µια απόφαση ήρθε και είπε το
λογικό µεν, ότι πρέπει να περνούν όλα τα φορτηγά και να έχουν
ζυγολόγιο από τη γεφυροπλάστιγγα πριν επιβιβαστούν σε όποιο
φέριµποτ, όπως άλλωστε προβλέπεται το ίδιο να συµβαίνει και
για τη διέλευση αυτών από τη γέφυρα. 

Μέχρι τώρα δεν συνέβαινε αυτό. Οι λόγοι είναι πολλοί. Τους
ξέρει ο Υπουργός και γι’ αυτό υποψιάζοµαι ότι προσέτρεξε να
υιοθετήσει το αίτηµα της τοπικής κοινωνίας που έλεγε: Ναι, βε-
βαίως πρέπει να µπει µια γεφυροπλάστιγγα στον κόµβο, στη δια-
σταύρωση, κι έτσι δεν θα επιτρέπεται να διέρχονται από την
γέφυρα φορτηγά επικίνδυνα, το ίδιο και µάλλον περισσότερο επι-
κίνδυνα αν είναι υπερφορτωµένα. Γιατί δεν είναι «εν ακινησία»,
όπως είναι στα φέριµποτ, αλλά βρίσκονται «εν κινήσει» όταν περ-
νούν τη γέφυρα. Και είναι γνωστοί οι καιροί και οι βοριάδες που
επικρατούν εκεί, σε αυτό το στενό του Πατραϊκού Κόλπου.

Για τούτο, κύριε Υπουργέ, χαιρετίσαµε και χαρήκαµε µε την
απόφασή σας. Όµως σήµερα, µε την ευκαιρία αυτή του κοινο-
βουλευτικού ελέγχου, θέλουµε να δώσετε και την οριστική λύση.
Γιατί πράγµατι θα είναι τραγικό όχι µόνο για εκείνους που µπορεί
να έχαναν τις θέσεις εργασίας στα φεριµπότ, αλλά, κύριε Πρό-
εδρε, και ας ακουστεί από αυτό εδώ το Βήµα σε όλη την Ελλάδα,
δωρεάν, χωρίς εισιτήριο οι πολίτες περνούν µε το φέριµποτ, βέ-
βαια µε αυτή τη µικρή καθυστέρηση, αλλά και την οµορφιά που
κρύβει η διέλευση µέσα από τον παραδοσιακό αυτό τρόπο. Γιατί
διαφορετικά, άθελά της η Κυβέρνηση θα δηµιουργούσε ένα µο-
νοπώλιο σε αυτήν τη βαριά εκµετάλλευση που γίνεται σε όσους
θέλουν να περάσουν από το Ρίο στο Αντίρριο ή από το Αντίρριο
στο Ρίο.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε σύντοµα να γίνει αυτή η
καινούργια γεφυροπλάστιγγα, που θα εξασφαλίζει πράγµατι
αυτά που ο νοµοθέτης λέει, και δικαίως, και κανένας δεν λέει ότι
δεν θα πρέπει όλα τα ασφαλή µέσα και µέτρα της διακίνησης των
εµπορευµάτων και των φορτηγών να τα αναλαµβάνει ένα ευνο-
µούµενο κράτος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Νικολόπουλε.

Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Θεόδωρος Δρί-
τσας. Ορίστε, κύριε Υπουργέ.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, πράγµατι εύστοχα και µε πληρότητα παρου-
σιάσατε τα βασικά στοιχεία του ζητήµατος που αναδεικνύετε µε
την επίκαιρη ερώτησή σας. Και βέβαια το είπατε και εσείς ότι το
ζήτηµα αυτό που θέτετε έχει ήδη έγκαιρα αντιµετωπιστεί από το
Υπουργείο Ναυτιλίας. Με κατανόηση και στη λεπτότητα του θέ-
µατος, µε δίκαιο αλλά και νόµιµο τρόπο ρυθµίστηκε, έτσι ώστε
µια απόφαση που δηµιουργούσε ανισότητα στη ρύθµιση του πε-
ράσµατος µε τα φεριµπότ Ρίου-Αντιρρίου, σε σύγκριση µε άλλες
περιοχές της Ελλάδας, να αποκατασταθεί και να µπει µπροστά,
να δροµολογηθεί και µια διαδικασία οριστικής επίλυσης.

Πράγµατι έχετε δίκιο. Η γέφυρα αυτή είναι ένα σπουδαίο τε-
χνικό έργο.

Είναι αναµφίβολη η συµµετοχή της στην αναπτυξιακή διαδικα-
σία της περιοχής. Εγώ δεν θέλω να µειώσω τη σηµασία της, το
κόστος όµως είναι πολύ µεγάλο. Και γι’ αυτό δεν είναι τυχαίο ότι
η πορθµειακή γραµµή Ρίου-Αντιρρίου αντί να υπολειτουργήσει,
ενισχύθηκε ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια της οικονοµικής κρί-
σης, κυρίως για τη µεταφορά των φορτηγών και των αυτοκινή-
των. Όµως εδώ ακριβώς η τοπική αλληλεγγύη λειτούργησε, η

συνέργεια επιχειρηµατικής δραστηριότητας και αναγκών των κα-
τοίκων, και πράγµατι καθιερώθηκε εθιµικά και εν τοις πράγµασι
η µεταφορά των προσώπων δωρεάν. Είναι κάτι που εξυπηρετεί
πάρα πολλούς ανθρώπους, είτε εκείνους που εργάζονται στη µία
ή στην άλλην περιοχή και µετακινούνται τις πρωινές και τις απο-
γευµατινές ώρες, είτε παιδιά που πηγαίνουν σχολείο, είτε σπου-
δαστές. Καλύπτει πολλές ανάγκες και πράγµατι δωρεάν. 

Υπάρχει ένα ζήτηµα ασφάλειας και πρέπει να είµαστε πάρα
πολύ προσεκτικοί σε αυτό. Οι γεφυροπλάστιγγες είναι ανα-
γκαίες, αλλά δυστυχώς δεν έχουν όλες οι περιοχές της χώρας
γεφυροπλάστιγγες. Σας ενηµερώνω ότι από τις εξήντα τρεις λι-
µενικές αρχές στην περιοχή ευθύνης τους σε όλη τη χώρα λει-
τουργούν µόνο σε τριάντα από αυτές γεφυροπλάστιγγες και
µάλιστα µερικές από αυτές που λειτουργούν σε διάφορες περιο-
χές είναι σε υπολειτουργία ή µε διάφορα τεχνικά προβλήµατα.
Ως εκ τούτου, οι ρυθµίσεις πρέπει να είναι ενιαίες, να καλύπτουν
µε ίσο και δίκαιο τρόπο όλες τις περιοχές της Ελλάδας. 

Εµείς προχωρήσαµε. Πράγµατι, οι αποφάσεις που υποχρέω-
ναν τη ζύγιση σε κοντινές γεφυροπλάστιγγες και αύξαναν το κό-
στος µεταφοράς αλλά και τον χρόνο και δηµιουργούσαν µια
πολύ µεγάλη δυσλειτουργία, όλα αυτά νοµίζω ότι αξιολογήθηκαν
πολύ σωστά και από τις υπηρεσίες του Υπουργείου και από το
Αρχηγείο του Λιµενικού Σώµατος και από µένα και υπήρξε ρύθ-
µιση και δόθηκε πραγµατική λύση σε αυτήν τη φάση. 

Από εκεί και πέρα, πράγµατι είµαστε σε διαδικασία µετατρο-
πής και διόρθωσης και βελτίωσης του κανονισµού 14, του Γενι-
κού Κανονισµού Λιµένα, ώστε να είναι συµβατή η ρύθµιση αυτή
µε όσα προβλέπει ο νόµος 3446 και έτσι να µην υπάρχει καµµία
δυσκολία σε όσες αρχές έχουν την ευθύνη να επιβάλουν τη νο-
µιµότητα, να το πράξουν. 

Ταυτόχρονα έχει κινηθεί η διαδικασία προς τον Οργανισµό Λι-
µένα Πάτρας, ώστε να σχεδιαστεί και να προγραµµατιστεί η κα-
τασκευή γεφυροπλάστιγγας, κάτι όµως που θα απαιτήσει µεγα-
λύτερο διάστηµα. 

Νοµίζω ότι θα έχουµε µια σωστή ρύθµιση που να δίνει και δί-
καιη λύση, αλλά και να εξασφαλίζει την ασφάλεια των πλόων και
να µην δηµιουργηθούν κίνδυνοι ως προς την ασφάλεια. 

Δεν µπορώ να σας υποσχεθώ ότι θα γίνει εντός του έτους,
γιατί χρειάζεται προγραµµατισµός, χρειάζεται να ενταχθεί στον
προϋπολογισµό του Οργανισµού Λιµένα Πάτρας και ενδεχοµέ-
νως φέτος δεν µπορεί να γίνει αυτό. Παρ’ όλα αυτά γίνονται όλες
οι προσπάθειες ώστε πολύ σύντοµα, σε ορατό διάστηµα να έχει
ολοκληρωθεί η διαδικασία και η περιοχή στη σωστή χωροθέτηση
-όπως σωστά το θέτετε- να αποκτήσει γεφυροπλάστιγγα και να
λυθεί οριστικά και χωρίς προβλήµατα το θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας απάντησε δια-
φερόντως και ειλικρινώς ο κύριος Υπουργός. 

Να καλωσορίσουµε εδώ, µε την άδεια σας, τα δηµοτικά σχο-
λεία από το πανέµορφο Νησί των Ιπποτών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Πρότυπο Πειραµατικό
Δηµοτικό Σχολείο Ρόδου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Νικολόπουλε, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε και για την

απάντηση του Υπουργού θα περίµενα να εκφράσετε, όπως το
κάνατε λίγο πριν, την ευαρέσκειά σας ως Ηλείος. Εµείς εξακο-
λουθούµε να σας θεωρούµε σύµµαχο γιατί γνωρίζετε πολύ καλά
και τα προβλήµατα της περιοχής…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Εσείς ασκείτε παµ-
πελοποννησιακή εδώ κατάσταση -και Μεσσηνία και Ηλεία- οπότε
σας το έχουµε αναθέσει.

Συνεχίστε.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όµως, η δικιά σας η βοήθεια
και το ειδικό βάρος πάντα είναι χρήσιµο και η συµµαχία σας πο-
λύτιµη. 

Το είπα γιατί, όντως, στην απάντησή του ο κύριος Υπουργός
µίλησε και για τα επόµενα βήµατα και αυτό είναι εξίσου σηµαν-
τικό όσο ήταν η αυτόµατη, η υγιέστατη αντίδραση στο αίτηµα
όταν υπεβλήθη από το Σύλλογο των Ναυτεργατών Πατρών
Πορθµείου Ρίου – Αντιρρίου. 

Κύριε Υπουργέ, το ξέρετε εσείς, αλλά νοµίζω ότι πρέπει να το-
νιστεί: Ένα ζυγολόγιο που έχει διάρκεια τεσσάρων ωρών, ποια
αξία έχει, αν το φορτηγό ξεκίνησε από την Αθήνα και στην Κό-
ρινθο και στο Αίγιο έβαλε κι άλλα εµπορεύµατα πάνω και πέρασε
τη γέφυρα κι έφυγε;

Θέλω να υπογραµµίσω µε αυτόν τον τρόπο, ότι και πάλι κά-
ποιοι ύποπτα κινήθηκαν -και ας το λάβετε υπ’ όψιν σας- για να
δηµιουργήσουν µονοπωλιακούς όρους.

Έρχοµαι στο δεύτερο ζήτηµα: Μιλήσατε για τον Οργανισµό
Λιµένος Πατρών. Το ξέρετε πολύ καλά. Μια µονοπωλιακή επιχεί-
ρηση κρατικού ενδιαφέροντος έχει αρκετά εκατοµµύρια κέρδη -
και µακάρι πάντα να έχει- άρα µπορεί να προχωρήσει και σε αυτά
και σε άλλα, αρκεί να σταµατήσει τις πακετοποιίες. 

Έχω καταθέσει πάµπολλες ερωτήσεις. Πακέτα, κύριε Πρό-
εδρε, για µελέτες. Μελέτη για το πώς θα περπατούν –λέει- τα
ΑΜΕΑ στο καινούργιο λιµάνι, λες και θα γινόταν το καινούργιο
λιµάνι µε προδιαγραφές Ευρώπης, χωρίς να έχουν γίνει αυτές οι
προβλέψεις. Και έρχοµαι εδώ και λέω: Για δείξτε µου τις µελέτες
που ο κύριος πρόεδρος του ΟΛΠΑ έχει αναθέσει στη θητεία του,
για να δούµε µε ποιες γνωστές εταιρείες ανθρώπων γίνονται, που
έχουν λόγους να έχουν δουλειές µε το λιµάνι και τα λιµάνια, που
πολλαπλασιάζουν τα κέρδη τους και που είναι οι ίδιοι. 

Και χάρηκα όταν άκουσα τον Υπουργό στις προγραµµατικές
δηλώσεις να επισηµαίνει αυτούς τους ανθρώπους, τους «αετο-
νύχηδες» -παρ’ ότι τίγρεις λέγονται και όχι αετοί, έτσι αυτοαπο-
καλούνται- να έχουν παντού εδραιωµένα τα συµφέροντα και
πώς, χωρίς να αλλάζουν σύµβαση στο λιµάνι της Πάτρας, να
παίρνουν περισσότερα –άκου!- για τις υπηρεσίες που προσφέ-
ρουν. Το λέω µε την ευκαιρία που έχουµε για να το πω και δηµό-
σια, γιατί σας έχω καταθέσει πλείστες ερωτήσεις. 

Και νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι καθυστερείτε που δεν αλλάζετε
τη διοίκηση. Αλήθεια, είναι πρέπον, είναι ηθικό, τρεις, τέσσερις,
πέντε µέρες πριν τις εκλογές να νοικιάζονται χώροι του ΟΛΠΑ;
Νοµίζω ότι πρέπει να τα δείτε, να ζητήσετε να σας κάνουν ανα-
φορές και να κάνετε κι ελέγχους. Μακάρι να µην είναι έτσι όπως
λένε. Όµως λένε ότι εκεί τα πάρτι των γνωστών αγνώστων, που
έχουν µια ροπή προς τη λαθραία εµπορεία καυσίµων, καλά κρα-
τούν και βασιλεύουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Νικολόπουλε.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Κύριε συνάδελφε, µε ευ-
καιρία τη συγκεκριµένη ερώτησή σας επεκταθήκατε και σε άλλες
τρεις - τέσσερις ερωτήσεις. 

Νοµίζω ότι έχετε όλη τη δυνατότητα να τις υποβάλλετε και να
απαντηθούν.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τις έχω υποβάλει.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Εγώ δεν θα τις αποφύ-
γω. 

Μπορώ να σας πω, ότι ήδη στο συγκεκριµένο ζήτηµα, όταν
προέκυψε και µε επισκέφθηκαν στο Υπουργείο οι εργαζόµενοι
του πορθµείου του Ρίου – Αντιρρίου και έθεσαν το θέµα –µεταξύ
και πολλών άλλων θεµάτων που τους απασχολούν- ενεργοποι-
ήθηκε η διαδικασία και στο Αρχηγείο του Λιµενικού Σώµατος και
στο Υπουργείο, αλλά και προς τον Οργανισµό Λιµένος Πατρών
και κινήθηκαν διαδικασίες για την αντιµετώπισή του.

Από εκεί και πέρα η Κυβέρνηση έχει σχεδιασµούς, βήµατα και
για τους δηµόσιους οργανισµούς και για κάθε θέση υπεύθυνης
διεύθυνσης των δηµοσίων υποθέσεων και φυσικά και για τον Ορ-

γανισµό Λιµένος Πατρών.
Με σωστά βήµατα θα προχωρήσουν όλες οι διαδικασίες και

σε ό,τι αφορά τις διοικήσεις των οργανισµών και σε ό,τι αφορά
τον επανασχεδιασµό κρίσιµων ζητηµάτων και σε ό,τι αφορά τους
ελέγχους. Δεν αναφέροµαι ειδικά στον Οργανισµό του Λιµένα
Πατρών, αναφέροµαι σε όλα τα επίπεδα.

Σας βεβαιώνω, όµως, ταυτόχρονα µε την ευκαιρία ότι µε ευαι-
σθησία και πρωτοβουλία του ίδιου του Πρωθυπουργού έχει κι-
νηθεί συστηµατικότατη διαδικασία για την υλοποίηση της
προεκλογικής υπόσχεσης, αλλά της ανάγκης όλης της πατρινής
κοινωνίας για την δικαίωση πλέον πολύχρονων αγώνων -και τους
ξέρετε πολύ καλά- ώστε η Πάτρα να έχει δικαίωµα στο θαλάσσιο
µέτωπο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πολύ σηµαντικό
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Αυτή, λοιπόν, η προ-
εκλογική δέσµευση του Πρωθυπουργού στην οµιλία του στην
Πάτρα έχει δροµολογηθεί, ώστε να αντιµετωπιστούν νοµικά και
διάφορα άλλα ζητήµατα που δυσκολεύουν την υλοποίησή του,
να τα υπερβούµε και πραγµατικά να γίνει η επιθυµία και το όραµα
του πατρινού λαού πράξη µε σωστούς όρους και µε εγγυηµέ-
νους όρους.

Σε αυτό συµµετέχουν όχι µόνο το δικό µας Υπουργείο, αλλά
και άλλα συναρµόδια Υπουργεία, γιατί πρέπει, όπως σας είπα,
να ρυθµιστούν διάφορα νοµικά ζητήµατα, ώστε να µπορεί πραγ-
µατικά να γίνει αυτή η εξαγγελία πράξη. Επαναλαµβάνω ότι δεν
είναι απλώς εξαγγελία, είναι όραµα και επιθυµία ολόκληρης της
πατρινής κοινωνίας.

Μου δώσατε την ευκαιρία και νοµίζω ότι έπρεπε σε αυτήν την
κατεύθυνση να σας βεβαιώσω ότι και αυτό έχει δροµολογηθεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, κ. Δρίτσα. Ευχαριστούµε τον συνάδελφο, κ. Νικολό-
πουλο.

Εισερχόµαστε στην τέταρτη µε αριθµό 176/4-5-2015 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αττικής των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων, κ. Παύλου Χαϊκάλη προς τον Υπουργό Εσωτε-
ρικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τη µετανα-
στευτική πολιτική της χώρας.

Θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουργός, κ. Τασία Χριστο-
δουλοπούλου.

Κύριε Χαϊκάλη, έχετε τον λόγο, σας παρακαλώ.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, την Πέµπτη 23-04-2015 εντοπίστηκε σκάφος

µε ενενήντα έξι µετανάστες ανοικτά της Άνδρου, µεταξύ Άνδρου
και του ακρωτηρίου Καφηρέα. Το πώς εντοπίστηκε εκεί είναι
απορίας άξιο, καθότι δεν είναι στα διεθνή ύδατα, αλλά στα
ελληνικά ύδατα και πλησίον της Καρύστου. Ο Δήµος Καρύστου
δεν αποδέχτηκε τους µετανάστες, γιατί δεν είχε τις κατάλληλες
υποδοµές. Έτσι, η διαδικασία µεταγωγής των µεταναστών έγινε
στο Δήµο Ραφήνας.

Είχε ο Δήµος Ραφήνας υποδοµές; Σαφέστατα όχι. Απόδειξη
αυτού του γεγονότος είναι ότι έφτασαν εκεί οι µετανάστες, δεν
υπήρχε χώρος, διότι το κλειστό γήπεδο του µπάσκετ που υπήρχε
στη Ραφήνα ήταν δίπλα στο σχολείο και προκειµένου να
αποφευχθεί η ταραχή και η αναστάτωση στους πολίτες τούς
µετέφεραν στο κλειστό γυµναστήριο της Διώνης, πιο αποµακ-
ρυσµένη, αλλά κατοικήσιµη περιοχή όπου δεν υπήρχε παρουσία
ιατρών. Η επικοινωνία µε το Υπουργείο ήταν αδύνατη. Γιατροί
δεν υπήρχαν. Ένας δηµοτικός σύµβουλος προσπάθησε µε δικά
του µέσα να προσφέρει τις πρώτες βοήθειες και να εξετάσει
τους µετανάστες. 

Γενικότερα, υπήρχε µια σύγχυση στην όλη ιστορία. Ακόµα και
µέχρι να έρθουν οι χηµικές τουαλέτες οι µετανάστες πήγαιναν
για τις όποιες ανάγκες τους στις γύρω δασικές εκτάσεις που
υπήρχαν.

Το ζητούµενο, λοιπόν, πέρα από αυτήν την ιστορία, είναι αν
πραγµατικά υπάρχει µία σωστή µεταναστευτική πολιτική, εάν
υπάρχουν κενά στην όποια «χ» πολιτική υπάρχει και πώς µπο-

2524 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ρούµε να τα διορθώσουµε και, βέβαια, να δούµε και το θέµα των
τριών δουλεµπόρων, οι οποίοι συνελήφθησαν στο σκάφος αυτό
και τι έχει συµβεί µε την εξέλιξη της κράτησής τους. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Χαϊκάλη. 
Τον λόγο έχει η Αναπληρώτρια Υπουργός Εσωτερικών και Δι-

οικητικής Ανασυγκρότησης, κ. Τασία Χριστοδουλοπούλου. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υ-

πουργός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Κύ-
ριε Χαϊκάλη, όπως γνωρίζω, ήσασταν και πριν Βουλευτής και ξέ-
ρετε αν υπήρχε µεταναστευτική πολιτική στη χώρα µας. Δεν
υπήρχε. Κατά συνέπεια δεν πιστεύω να περιµένετε ότι αυτή η συ-
νολική µεταναστευτική πολιτική για τη χώρα και µάλιστα σε µια
στιγµή αυξηµένων ροών θα οικοδοµηθεί µέσα σε τρεις µήνες. 

Γνωρίζετε ότι αυτήν τη στιγµή βρισκόµαστε σε µεγάλη πίεση
και αναζητούµε τους τρόπους µε τους οποίους θα µπορέσουµε
να έχουµε τα απαραίτητα, ώστε οι άνθρωποι που εισέρχονται στη
χώρα και να εισέρχονται µε ασφάλεια, αλλά ταυτόχρονα να
έχουµε εκείνες τις υποδοχές, ώστε να τους φιλοξενούµε αξιο-
πρεπώς, να µπορεί η ελληνική κοινωνία να αντιµετωπίζει το πρό-
βληµα µε τις διαστάσεις που έχει, ως οικουµενικό, ευρωπαϊκό και
τέλος ελληνικό, και να µπορεί να το διαχειρίζεται µε τους κανό-
νες της νοµιµότητας και του ανθρωπισµού. 

Εγώ µε την ευκαιρία του θέµατος που έχετε θέσει, θέλω να ευ-
χαριστήσω το Δήµαρχο Ραφήνας κ. Πιστικίδη, τον Αντιπεριφε-
ρειάρχη Αττικής κ. Φιλίππου, αλλά και τους πολίτες της Ραφήνας,
οι οποίοι µε πραγµατικό πνεύµα αλληλεγγύης προσέφεραν τα
απαραίτητα είδη στους πρόσφυγες που φιλοξενήθηκαν στη Ρα-
φήνα και υποδέχθηκαν τους ανθρώπους αυτούς όπως έπρεπε.
Διότι πραγµατικά αυτό είναι καθήκον όλων. Εγώ τόσο στις επα-
φές µου µε τους δηµάρχους όσο και µε τους περιφερειάρχες
αυτό που ζήτησα ήταν πραγµατικά να υποδέχονται τους πρό-
σφυγες που έρχονται στη χώρα µας και να προσφέρουν ό,τι είναι
δυνατόν για την υποδοχή τους. 

Δεν ξέρω, δεν κατάλαβα από την τοποθέτησή σας αν το θέτετε
ως ψόγο το ότι ο Δήµαρχος Ραφήνας υποδέχθηκε αυτούς τους
ανθρώπους, έστω και σε χώρους που δεν ήταν απολύτως κατάλ-
ληλοι, γιατί, όπως ξέρετε, ήταν ένα έκτακτο γεγονός. Όπως εί-
πατε κι εσείς, για πρώτη φορά συνέβη στην περιοχή της
Ραφήνας ή της Εύβοιας να φτάσουν µετανάστες και πρόσφυγες.
Κατά συνέπεια ένα κράτος που δεν έχει στοιχειώδεις υποδοµές
πώς να έχει προβλέψει και υποδοµή στη Ραφήνα; 

Αυτό που έχουµε πει, είναι πως όταν ζητάµε από την Ευρώπη
να µοιραστεί τους πρόσφυγες µαζί µας και όλα τα κράτη – µέλη
να πάρουν πρόσφυγες από την Ελλάδα και να τους µοιραστούν,
ώστε να µην έχουµε εµείς όλο το βάρος, δεν µπορεί ως Ελλάδα
να µην µοιραστούµε κι εµείς τους πρόσφυγες. 

Δεν µπορούµε να λέµε: «Δεν πειράζει αφήστε τους στα νησιά.
Οι νησιώτες που δέχονται κάθε µέρα αυτόν τον όγκο, έχουν δεν
έχουν χώρους, ας τους δεχθούν. Όλοι οι άλλοι, δεν πειράζει, εί-
µαστε µακριά». 

Και όταν αντιµετωπίζουµε ένα έκτακτο γεγονός, όπως ήταν το
συγκεκριµένο που συνέβη στις 23 Απριλίου δεν µπορούµε να
λέµε: «Τι είναι τούτο; Πού θα πάνε αυτοί;». 

Κι όµως, βρέθηκε ένα γυµναστήριο. Το Σάββατο έφθασαν και
κάποιοι πρόσφυγες στην Καλαµάτα. Ούτε στην Καλαµάτα φθά-
νουν συνήθως, αλλά προέκυψε κι έφθασαν. Ρυµουλκήθηκαν εκεί.
Τι θα έλεγε εκεί ο δήµαρχος; «Δεν έχω χώρο»; Το είπε, αλλά
βρήκε τελικά χώρο. Θα έλεγε «δεν έχω ρούχα»; Ήταν βρεγµένοι.
Βρέθηκαν ρούχα. Ευτυχώς, σε όλη την Ελλάδα υπάρχουν αλλη-
λέγγυες οµάδες, οι οποίες προσφέρουν ρούχα, σίτιση. Υπάρχει
ο Ερυθρός Σταυρός που κινητοποιείται κι έτσι καταφέρνουµε µε
τα ελάχιστα να έχουµε µία ανθρωπιστική υποδοχή στους ανθρώ-
πους αυτούς που έρχονται από τον πόλεµο για να βρουν ένα
ασφαλές καταφύγιο. 

Είµαστε υποχρεωµένοι να το κάνουµε. Είµαστε υποχρεωµένοι
από τις διεθνείς συµβάσεις, από τη Συνθήκη της Γενεύης του
1951 που µας υποχρεώνει στους πρόσφυγες που καταδιώκονται

από πόλεµο ή εµφύλιο πόλεµο να τους υποδεχθούµε µε όλους
τους κανόνες που προβλέπονται σε αυτήν την ευρωπαϊκή σύµ-
βαση.

Κατά συνέπεια, όταν πήγαν στη Ραφήνα και προσέτρεξε όλος
ο κόσµος εκεί για να τους βοηθήσει, πήγε το ΚΕΕΛΠΝΟ και τους
εξέτασε όλους ιατρικά. Εκτός από το ΚΕΕΛΠΝΟ, πήγε και η ΜΚΟ
«Praksis», η οποία τους προσέφερε όλη την ιατρική φροντίδα.
Επίσης, πήγε και κλιµάκιο της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ και
τους ενηµέρωσε για το πού µπορούν να πάνε να ζητήσουν άσυλο
και τι δικαιώµατα έχουν. Δηλαδή, έγινε µια παγκινητοποίηση. 

Το κυριότερο είναι ότι ήταν ενενήντα πέντε άνθρωποι, µεταξύ
των οποίων είκοσι ένα ανήλικα και µεταξύ των ανηλίκων επτά
ασυνόδευτα, δηλαδή χωρίς γονείς, καθώς είχαν σκοτωθεί στον
πόλεµο. Συνεπώς ήταν µια ανθρώπινη τραγωδία αυτοπροσώπως.
Όλοι κινητοποιήθηκαν και οι άνθρωποι αυτοί ταυτοποιήθηκαν
µέσα σε µιάµιση µέρα. 

Δεν νοµίζω ότι µιάµιση ηµέρα για τη Ραφήνα ήταν ένα γεγονός
που τη συγκλόνισε και ότι θα έπρεπε να αναστατωθεί, να φοβη-
θεί, να µην µπορέσει και αυτή να προσφέρει το στοιχειώδες σε
µία Ελλάδα που όλα της τα νησιά βρίσκονται σε τέτοια τραγωδία
να υποδέχονται κάθε ηµέρα εκατό, διακόσιους, πεντακόσιους αν-
θρώπους. 

Θα ήθελα να πω, όσον αφορά τους διακινητές, ότι έχουν πάρει
τον δρόµο της δικαιοσύνης. Μετά από τακτική ανάκριση προφα-
νώς θα δικαστούν κάποια στιγµή και θεωρώ ότι θα δικαστούν µε
αυστηρές ποινές, όπως ξέρω ότι τιµωρούνται όλοι και στα νησιά,
όταν συλλαµβάνονται. 

Όσον αφορά, όµως, τους συγκεκριµένους ανθρώπους, που
µέσα σε αυτήν την τραγωδία αναζητούν ένα ασφαλές καταφύγιο,
πρέπει να καταλάβουµε ότι συνολικά ως ελληνική κοινωνία, ως
πόλεις, ως κοινότητες, ως χωριά, ως µικρές οµάδες ανθρώπων,
πρέπει όλοι να συνειδητοποιήσουµε ότι πρέπει να αναλάβουµε
ένα µερίδιο ευθύνης, για να έχουµε µετά την αυτοπεποίθηση να
το διεκδικήσουµε και από την Ευρώπη µε το αίτηµα, όπως το
λέµε, «αναλογικό καταµερισµό προσφύγων και µεταναστών»
ανάµεσα σε όλες τις χώρες-µέλη της ΕΕ και όχι µόνο στις χώρες
του Νότου, που δέχονται τις πιέσεις. 

Ευχαριστώ. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Κύριε Πρόεδρε, µου επι-
τρέπετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Κύριε Υπουργέ, πε-
ριµένετε να ολοκληρωθεί η συζήτηση της επίκαιρης ερώτησης. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Θα ήθελα τον λόγο για
µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Ορίστε, κύριε Υ-
πουργέ. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Συµπτωµατικά η ερώ-
τησή σας µε καθιστά και εµένα συναρµόδιο ως προς τις ευθύνες
του Λιµενικού Σώµατος και για την επαρκή απάντηση στη δική
σας ερώτηση θα ήθελα να µου επιτρέψετε να πάρω τον λόγο για
µισό λεπτό. 

Πράγµατι, αυτό το σκάφος δεν ήταν από τα συνήθη και δεν
έκανε τη συνήθη διαδροµή. Ήρθε από το ύψος των Ψαρών. 

ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Ακούστηκε, αλλά δεν ήθελα να το ανα-
φέρω. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Σας βεβαιώ -γιατί το
έζησα και είχα την ενηµέρωση διαρκώς- ότι παρακολουθείτο
διαρκώς από το Λιµενικό Σώµα. Έφτασε εκεί που έφτασε, διότι
µέχρι εκείνη τη στιγµή δεν είχε τα συνήθη χαρακτηριστικά και
έπρεπε να παρακολουθηθεί και αυτό έγινε. Δηλαδή, και το Λιµε-
νικό Σώµα έχει συµµετάσχει µε τον τρόπο που έπρεπε στη διαδι-
κασία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Είναι χρήσιµο αυτό
που σας είπε ο κύριος Υπουργός. 

Πολύ σωστά είπατε, όπως είπε και η κυρία Υπουργός, ότι και
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ο κ. Φιλίππου και ο κ. Πιστικίδης και η Δηµοτική Αρχή, αλλά και
όλοι οι πολίτες της Ραφήνας δεν δυσανασχέτησαν. Με θέρµη αν-
ταποκρίθηκαν και συνέδραµαν.

Έχετε τον λόγο, κύριε Χαϊκάλη. 
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Δεν το αµφισβητεί αυτό κανείς, κύριε

Πρόεδρε, και βέβαια δεν υπάρχει ψόγος για τον κ. Πιστικίδη, το
Δήµαρχο, ο οποίος έκανε τα πλείστα όσα για να µπορέσει να βελ-
τιώσει την ήδη υπάρχουσα κατάσταση. 

Μιλάω απλώς για την αναστάτωση, η οποία υπήρξε και φυσικά
δεν είναι ψόγος ούτε για εσάς, γιατί σε τρεις µήνες δεν µπορεί
το Υπουργείο να λύσει τέτοια προβλήµατα. 

Βεβαίως, η χώρα δεν έχει µεταναστευτική πολιτική. Γι’ αυτό
και σας ρωτάµε. Επειδή ζούµε αυτό το κύµα των παρατύπως µε-
ταναστών-προσφύγων που έρχονται στη χώρα µας, να δούµε τι
µπορούµε να κάνουµε. 

Η ερώτηση συνεχίζεται µε την έννοια ότι µετά από µιάµιση-δύο
ηµέρες που φύγανε -στις 25 του µηνός συγκεκριµένα- η απάν-
τηση που πήραµε, όταν ρωτήσαµε πού πάνε αυτοί οι άνθρωποι,
ήταν ότι εξήντα πέντε περίπου άτοµα έφυγαν προς την Αµυγδα-
λέζα, δέκα-δεκαπέντε άνθρωποι πήγαν προς τη ΜΚΟ «Praksis»,
η οποία έχει εστίες φροντίδας και στέγασης, και για δεκαπέντε
περίπου άτοµα ειπώθηκε, «αφήστε τους ελεύθερους». Ελεύθε-
ρους πού; 

Μάλιστα, επειδή εκεί πέρα δεν υπάρχει συγκοινωνία, αναγκά-
στηκε ο δήµος να βάλει λεωφορείο για να τους µεταφέρει στο
κέντρο της Αθήνας, όπου αφέθηκαν ελεύθεροι µε ένα χαρτί ότι
θα έχουν µια κάλυψη για ένα µήνα.

Αυτή, λοιπόν, την αβεβαιότητα ψάχνουµε να βρούµε. Και
επειδή στα λιµάνια της Αττικής µπορεί να έρθουν κι άλλοι αύριο,
ποιες υποδοµές υπάρχουν; Θα υπάρχουν γιατροί; Θα υπάρχει
αστυνόµευση; Θα υπάρχουν εγκαταστάσεις; Αυτά ρωτάµε, κυρία
Υπουργέ. Δεν ρωτάµε τίποτα περισσότερο.

Δεν θέλουµε να καταγγείλουµε προσωπικά κάτι, αλλά περισ-
σότερο να δούµε αυτήν την κατάσταση και τι θα κάνει η Ευρώπη.
Eίναι ένα θέµα που πρέπει να το δούµε σφαιρικά και πρέπει να
το δούµε και πολύ γρήγορα. Γιατί αυτήν τη στιγµή, είτε στην Κα-
λαµάτα είτε στη Ραφήνα είτε οπουδήποτε αλλού, δεν αντέχει η
κοινωνία. 

Και βέβαια, το πρόβληµα είναι ηθικό και προσωπικό για τους
Έλληνες να βλέπουν αγνώστους µέσα στο κέντρο µιας πόλης
και να µην ξέρουν τι να κάνουν. Τους βλέπουν άστεγους, να ζη-
τάνε και µε όποιες παρενέργειες µπορεί να έχουν όλα αυτά. 

Από τη στιγµή που δεν έχουν χαρτιά στα χέρια τους και δεν
έχουν να µείνουν κάπου, πού θα πάνε; Θα αναγκαστούν να κλέ-
ψουν; Θα αναγκαστούν να βιάσουν; Θα αναγκαστούν να δηµι-
ουργήσουν προβλήµατα, τα οποία δεν θέλουµε να σκεπτόµαστε;
Αυτά είναι τα ερωτήµατα τα οποία ουσιαστικά τίθενται µε αυτήν
την ερώτηση. Και θέλουµε να δούµε πραγµατικά ποιοι χώροι
υποδοχής υπάρχουν ή θα υπάρξουν, εάν υπάρχουν κενά και πώς
µπορούµε να βοηθήσουµε όλοι µαζί, για να µην αναστατωθεί η
κοινωνία και να είµαστε όλοι µαζί σε εγρήγορση, για να µπορέ-
σουµε να αντιµετωπίσουµε τέτοια φαινόµενα. Αυτό είναι το µε-
γάλο πρόβληµα. 

Και φυσικά, η καταδίκη των διακινητών, για εµάς, όπως είπαµε,
πρέπει να είναι παραδειγµατική. Γιατί αυτοί οι άνθρωποι δεν µπο-
ρεί να πάρουν µία ποινή η οποία θα είναι αναλώσιµη, ευκαιριακή,
επιδερµική, αλλά πρέπει να είναι υπόδειγµα για τους επόµενους
πως θα φτάσουν σε αυτό το σηµείο. 

Βέβαια, όταν έγινε ερώτηση για το πού βρέθηκαν αυτοί, είπαν
µεταξύ της Άνδρου και των Ψαρών. Μεταξύ Άνδρου και Ψαρών
είναι όλο το Αιγαίο. Θέλω να πω κανείς δεν µπόρεσε να καταλά-
βει τι γίνεται απ’ όλη αυτήν την ιστορία. Ραντάρ δεν υπάρχουν
εκεί, να δούµε πώς έγινε η διακίνηση; 

Αυτό θέλω να πω. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού): Υπό έλεγχο ήταν. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας είπε ο κύριος

Υπουργός ότι ήταν υπό έλεγχο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Αυτό θέλω να πω. Γίνεται καθ’ έξιν αυτό;

Θα υπάρχουν κι άλλα τέτοια φαινόµενα; Θα συνεχιστεί αυτή η
κατάσταση; Αυτό είναι το ζητούµενο. Γιατί λέµε ότι παρακολου-
θούµε, αλλά ξαφνικά -µέχρι στιγµής τουλάχιστον- εισροές υπάρ-
χουν. 

Και το θέµα είναι γιατί διαχωρίστηκαν αυτοί οι άνθρωποι, άλλοι
στην Αµυγδαλέζα, άλλοι στο «Praksis» και άλλοι ελεύθεροι στην
Οµόνοια. Αυτό είναι, επίσης, ένα ερώτηµα το οποίο πρέπει να θέ-
σουµε στην κυρία Υπουργό. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Χαϊκάλη.
Κυρία Υπουργέ, θα θέλατε να συµπληρώσετε κάτι; 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Κοιτάξτε.
Έχουµε δύο σοβαρά προβλήµατα αυτήν την περίοδο. Το ένα
είναι ότι ενώ οι αυξηµένες ροές σηµειώθηκαν από τον Απρίλιο
του 2014 και ενώ η προηγούµενη κυβέρνηση το γνώριζε αυτό και
είχε υποσχεθεί ενώπιον των οργάνων της Ευρωπαϊκής Ένωσης
ότι θα δηµιουργήσει δυόµισι χιλιάδες θέσεις φιλοξενίας, δεν δη-
µιούργησε ούτε µία. Είχε υποσχεθεί, λοιπόν, ότι µέχρι το Δεκέµ-
βριο του 2014 θα δηµιουργήσει δοµές φιλοξενίας. Δεν δηµιούρ-
γησε ούτε µία. Αυτό είναι το ένα πρόβληµα.

Το δεύτερο πρόβληµα είναι ότι έπρεπε µέχρι τον Οκτώβριο
του 2014 να καταθέσει τις προτάσεις για το νέο χρηµατοδοτικό
πλαίσιο 2014-2020. Δεν κατέθεσε τίποτα. 

Έτσι, βρεθήκαµε, όταν εµείς αναλάβαµε την Κυβέρνηση, όχι
µόνο να µην υπάρχουν δοµές φιλοξενίας, αλλά να µην έχει κα-
τατεθεί και η πρόταση για τη χρηµατοδότηση. Άρα αυτήν τη
στιγµή βρισκόµαστε και χωρίς δοµές και χωρίς λεφτά και ταυτό-
χρονα µε την αυξηµένη ροή προσφύγων και µεταναστών. 

Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, προσπαθούµε να αντιµετωπίσουµε εκ
των ενόντων και τις δύο αυτές ελλείψεις: Και την έλλειψη δοµών
και την έλλειψη χρηµάτων. Αυτός ήταν ο λόγος που βγήκαµε µε
τόσο θόρυβο και µε δηµόσιες εκκλήσεις στους δήµους και στις
περιφέρεις να βοηθήσουν όλοι, όπου µπαίνουν πρόσφυγες και
µετανάστες, να παρέχουν τη δυνατότητα µιας άµεσης φιλοξενίας
και εµείς µε τις δυνάµεις που έχουµε προσπαθήσαµε σε αυτό το
διάστηµα να δηµιουργήσουµε ό,τι µπορούµε. 

Έτσι καταφέραµε να έχουµε ένα χώρο παλιού ξενοδοχείο στην
Κω, ένα χώρο µιας παλιάς βίλας που µας παραχωρήθηκε στη
Λέρο, ένα χώρο για ασυνόδευτα ανήλικα που ξεκίνησε σήµερα
στο Θησείο και άλλους τρεις χώρους που θα πάρουµε µέσα στον
Ιούνιο. Αυτά ήταν µε υπερπροσπάθεια, χωρίς χρήµατα, προσπα-
θώντας να αξιοποιήσουµε όλες τις δυνατότητες. 

Αυτήν τη στιγµή, αυτό που πρέπει να κατανοήσουµε είναι ότι
όταν οι πρόσφυγες έρχονται από τα τουρκικά παράλια, οι Σύριοι,
είναι σε κάτι βαρκούλες λαστιχένιες.

Όταν µπαίνουν στα ελληνικά χωρικά ύδατα, τρυπάνε αυτές τις
βαρκούλες και πέφτουν στη θάλασσα. 

Από εκείνη τη στιγµή και µετά το Λιµενικό είναι υποχρεωµένο
να τους σώσει. Τους µεταφέρει, λοιπόν, στη συνέχεια στη στεριά.
Στη στεριά γίνεται όλη η υποχρεωτική διαδικασία που προβλέ-
πεται από τον ελληνικό νόµο, αλλά και από τις ευρωπαϊκές οδη-
γίες. Τους παίρνουν δακτυλικά αποτυπώµατα, γίνεται η
ταυτοποίηση και η ταξινόµησή τους και παρέχεται σε όλους εξά-
µηνη προσωρινή άδεια παραµονής. Αυτή είναι η πολιτική στα
νησιά που έχει αποφασίσει η Αστυνοµία.

Εδώ στη Ραφήνα εν προκειµένω, ή ο Αστυνοµικός Διευθυντής
ή το Τµήµα Αλλοδαπών -δεν γνωρίζω ποιος, γιατί δεν τα αποφα-
σίζω εγώ αυτά- πράγµατι χώρισε τους ανθρώπους και άλλους
που ήταν καταφανώς πρόσφυγες από τη Συρία τους άφησε ελεύ-
θερους για να πάνε να υποβάλουν άσυλο –γιατί δεν µπορείς να
υποβάλεις άσυλο όντας στην Αµυγδαλέζα, πρέπει να έχεις την
ελευθερία να κινηθείς, να πάρεις αριθµό προτεραιότητας και όλα
τα σχετικά- και άλλους που δεν ήταν καταφανώς πρόσφυγες,
τους πήγαν στην Αµυγδαλέζα.

ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Ένας µόνο ήταν από τη Συρία. Ήταν
Ιράκ, Αφγανιστάν και Ιράν.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-
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γός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης): Εάν αυτοί,
όµως, προέρχονται από εµπόλεµες περιοχές που έχει εµφύλιο -
που θεωρούνται χώρες µε προσφυγικό προφίλ, ανάλογα σε ποια
περιοχή του Αφγανιστάν είναι, εάν εκεί κάνουν επεµβάσεις οι Τα-
λιµπάν, εάν είναι στο Ιράκ που γίνεται εµφύλιος πόλεµος- τότε
σε διάφορους από τις περιοχές αυτές η υπηρεσία ασύλου δίνει
άσυλο, όχι σε όλους, αλλά ανάλογα την περιοχή που προέρχε-
ται.

Έτσι, λοιπόν, υπάρχει όλο αυτό το αντιφατικό για το σε ποιους
δίνουν και ποιους κρατάνε στα κέντρα κράτησης, το οποίο ακόµα
δεν το έχουµε ενοποιήσει σε µια ενιαία πολιτική κράτησης. Αυτό,
όµως, τείνει να οµογενοποιηθεί τώρα που µπήκε και ένας νέος
Γραµµατέας Μετανάστευσης στην Αστυνοµία µε τον οποίο θα
έχουµε πιο συγκεκριµένη συνεργασία.

Tο βασικό, όµως, είναι ότι µας λείπουν οι πόροι, διότι χώρους
τώρα πλέον µας υποδεικνύουν. Μάλιστα µας υποδεικνύουν και
οι ιδιώτες. Μας δίνουν ιδιώτες ακίνητα που µένουν ανοίκιαστα
και µας λένε «πάρτε τα για να φιλοξενήσετε». Για να φιλοξενή-
σουµε, όµως, πρέπει να βρούµε κονδύλια για τη σίτιση, για τη
εποπτεία των ακινήτων, για να υπάρχει ένας άνθρωπος εκεί να
προβλέπει, να βάλουµε έναν κοινωνικό λειτουργό και δεν υπάρ-
χει στο ταµείο τίποτα.

Τώρα περιµένουµε την έκτακτη χρηµατοδότηση που αποφα-
σίστηκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στην τελευταία σύνοδο των

Πρωθυπουργών και των Υπουργών, στην οποία εκπροσώπησα
εγώ τη χώρα. Αυτήν την έκτακτη χρηµατοδότηση περιµένουµε,
για να αρχίσουν να απελευθερώνονται χρήµατα για να φτιαχτούν
επιτέλους αυτές οι δοµές αλλά και να προσληφθούν άνθρωποι
στις υπηρεσίες µας, οι οποίες καταρρέουν. Αυτήν τη στιγµή το
άσυλο έχει καταρρεύσει σαν υπηρεσία, γιατί ήταν µε ένα προ-
σωπικό για τις τρέχουσες ροές που υπήρχαν και τώρα µε τις αυ-
ξηµένες ροές δεν µπορεί να εξυπηρετήσει όλους αυτούς που
αιτούνται άσυλο.

Πρέπει πραγµατικά να καταλάβουµε όλοι ότι είναι µια έκτακτη
συνθήκη και σε αυτήν την έκτακτη συνθήκη πρέπει να συµπερι-
φερθούµε όλοι ανάλογα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αλέξιος Μητρόπουλος): Σας ευχαριστούµε,
κυρία Υπουργέ.

Ευχαριστούµε πολύ και εσάς, κύριε Χαϊκάλη.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.14’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο Τρίτη 12 Μαΐου 2015 και ώρα 11.00’, µε αντι-
κείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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